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Αθήνα, σήµερα στις 20 Ιουλίου 2019, ηµέρα Σάββατο και ώρα
19.05’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΤΑΣΟΥΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 18-7-2019
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της Γ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 18
Ιουλίου 2019 (µεσηµέρι) σε ό,τι αφορά την εκλογή Α’, Β’, Γ’ Αντι-
προέδρων, δύο Κοσµητόρων και τεσσάρων Γραµµατέων από τη
Συµπολίτευση, την εκλογή Δ’ Αντιπροέδρου, ενός Κοσµήτορα και
ενός Γραµµατέα από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, την εκλογή
Ε’ Αντιπροέδρου και ενός Γραµµατέα από τη δεύτερη σε δύναµη
Κοινοβουλευτική Οµάδα της Αντιπολίτευσης, την εκλογή ΣΤ’ Αν-
τιπροέδρου από την τρίτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Αντιπολίτευσης, την εκλογή Ζ’ Αντιπροέδρου από την τέ-
ταρτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα της Αντιπολίτευσης
και την εκλογή Η’ Αντιπροέδρου από την πέµπτη σε δύναµη Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Αντιπολίτευσης.)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στην ειδική
ηµερήσια διάταξη, θα προχωρήσουµε στην ορκωµοσία του συ-
ναδέλφου κ. Νικόλαου - Γεωργίου Δένδια, ο οποίος ανακηρύχ-
θηκε Βουλευτής στις εκλογές της 7ης Ιουλίου 2019.

Καλείται ο συνάδελφος κ. Νικόλαος - Γεώργιος Δένδιας να
προσέλθει και να δώσει τον νενοµισµένο από το Σύνταγµα και
τον Κανονισµό της Βουλής όρκο ενώπιον του εκπροσώπου της
Εκκλησίας.

(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται ο Βουλευτής κ. Νικόλαος - Γε-
ώργιος Δένδιας και δίνει τον παρακάτω όρκο:

«Ορκίζοµαι στο όνοµα της Αγίας και Οµοούσιας και Αδιαίρετης
Τριάδος να είµαι πιστός στην πατρίδα και το δηµοκρατικό πολί-
τευµα, να υπακούω στο Σύνταγµα και τους νόµους και να εκπλη-
ρώνω ευσυνείδητα τα καθήκοντά µου».)

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Άξιος, άξιος!
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Άξιος, άξιος!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι στο σηµείο αυτό θα µου επιτρέψετε να ανακοινώσω κά-
ποιες επιστολές που έχουν έρθει στο Προεδρείο από τα κόµµα-
τα.

Από τον ΣΥΡΙΖΑ: 
«Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, σας ενηµερώνω ότι η σειρά Κοινο-

βουλευτικών Εκπροσώπων είναι η ακόλουθη: Α’ Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος κ. Ευκλείδης Τσακαλώτος, Β’ Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος κ. Δηµήτρης Τζανακόπουλος και Γ’ Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος η κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου. 

Με εκτίµηση, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ, Αλέξης Τσίπρας».

Από τον ΣΥΡΙΖΑ πάλι: 
«Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, σας ενηµερώνω ότι Γραµµατέας της

Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ ορίστηκε η κ. Όλγα Γε-
ροβασίλη, Βουλευτής Άρτας. 

Με εκτίµηση, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ, Αλέξης Τσίπρας.»

Από το Κίνηµα Αλλαγής: 
«Κύριε Πρόεδρε, σας γνωρίζω ότι σύµφωνα µε το άρθρο 17,

παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κινήµατος Αλλαγής ορίζεται ο Βουλευτής κ.
Ανδρέας Λοβέρδος. 

Με εκτίµηση, Φώφη Γεννηµατά».
Από το Κίνηµα Αλλαγής: 
«Κύριε Πρόεδρε, σας γνωρίζω ότι Γραµµατέας της Κοινοβου-

λευτικής Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής εκλέχθηκε ο Βουλευ-
τής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου. 

Με εκτίµηση, Φώφη Γεννηµατά.»
(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά

και έχουν ως εξής:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ’

Σάββατο 20 Ιουλίου 2019
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν συνεχίσουµε, επιτρέψτε µου να σας ενηµερώσω
για το χθεσινό συµβάν µε τον σεισµό. 

Η Βουλή επλήγη, όπως όλη η Αττική από τον σεισµό, αλλά ο-
φείλω να πω ότι τόσο η Υπηρεσία Πολιτικής Σχεδίασης Εκτάκτου
Ανάγκης όσο και η Τεχνική Υπηρεσία ανταποκρίθηκαν άµεσα στο
καθήκον τους. Το συµπέρασµα έως τώρα είναι ότι η Βουλή δεν
έχει το παραµικρό, άξιο λόγου, πρόβληµα.

Ο βρεφονηπιακός σταθµός ακολούθησε το σχέδιο αντιµετώ-
πισης εκτάκτων αναγκών. Εκκενώθηκε ήρεµα ο σταθµός. Τα
βρέφη και τα νήπια πήγαν στον χώρο συγκέντρωσης και παρα-
δόθηκαν ασφαλώς στους γονείς.

Πριν λίγο έλαβα ένα σηµείωµα από τον προϊστάµενο της Διεύ-
θυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών της Βουλής κ. Πολυχρονόπουλο,
που µου λέει ότι αµέσως µετά τον σεισµό, στις 14.13’ χθες, η Δι-
εύθυνση Τεχνικών Υπηρεσιών ενεργοποιήθηκε για τον έλεγχο
των κτηρίων ιδιοκτησίας ή χρήσης της Βουλής. Τέσσερις µηχα-
νικοί ήλεγξαν το Μέγαρο της Βουλής, όλα τα δοµικά στοιχεία σε
γραφεία, στην Ολοµέλεια, στον παιδικό σταθµό, στη στέγη του
Μεγάρου. Δεν διαπιστώθηκε µέχρι στιγµής κάποιο ανησυχητικό
εύρηµα ούτε υπήρξε κάποιου είδους αναφορά για σοβαρές ζη-
µιές. Οι έλεγχοι συνεχίζονται.

Διαβάζω: «Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, εκτιµούµε από τους
µέχρι τώρα ελέγχους πως τα εν λόγω κτήρια…», εννοεί εκτός
από το Κοινοβούλιο κι άλλα κτήρια που είναι στην ιδιοκτησία της
Βουλής, στη Λένορµαν, στην Αµαλίας και αλλού, «…είναι λειτουρ-
γικά και µπορούν να πραγµατοποιηθούν οι προγραµµατιζόµενες
κοινοβουλευτικές διαδικασίες από σήµερα στο Μέγαρο της Βου-
λής. 

Ο προϊστάµενος της Διεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών, Πολυ-
χρονόπουλος Παναγιώτης». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Αντικείµενο της σηµερινής συνεδρίασης είναι η ανάγνωση και
συζήτηση επί των Προγραµµατικών δηλώσεων της Κυβερνή-
σεως.

Η συζήτηση θα αρχίσει µε την ανάγνωση των Προγραµµατικών
Δηλώσεων της Κυβέρνησης από τον Πρωθυπουργό. Θα διεξαχ-
θεί σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 84 του Συντάγµατος
και 141 του Κανονισµού της Βουλής σε συνδυασµό και µε ανά-
λογη εφαρµογή των άρθρων 96, παράγραφοι 2 και 97 του Κανο-
νισµού της Βουλής και δεν µπορεί να παραταθεί περισσότερο
από τρεις µέρες από την έναρξή της. 

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω στο σηµείο αυτό ότι, ακριβώς
λόγω του ότι το Σύνταγµα και ο Κανονισµός προβλέπουν τριή-
µερη διεξαγωγή, συζητήσαµε µε τον κύριο Πρωθυπουργό και
µου ζήτησε να έχουµε κυριολεκτικά τριήµερη διεξαγωγή, κυρίως
µε στόχο να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι Βουλευτές.
Συνήθως το τριήµερο µετατρέπεται σε διήµερο, δεδοµένου ότι
ο Πρωθυπουργός µιλάει πρώτος και εν συνεχεία πάµε την επό-
µενη µέρα για όλους τους άλλους και τη µεθεπόµενη. Άρα είναι
δύο οι µέρες που µένουν. 

Έτσι προτείνουµε σήµερα να συνεχιστεί η συνεδρίαση µετά
τον Πρωθυπουργό και να µην πάµε την επόµενη µέρα, µε στόχο
να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι Βουλευτές. Αντιλαµ-
βανόµεθα ότι οι προγραµµατικές δηλώσεις είναι της Κυβέρνησης
γι’ αυτό και η πείρα µας λέει ότι δεν µιλάνε πάρα πολλοί Βουλευ-
τές σ’ αυτές τις συνεδριάσεις. Ωστόσο, θα επιχειρήσουµε να
προσεγγίσουµε έναν αριθµό εύλογο των εκατό Βουλευτών, για
να έχουν τη δυνατότητα όσο το δυνατόν περισσότεροι συνάδελ-
φοι να µιλήσουν. 

Η ψηφοφορία για την παροχή ψήφου εµπιστοσύνης στην Κυ-
βέρνηση είναι πάντοτε ονοµαστική δι’ εκφωνήσεως και διεξάγε-
ται αµέσως µόλις τελειώσει η συζήτηση επί των προγραµµατικών
δηλώσεων και το αργότερο ως τη δωδεκάτη νυχτερινή της τρίτης
ηµέρας από την έναρξη της συζήτησης, δηλαδή, εν προκειµένω
τη Δευτέρα 22 Ιουλίου 2019. Σε αυτήν ψηφίζουν και οι Υπουργοί
και Υφυπουργοί, εφόσον είναι µέλη της Βουλής. 

Η Κυβέρνηση απολαύει της εµπιστοσύνης της Βουλής, αν η

πρόταση εµπιστοσύνης εγκριθεί από την απόλυτη πλειοψηφία
των παρόντων Βουλευτών, η οποία όµως δεν επιτρέπεται να είναι
µικρότερη από τα 2/5 του όλου αριθµού των Βουλευτών. 

Ειδικότερα ως προς την οργάνωση, θα πρότεινα την ακόλουθη
διαδικασία.

Ο Πρόεδρος της Κυβερνήσεως κ. Κυριάκος Μητσοτάκης θα
αναγνώσει τις Προγραµµατικές Δηλώσεις και στη συνέχεια θα
υπάρξει ένας πρώτος κύκλος κατά προτεραιότητα οµιλητών που
θα λάβουν τον λόγο ως εισηγητές εκπροσωπώντας τις ισάριθ-
µες, έξι εν προκειµένω, Κοινοβουλευτικές Οµάδες. Κατόπιν θα
τοποθετηθούν οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων εφό-
σον το επιθυµούν. 

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν υποβάλει κατάλογο µε οµι-
λητές όπως προβλέπει το άρθρο 65, παράγραφος 5 του Κανονι-
σµού της Βουλής. Η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρτίσει έναν
ενιαίο κατάλογο ο οποίος περιλαµβάνει τους Βουλευτές της Συµ-
πολίτευσης οι οποίοι εναλλάσσονται µε τους Βουλευτές της Αν-
τιπολίτευσης, για να τηρηθεί η κατ’ αναλογία της δύναµης των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων εκπροσώπηση µε δέκα κύκλους οµι-
λητών. Θα αποτελείται από έντεκα Βουλευτές ο κάθε κύκλος. 

Αυτοί οι έντεκα Βουλευτές κατανέµονται ως εξής: πέντε Βου-
λευτές από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας,
τρεις Βουλευτές από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, µία ή ένας Βουλευτής από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κινήµατος Αλλαγής, µία ή ένας Βου-
λευτής από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος και διαδοχικά ανά κύκλο, µία ή ένας Βουλευ-
τής από την Κοινοβουλευτική Οµάδα Ελληνική Λύση και µία ή
ένας Βουλευτής από την Κοινοβουλευτική Οµάδα ΜέΡΑ25. 

Η διάρκεια οµιλίας των εγγεγραµµένων στον κατάλογο οµιλη-
τών προτείνω να είναι έξι λεπτά, των Υπουργών δώδεκα λεπτά,
των Αναπληρωτών Υπουργών δέκα λεπτά και των Υφυπουργών
επτά λεπτά, κατ’ ανάλογη εφαρµογή του άρθρου 97 του Κανονι-
σµού της Βουλής. Προτείνω να λαµβάνει τον λόγο Υπουργός ανά
τέσσερις Βουλευτές οµιλητές, όπως έχει γίνει και κατά το παρελ-
θόν. 

Ο χρόνος οµιλίας των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων ορίζεται από το άρθρο 97 του Κανονισµού. Ειδικότερα, η
διάρκεια αγορεύσεως του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι
δεκαπέντε λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσσάρων
Κοινοβουλευτικών Οµάδων, προφανώς µε ανοχή πάντα στον
χρόνο κατά την ανάπτυξη των θέσεων τους.

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι δικαιούνται να λάβουν τον
λόγο έως τρεις φορές και ειδικότερα δέκα λεπτά στην πρωτολο-
γία, πέντε λεπτά στη δευτερολογία και τρία λεπτά στην τριτολο-
γία, όπως ορίζεται στο άρθρο 97 του Κανονισµού. Θα πρότεινα,
όπως συνηθίζεται σε αυτήν τη διαδικασία, να µην δεχτούµε πε-
ριορισµό χρόνου οµιλίας σε περίπτωση που προηγηθεί οµιλία
του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής τους Οµάδος, όπως προ-
βλέπεται στο άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής.

Για τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους προτείνω να λά-
βουν τον λόγο σε έναν ιδιαίτερο κύκλο, µετά την ολοκλήρωση
της οµιλίας των τριών -από τους έντεκα- πρώτων κύκλων οµιλη-
τών και πέραν του κατά προτεραιότητα κύκλου. Ο Πρωθυπουρ-
γός, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και οι Υπουργοί
σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό έχουν δικαίωµα να
παρεµβαίνουν όποτε το επιθυµούν. 

Σας υπενθυµίζω επίσης ότι κατά κοινοβουλευτική πρακτική,
όταν παρεµβαίνει Υπουργός, είθισται να µην ακολουθεί Βουλευ-
τής της Συµπολίτευσης. Οπότε σε κάθε τέτοια περίπτωση θα
υπάρχει και µια ανάλογη προσαρµογή του καταλόγου, ώστε να
εξασφαλίζεται απολύτως η εναλλαγή, χωρίς όµως να επηρεαστεί
τελικώς η κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων τελική εκπροσώπηση των Βουλευτών. 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα
πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις, µετά τη σύνταξη
του καταλόγου µε έγγραφο του Γενικού Γραµµατέα της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδος στην οποία ανήκουν οι Βουλευτές, το οποίο
έγγραφο θα απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την απαραίτητη
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προϋπόθεση της αµοιβαίας αλλαγής έως τη λήξη της δεύτερης
συνεδρίασης.

Δέχεται η Βουλή την πρόταση, όπως τη διατύπωσα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεπώς το Σώµα

συµφωνεί οµοφώνως.
Ο Πρόεδρος της Κυβερνήσεως, κ. Κυριάκος Μητσοτάκης έχει

τον λόγο.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Σας ευχαριστώ. Εκατοντάδες φορές έχω ανέβει σε αυτό το Βή-
µα, αλλά δεν σας κρύβω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι σή-
µερα είναι µια ιδιαίτερη στιγµή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παίρνω σήµερα τον λόγο µε την
ελπίδα να κάνω µια νέα αρχή στην πολιτική µας ζωή. Οι εκλογές
της 7ης Ιουλίου έκλεισαν µια δεκαετία οικονοµικής, κοινωνικής,
αλλά και πολιτισµικής οπισθοδρόµησης. Έκλεισαν τον κύκλο της
κρίσης, µαζί µε τους οδυνηρούς µύθους αλλά και τα κρίσιµα δι-
δάγµατά της. Ταυτόχρονα όµως, οι Έλληνες άνοιξαν ένα παρά-
θυρο σε µια νέα εποχή, γιατί µε τη ψήφο τους δεν άλλαξαν απλά
µια κυβέρνηση. Ξεπέρασαν µια ολόκληρη ιστορική φάση. Δεν κα-
ταδίκασαν µόνο το ψεύδος της αντιµνηµονιακής προσδοκίας.
Απαίτησαν τη θεµελίωση µιας νέας πραγµατικότητας, που να
απαντά επιτέλους στα αληθινά ζητούµενα της πατρίδας µας,
συγχρονίζοντάς την µε την αναπτυγµένη Ευρώπη. Η λαϊκή αυτή
εντολή υπήρξε σαφής και πεντακάθαρη. Είναι καιρός η αυτοδύ-
ναµη Ελλάδα να πάει µπροστά, µε ενότητα, πρόγραµµα και
σκληρή δουλειά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η Κυβέρνησή µου και εγώ προσωπικά θα τιµήσουµε στο ακέ-

ραιο αυτή την εντολή. Ανταποκρινόµαστε στην επιθυµία που πολ-
λοί αποκαλούν, κύριε Πρόεδρε, «νέα κανονικότητα», την εννοούν,
όµως, ως πρόοδο και όχι ως επιστροφή σε παλιές παθογένειες.

Δεν θα µετρηθούµε µε τους αντιπάλους µας, αλλά µε τα προ-
βλήµατα της κοινωνίας. Άλλωστε, ο ελληνικός λαός αποφάσισε
στις εκλογές. Πυξίδα µας παραµένει η συµφωνία αλήθειας που
υπογράψαµε µε τον ελληνικό λαό. Ό,τι είπαµε θα το κάνουµε και
θα το κάνουµε µαζί µε τους πολίτες και θα το κάνουµε και πιο
γρήγορα, γιατί το µέλλον δεν µπορεί να περιµένει, γιατί η κοινω-
νία δεν θέλει να ακούσει άλλα λόγια, θέλει να δει αποτελέσµατα.
Όπλο µας είναι το καθαρό σχέδιο και διαρκής στόχος µας η ανά-
πτυξη για πολλές και καλές δουλειές, για την αναγέννηση της
µεσαίας τάξης και την παραγωγή πλούτου υπέρ όλων. Και αυτά
δεν θα τα φέρει κανένας πολιτικός µεσσίας.

Φιλοδοξία µου είναι να λειτουργήσω ως καταλύτης, απελευ-
θερώνοντας τις δηµιουργικές δυνάµεις της ελληνικής κοινωνίας,
γιατί µόνο έτσι και µόνο τότε θα απελευθερωθούµε πραγµατικά
από τα µνηµόνια, αντιµετωπίζοντας τις αληθινές αιτίες της κρί-
σης, όχι µόνο την κορυφή του παγόβουνου, µε τολµηρές κεντρι-
κές επιλογές, αλλά και µε µικρές καθηµερινές επαναστάσεις που
πρέπει να τις κάνει ο κάθε Έλληνας, η κάθε Ελληνίδα και θα τις
κάνει µε αγάπη για την πατρίδα.

Αυτός ο νέος πατριωτισµός θα είναι η σηµαία µας για την Ελ-
λάδα του 21ου αιώνα, ένα ρεύµα προόδου, που, χωρίς να υποτιµά
τις διαφορές, θα προτάσσει την ενότητα, που θα κοιτά λιγότερο
αριστερά ή δεξιά και περισσότερο µπροστά. 

Ξέρουµε ότι οι Έλληνες θέλουν πάνω από όλα ρήξη µε το πα-
ρελθόν, θέλουν µια Κυβέρνηση που να µπορεί να αποδείξει στην
πράξη, και όχι µόνο στα λόγια, ότι η Ελλάδα µπορεί. Διότι, θα το
ξαναπώ, ως Πρωθυπουργός θα επιδιώξω -και νοµίζω ότι πρέπει
να το επιδιώξουµε όλοι σε αυτή την Αίθουσα- η πολιτική να ανα-
βαθµιστεί στα µάτια των εκατοµµυρίων συµπολιτών µας που
απείχαν από τις κάλπες στα χρόνια της κρίσης.

Ως Αρχηγός της παράταξής µου θα εξακολουθώ να διεκδικώ
την εµπιστοσύνη όλων, να τιµώ όσους µάς ψήφισαν, να δικαιώσω
τους πολλούς συµπολίτες µας που µας εµπιστεύθηκαν για πρώ-
τη φορά, αλλά και να πείθω µε το έργο µου όσους είναι ακόµα
επιφυλακτικοί απέναντί µας, γιατί η πρόοδος της χώρας είναι
υπόθεση εθνική και σε αυτή την προσπάθεια θέλω όσο το δυνα-
τόν περισσότερους δίπλα µου.

Το βάρος της ευθύνης που αναλαµβάνω είναι µεγάλο. Έχω
την τιµή, όµως, να ηγούµαι ενός λαού πολυµήχανου, προκοµµέ-
νου, περήφανου, που δεν λύγισε µπροστά σε πρωτοφανείς δυ-
σκολίες και που τώρα είναι έτοιµος να κάνει το µεγάλο άλµα στο
µέλλον, να αφήσει πίσω του τις δυσκολίες, να ατενίσει έναν
κόσµο που αλλάζει, µε σιγουριά και µε αυτοπεποίθηση.

Σε κάποιους το έργο αυτό µπορεί να φαντάζει τιτάνιο. Κάποιοι
ίσως να αναπολούν την επιστροφή σε ένα παρελθόν πλαστής ευ-
δαιµονίας, στο οποίο ούτε µπορούµε ούτε πρέπει να επιστρέ-
ψουµε. Πολλοί ακόµα θα σπεύσουν να πουν ότι αυτά απλά δεν
γίνονται. Τους λέω να αφήσουν στην άκρη την καχυποψία και την
γκρίνια, δεν µας ταιριάζουν ως λαός.

Ας κάνουµε ο καθένας µας αυτό που µας αναλογεί και ας βά-
λουµε όλοι ένα λιθαράκι στο οικοδόµηµα της νέας Ελλάδας που
αξίζουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σε λιγότερες από δύο
εβδοµάδες η Κυβέρνησή µας έδειξε δείγµατα γραφής σε ό,τι
αφορά τον χαρακτήρα της, την ετοιµότητά της, τη διάθεσή της
για δουλειά.

Η σύνθεσή της έγινε χωρίς πολιτικές αναστολές και κοµµατι-
κές παρωπίδες, για να είναι µια Κυβέρνηση όλων των Ελλήνων,
µια Κυβέρνηση που γεφυρώνει την πείρα µε την ανανέωση και
την πολιτική µε τον επαγγελµατισµό του τεχνοκράτη που ξέρει
να δίνει λύσεις σε προβλήµατα.

Οικοδοµήσαµε µέσα σε λίγες ηµέρες αυτό για το οποίο άλλοι
χρειάστηκαν µήνες ολόκληρους: κυβερνητικό σχήµα, γενικές
γραµµατείες, κρατική πυραµίδα, αρµοδιότητες στους Υφυπουρ-
γούς. Όλα αυτά έχουν ήδη στελεχωθεί αξιοκρατικά, πέρα και
πάνω από κοµµατικές ταµπέλες, και ήδη αρχίζουν να παράγουν
αποτελέσµατα. 

Η λειτουργία της Κυβέρνησης σέβεται τη διάκριση των εξου-
σιών και υποτάσσεται στο σχέδιο το οποίο ενέκρινε ο ελληνικός
λαός, είναι οµαδική και διαφανής, ενώ οι επιδόσεις της θα ελέγ-
χονται συνεχώς, ώστε να µπορεί να τις αξιολογεί ο κάθε πολίτης. 

Η αντιµετώπιση του χθεσινού σεισµού, αλλά και της πρόσφα-
της θεοµηνίας στη Χαλκιδική, δείχνει ότι το κράτος µπορεί να
γίνει καλύτερο κι ότι τελικά τα πρόσωπα που στελεχώνουν τις
κρίσιµες θέσεις του κρατικού µηχανισµού έχουν µεγάλη σηµα-
σία. Η πετυχηµένη έξοδός µας στις αγορές τεκµηριώνει ότι µπο-
ρούµε να κερδίσουµε το στοίχηµα της εµπιστοσύνης και οι
πρώτες κινήσεις στο µέτωπο της ασφάλειας αποδεικνύουν ότι
αυτό που έλειπε τελικά δεν ήταν ούτε το προσωπικό ούτε τα
µέσα, αλλά η πολιτική βούληση και η καλή γνώση του αντικειµέ-
νου. 

Αυτές οι πρώτες µέρες είναι λίγες µόνο γραµµές από τον πρό-
λογο ενός εθνικού κεφαλαίου στην ιστορία της χώρας. Δείχνουν,
όµως, και την αντίληψη που έχει η Κυβέρνηση για τα καθήκοντά
της. Δεν µας ενδιαφέρει η εξουσία για την εξουσία. Αποστολή
µας είναι να φέρουµε επενδύσεις, να µειώσουµε τους φόρους,
να συνδέσουµε τους µισθούς µε την ανάπτυξη, να έχουν όλοι οι
Έλληνες µερίδιο στην ευηµερία, να δώσουµε πολλές ευκαιρίες
στους νέους µέσω της παιδείας, να βάλουµε τάξη και κανόνες
στην αγορά εργασίας, να προστατεύσουµε τους εργαζόµενους,
ειδικά τους χαµηλόµισθους, να πολεµήσουµε τον φόβο µέσα από
µία αποτελεσµατική πολιτική ασφάλειας, να προσφέρουµε καλή
δηµοσία υγεία σε αυτούς που τη χρειάζονται. 

Όλα αυτά θα τα υπηρετήσουµε µε γρήγορες ενέργειες, απαν-
τώντας σε πολλές και διαφορετικές ανάγκες, από τη σωστή συλ-
λογή και αξιοποίηση των απορριµµάτων ως την ελεύθερη ενη-
µέρωση και την πολιτιστική µας αναβάθµιση. 

Στην κατάσταση που βρίσκεται σήµερα η χώρα, δεν ξέρω
πραγµατικά τι ιδεολογικό πρόσηµο θα έβαζε κανείς σε όλα τα
παραπάνω. Εγώ θα τα αποκαλούσα απλά πολιτική του µέτρου,
της λογικής και του αποτελέσµατος. Και σε αυτή πιστεύω! Για
αυτό και στο εξής ο κυβερνητικός λόγος θα είναι λιτός και αλη-
θινός. Θα αποφεύγει τα πολλά επίθετα, επιµένοντας στα ουσια-
στικά κι από τον µέλλοντα χρόνο θα προτιµά τον ενεστώτα, τον
ενεστώτα της δράσης και του αποτελέσµατος. 

Αυτή την πρόθεση, εξάλλου, δηλώνει και η νέα δοµή της Κυ-
βέρνησης. Το Υπουργικό Συµβούλιο δεν φιλοδοξώ να είναι ένα
όργανο το οποίο απλά θα νοµιµοποιεί αποφάσεις προειληµµένες,
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αλλά πρέπει και θα λειτουργεί τακτικά, διαµορφώνοντας το κεν-
τρικό επιχειρησιακό σχέδιο, το οποίο θα εφαρµόζουν τα Υπουρ-
γεία. Το σχέδιο αυτό θα το παρακολουθεί στενά η Προεδρία της
Κυβέρνησης, όπως συµβαίνει σε όλα τα σύγχρονα δυτικά πολι-
τικά συστήµατα, µέσω ενός προηγµένου ηλεκτρονικού συστήµα-
τος, ώστε να καταπολεµούνται καθυστερήσεις και συναρµοδιό-
τητες. 

Αντιµετωπίζουµε την κακονοµία και την πολυνοµία εισάγοντας
ένα ευρύ πλέγµα κανόνων καλής νοµοθέτησης και εµπιστευόµα-
στε τη διοίκηση. Καθιερώνουµε τη θέση υπηρεσιακού γενικού
γραµµατέα σε κάθε Υπουργείο. Θα είναι δηµόσιος υπάλληλος
υποχρεωτικά. Θα επιλέγεται από το ΑΣΕΠ και θα επιβλέπει τις
δαπάνες και το προσωπικό του κάθε Υπουργείου. Προχωράµε
στην πραγµατική αποκοµµατικοποίηση, που κανείς δεν τόλµησε
ως σήµερα, επιστρέφοντας το δικαίωµα υπογραφής εκεί που
ανήκει, στους γενικούς διευθυντές, τους άξιους δηµόσιους υπαλ-
λήλους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στην καρδιά του κυβερνητικού

µας σχεδίου βρίσκεται η αλλαγή του µείγµατος οικονοµικής πο-
λιτικής που ακολουθήθηκε µέχρι σήµερα, η προσήλωσή µας σε
τολµηρές µεταρρυθµίσεις, αλλά και η αξιοπιστία µας απέναντι
στους εταίρους και το διεθνές οικονοµικό περιβάλλον. Στο προ-
σχέδιο προϋπολογισµού για το 2020, που θα κατατεθεί τον Σε-
πτέµβριο, δεν διαταράσσεται η δεδοµένη δηµοσιονοµική ισορρο-
πία ούτε και αµφισβητούνται οι στόχοι των πρωτογενών πλεονα-
σµάτων που έχουν, δυστυχώς, συµφωνηθεί από την προηγού-
µενη κυβέρνηση.

Επιτυγχάνοντας, ωστόσο, τους στόχους του 2019 και τους
στόχους του 2020, δροµολογούµε ταυτόχρονα και ένα ευρύ
πλάνο τολµηρών αλλαγών σε όλα τα επίπεδα της οικονοµίας. Οι
λέξεις κλειδιά είναι «αξιοπιστία» και «αποτελεσµατικότητα». Ό,τι
λέµε, το υλοποιούµε εντός συµφωνηµένων χρονοδιαγραµµάτων
µε ένα φιλόδοξο σχέδιο εθνικής ανασυγκρότησης δικής µας ιδιο-
κτησίας. 

Ως Πρωθυπουργός της Ελλάδος αρνούµαι να αποδεχτώ ότι
δεν µπορούµε πρώτα απ’ όλα εµείς οι ίδιοι να βάλουµε σε τάξη
τα του οίκου µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θα κάνουµε την Ελλάδα την ευχάριστη έκπληξη της Ευρωζώ-

νης. Η εποχή που θα µας µνηµονεύουν µόνο ως τα προβληµατικά
παιδιά της Ευρώπης τελείωσε οριστικά.

Έτσι µέσα στο 2020 θα έχουµε, τεκµηριωµένα πλέον, τη δυ-
νατότητα να διεκδικήσουµε τη µείωση των πρωτογενών πλεονα-
σµάτων σε πιο ρεαλιστικά επίπεδα. Και αυτή -όπως έχω πει πολ-
λές φορές- θα είναι προς το κοινό συµφέρον Ελλάδας και εταί-
ρων, όχι µόνο γιατί θα προσφέρει µεγαλύτερη ευελιξία στην κοι-
νωνική µας πολιτική, αλλά γιατί θα υποστηρίξει ακόµα υψηλό-
τερους ρυθµούς ανάπτυξης µέσα από ακόµα πιο τολµηρές πε-
ρικοπές φόρων. 

Και ακριβώς αυτή η ισχυρή ανάπτυξη, δηλαδή η αλλαγή του
παρονοµαστή στο κλάσµα χρέος προς ΑΕΠ, θα είναι αυτή που
θα πείσει τελικά τους πάντες, ότι η Ελλάδα γυρνά οριστικά σε-
λίδα. Θα αποπληρώσουµε τα χρέη µας από το πλεόνασµα της
ανάπτυξης και όχι από το υστέρηµα της µεσαίας τάξης! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το κυβερνητικό µας σχέδιο έχει συζητηθεί εδώ και καιρό. Έχει

λάβει την έγκριση του ελληνικού λαού. Εξάλλου και οι Υπουργοί
θα το αναπτύξουν διεξοδικά στην τριήµερη συζήτηση που ξεκινά
σήµερα. 

Θα αποφύγω, λοιπόν, σήµερα την παράδοση των Προγραµµα-
τικών Δηλώσεων µε ατελείωτες λίστες µέτρων, που χάνονται
µετά στον χρόνο. Για αυτό και από το Βήµα της Βουλής σήµερα
θα περιγράψω έξι συγκεκριµένες δέσµες ενεργειών. Είναι στόχοι
που είχα θέσει από τη Διεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης, για να
γίνουν αργότερα προγραµµατικές δεσµεύσεις. Και τώρα µετα-
τρέπονται πλέον σε πραγµατικότητα, µε στόχο να αποτελούν
στοιχείο της καθηµερινότητας όλων των Ελλήνων.

Αλήθεια πρώτη: Οι Έλληνες πληρώνουν λιγότερους φόρους
και η οικονοµία παίρνει µπροστά µε νέες επενδύσεις και πολλές,
καλά αµειβόµενες, νέες θέσεις εργασίας. Προχωράµε σε βαθιές

τοµές στον τρόπο που αντιλαµβανόµαστε τη φορολογική µας πο-
λιτική. Η φορολογία δεν είναι µόνο µια πηγή εσόδων. Πρέπει να
µετατραπεί, επιτέλους, σε µοχλό ανάπτυξης. Ο φόρος στις επι-
χειρήσεις µειώνεται στο 20% σε δύο φάσεις! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ειδικότερα, τον Σεπτέµβριο θα ψηφιστεί η µείωση από το 28%

στο 24% για τα εισοδήµατα του 2019 και για τα µερίσµατα από
το 10% στο 5%.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυξάνεται όµως -προσέξτε- και η φορολογική ευθύνη των επι-

χειρήσεων. Διευρύνεται η φορολογική βάση µε την ενίσχυση των
ηλεκτρονικών συναλλαγών και, επιτέλους, µε την υποχρεωτική
ηλεκτρονική τιµολόγηση και την τήρηση ηλεκτρονικών βιβλίων.
Προσφέρουµε σηµαντικά κίνητρα για επενδύσεις κεφαλαίου, ενώ
γίνεται ελκυστική και η φορολογική εγκατάσταση στην πατρίδα
µας. Αναστέλλεται ο ΦΠΑ στην οικοδοµή και ο φόρος υπεραξίας
σε αγορές και πωλήσεις ακινήτων!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Καθιερώνεται έκπτωση φόρου 40% στις δαπάνες για την ενερ-

γειακή, λειτουργική και αισθητική αναβάθµιση των κτηρίων. 
Ο πρώτος φορολογικός συντελεστής για εισοδήµατα µέχρι

10.000 ευρώ θα πέσει από το 22% στο 9%.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Ταυτόχρονα, µειώνεται και ο ανώτατος φορολογικός συντελε-
στής. Σταδιακά καταργούµε εισφορά αλληλεγγύης και τέλος επι-
τηδεύµατος και κατά τη διάρκεια της θητείας µας οι ασφαλιστι-
κές εισφορές µειώνονται από το 20% στο 15%, ενώ προϊόντα και
υπηρεσίες θα κοστίζουν τελικά φθηνότερα. 

Σταδιακά οι δύο συντελεστές ΦΠΑ, πλην του υπερκατώτατου,
ο οποίος προφανώς διατηρείται, θα καταλήξουν στο 11% και στο
22%, από το 13% και 24% που είναι σήµερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό να ανακοινώσω την πρώτη, θα

έλεγα, «ασυνέπεια» της Κυβέρνησής µας, την αναίρεση µιας
προγραµµατικής µας δέσµευσης. Πράγµατι, είχα υποσχεθεί ότι
όλες οι φοροελαφρύνσεις θα περιληφθούν στον προϋπολογισµό
του φθινοπώρου και θα ισχύσουν από το 2020. Σήµερα αθετώ τη
δέσµευσή µου. Σηµαντικές µειώσεις των φόρων δεν θα αφορούν
το 2020, αλλά ξεκινούν από το τώρα, από το 2019!

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Πείτε το και µια κωλοτούµπα από την ανάποδη!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Έτσι, τα εκκαθαριστικά που θα λάβουν σε λίγες ηµέρες οι πο-
λίτες για τον φετινό ΕΝΦΙΑ θα είναι µεσοσταθµικά 22% χαµηλό-
τερα.

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Το είχαµε πει για το 2020, αλλά το εφαρµόζουµε από τώρα,
ώστε να ανακουφιστούν αµέσως εκατοµµύρια ιδιοκτήτες, αλλά
και να τονωθεί η αγορά των ακινήτων. 

Συγκεκριµένα για µικρές ιδιοκτησίες η ανακούφιση θα είναι
της τάξης του 30%. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ο φόρος για όλες τις µεσαίες ιδιοκτησίες, δηλαδή τη µεσαία

τάξη της χώρας, θα µειωθεί κατά 20%.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Οι πολύ µεγάλες ιδιοκτησίες, µε αντικειµενική αξία άνω του
ενός εκατοµµυρίου, θα δουν µείωση της τάξης του 10%.

Αµέσως, όµως, θα αλλάξει και η ρύθµιση των εκατόν είκοσι δό-
σεων για τις οφειλές στο δηµόσιο. Η ελάχιστη µηνιαία καταβολή
µειώνεται από τα 30 στα 20 ευρώ, όπως είχαµε δεσµευθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το επιτόκιο, που βαρύνει σήµερα νοικοκυριά και επιχειρήσεις,

µειώνεται από το 5% στο 3%.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Διευρύνεται η ρύθµιση για την υπαγωγή όλων των επιχειρή-
σεων και των νοµικών προσώπων που έχουν βασική οφειλή µέχρι
ένα εκατοµµύριο ευρώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Για όσους εντάσσονται και παραµένουν στη ρύθµιση, αναστέλ-
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λονται οι κατασχέσεις και τα αναγκαστικά µέτρα είσπραξης.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

της Νέας Δηµοκρατίας)
Όµως, θέλω να το τονίσω στην πρώτη οµιλία την οποία κάνω

ως Πρωθυπουργός της χώρας και θέλω να το ακούσουν όλοι
πολύ καλά: Πρόκειται για την τελευταία φορά που το ελληνικό
δηµόσιο πραγµατοποιεί µια τέτοια ρύθµιση. Καλώ όλους τους
πολίτες και τις επιχειρήσεις που έχουν δυσκολίες να την αξιοποι-
ήσουν, διότι ο στόχος της νέας Κυβέρνησης θα είναι διττός:
Πρώτον, να ελαφρύνουµε από τα χρέη όσους θέλουν, αλλά δεν
µπορούν, να αποπληρώσουν τις οφειλές τους και, δεύτερον,
αυτό να γίνει χωρίς να πλήξουµε την κουλτούρα πληρωµών στη
χώρα µας, που τόσο έχει ταλαιπωρηθεί από την αντιαναπτυξιακή
φορολόγηση και τις αλλεπάλληλες ρυθµίσεις. 

Οι παρεµβάσεις αυτές θα κατατεθούν άµεσα στη Βουλή, στο
πρώτο φορολογικό µας νοµοσχέδιο που θα ψηφιστεί ως κατε-
πείγον την επόµενη εβδοµάδα, ώστε η ανακούφιση των πολιτών
να µην αργήσει ούτε µία ηµέρα.

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Και αµέσως µετά τη διακοπή του Αυγούστου θα ακολουθήσει
το δεύτερο φορολογικό µας νοµοσχέδιο, που συνιστά µεγάλη
µεταρρυθµιστική τοµή και θα φέρει ισχυρή ανάπτυξη. 

Όπως διαπιστώνετε, αγαπητοί συνάδελφοι, γίνονται τελικά και
θετικές κυβερνητικές κυβιστήσεις, όταν υπάρχει σχέδιο, σοβα-
ρότητα και αξιοπιστία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και κάτι επίκαιρο και κρίσιµο, για το οποίο θα µιλήσει, βεβαίως,

πολύ πιο αναλυτικά και ο αρµόδιος Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, ο κ. Χατζηδάκης: Θα κάνουµε ό,τι χρειάζεται για να
σώσουµε τη ΔΕΗ από τη βέβαιη καταστροφή στην οποία την
οδήγησαν οι προκάτοχοί µας!

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Και αυτό θα γίνει χωρίς να επιβαρύνουµε άλλο τους κατανα-
λωτές ηλεκτρικού ρεύµατος. Όπου χρειαστεί θα ιδιωτικοποι-
ήσουµε δίκτυα, για να ενισχύσουµε την επιχείρηση. Θα εντοπί-
σουµε στρατηγικούς κακοπληρωτές, που θα υποστούν τις συνέ-
πειες του νόµου, και, αφού εξυγιάνουµε την επιχείρηση, ναι, θα
αναζητήσουµε στρατηγικό επενδυτή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όπως σώθηκε και αναπτύχθηκε ο ΟΤΕ, έτσι και καλύτερα θα

προχωρήσει και η ΔΕΗ, ενώ αποφασιστικά προχωράµε στην πώ-
ληση του 30% του αεροδροµίου «Ελευθέριος Βενιζέλος» και σε
νέα προσπάθεια ιδιωτικοποίησης των «Ελληνικών Πετρελαίων».
Παράλληλα, προχωρούµε µε γρήγορα βήµατα στην αξιοποίηση
της περιουσίας του ελληνικού δηµοσίου. 

Για τις ιδιωτικές επενδύσεις δεν θα πω πολλά. Τα γραφειοκρα-
τικά εµπόδια που τις καθηλώνουν, θα σαρωθούν και το Ελληνικό
θα αρχίσει σύντοµα να γίνεται το σύµβολο της νέας Ελλάδος,
της ποιότητας, της εξωστρέφειας και της καινοτοµίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Για τις τράπεζες και το πρόβληµα των µη εξυπηρετούµενων

δανείων: Προχωράµε ταχύτατα και στα δύο σχέδια τα οποία
έχουν εκπονηθεί από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότη-
τας και από την Τράπεζα της Ελλάδος, ώστε οι τράπεζες να επι-
τελέσουν την κεντρική τους αποστολή, που δεν είναι άλλη από
τη χρηµατοδότηση των ελληνικών επιχειρήσεων.

Αλήθεια δεύτερη: Η κοινωνία µας αντιπαλεύει τις ανισότητες.
Όλοι έχουν πρόσβαση στο νέο δηµόσιο σύστηµα υγείας και κα-
νείς αδύναµος δεν µένει απροστάτευτος. Προσλαµβάνουµε άµε-
σα δυο χιλιάδες γιατρούς και, κυρίως, νοσηλευτές εκεί που πο-
νάνε σήµερα τα ελληνικά νοσοκοµεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η τελευταία ειδικότητα, µάλιστα, θα παρέχεται µαζί µε το πτυ-

χίο, ώστε µεσοπρόθεσµα χίλιοι πεντακόσιοι νοσηλευτές ετησίως
να µπορούν να στελεχώνουν τα νοσοκοµεία µας. 

Εφαρµόζεται, ξεκινώντας από το ελληνικό Κοινοβούλιο, κύριε
Πρόεδρε, αµέσως ο αντικαπνιστικός νόµος παντού στην επικρά-
τεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Πρόσεξα ότι το χειροκρότηµά σας ήταν λιγότερο θερµό! 
(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Καταγράφονται οι ανάγκες του συστήµατος δηµόσιας υγείας
ανά την επικράτεια. Δίνουµε, όµως, ξεκάθαρη προτεραιότητα
στις ακτινοθεραπείες για τους καρκινοπαθείς συµπολίτες µας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αξιοποιούµε τους υπάρχοντες γραµµικούς επιταχυντές, αλλά

καθιερώνουµε και δεύτερη βάρδια µε προκήρυξη θέσεων για τε-
χνολόγους - ακτινολόγους. 

Επιτέλους, σταµατάµε τις ουρές της ντροπής. Τα φάρµακα
των βαρέως πασχόντων θα διανέµονται ή κατ’ οίκον ή από το
φαρµακείο της επιλογής τους αντί για τα φαρµακεία του ΕΟΠΥΥ
και σε συνεργασία µε τον ιδιωτικό τοµέα καλύπτονται όλες οι
ανάγκες των πρωτοβάθµιων µονάδων υγείας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τέλος, η νέα Κυβέρνηση δροµολογεί άµεσα την καταβολή των

συντάξεων χηρείας, που κάποιοι, αφού τις µείωσαν, ξέχασαν να
τις δώσουν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αλήθεια τρίτη: Το πολιτικό µας σύστηµα γίνεται λειτουργικό

και το κράτος πολεµά τη γραφειοκρατία, µε µεγάλο όπλο την τε-
χνολογία. Σε δύο µήνες θα ξεκινήσει εδώ στο Κοινοβούλιο η συ-
ζήτηση για τη συνταγµατική Αναθεώρηση. Ανάµεσα στα άλλα,
θα οδηγήσει επιτέλους τη χώρα σε σταθερούς εκλογικούς κύ-
κλους, απεµπλέκοντάς τους από τη διαδικασία ανάδειξης του
Προέδρου της Δηµοκρατίας.

Καθιερώνουµε άµεσα, επιτέλους, νοµοθετικά την ψήφο των
Ελλήνων του εξωτερικού. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κάνω έκκληση στην Εθνική Αντιπροσωπεία να βρούµε και µε

το παραπάνω τους διακόσιους Βουλευτές που χρειαζόµαστε, για
να ισχύσει αυτή η µεγάλη καινοτοµία, για να µπορέσουν επιτέ-
λους οι συµπολίτες µας, που έχουν δικαίωµα να ασκήσουν το
εκλογικό τους δικαίωµα, να το ασκούν από τον µόνιµο τόπο δια-
µονής τους και να µην αναγκάζονται να επιστρέψουν στην πα-
τρίδα.

Ταυτόχρονα, ψηφίζουµε και νέο εκλογικό νόµο, που θα συν-
δυάζει την αναλογικότητα µε την κυβερνησιµότητα. Δεν θα αφή-
σουµε τη χώρα έρµαιο στην απλή αναλογική. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μέσα στο 2020 το ελληνικό κράτος θα αρχίσει, επιτέλους, να

αποκτά πραγµατική ψηφιακή υπόσταση. Κάθε γέννηση θα δηλώ-
νεται µια φορά µόνο στη δηµόσια διοίκηση. Κάθε παιδί θα εγγρά-
φεται µόνο την πρώτη φορά στην εκπαίδευση και θα προχωρά
αυτόµατα στην επόµενη βαθµίδα. Όλοι, λοιπόν, θα έχουν πρό-
σβαση στις επιδόσεις των παιδιών τους, χωρίς να χρειάζεται να
εξετάζεται η γνησιότητα των τίτλων σπουδών τους, και κάθε πο-
λίτης θα ενηµερώνεται ηλεκτρονικά και πλήρως για την ασφαλι-
στική του κατάσταση και θα επικοινωνεί µε το δηµόσιο, µε
εργαλείο επικοινωνίας τη νέα ψηφιακή ηλεκτρονική του ταυτό-
τητα. Με αυτή θα εισάγεται και στο νοσοκοµείο, εάν χρειαστεί,
και µε αυτή θα εξυπηρετείται συνολικά από το δηµόσιο. 

Οι υπεύθυνες δηλώσεις και οι υπογραφές µετατρέπονται σε
ηλεκτρονικές και η επικοινωνία του πολίτη µε το δηµόσιο θα γί-
νεται µια φορά µόνο. Μετά, είναι χρέος των υπηρεσιών να ενη-
µερώνονται εσωτερικά, χωρίς να ταλαιπωρούν τον πολίτη και
κάθε πολίτης -το ξαναλέω- θα κάνει τα πάντα µε τη νέα ψηφιακή
του ταυτότητα. Σχετικός διαγωνισµός που δροµολογούσε η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση έχει ήδη ακυρωθεί και θα επαναπροκηρυχ-
θεί αµέσως. 

Αλήθεια τέταρτη. Η παιδεία ξαναγίνεται ο ανελκυστήρας για
την πρόοδο του κάθε νέου. Συνδέεται µε την οικονοµία και δεν
παράγει πια άνεργους πτυχιούχους, µε πτυχία χωρίς αντίκρισµα,
αλλά καλούς επιστήµονες και ικανούς επαγγελµατίες. Αµέσως
δροµολογούµε τη διαδικασία, την οποία ξεκίνησε η προηγούµενη
κυβέρνηση, και προσλαµβάνουµε τεσσερισήµισι χιλιάδες εκπαι-
δευτικούς στην ειδική αγωγή, ενώ σταδιακά θα αντιµετωπίσουµε
οριστικά και το ζήτηµα των αναπληρωτών καθηγητών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Οι διδάσκοντες και όχι το Υπουργείο θα έχουν τελικά τον

πρώτο λόγο για το περιεχόµενο των σπουδών. Και είναι τα πανε-
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πιστήµια αυτά, τα οποία και θα καθορίζουν στο τέλος τον ετήσιο
αριθµό των εισακτέων. Είναι δουλειά των πανεπιστηµίων και όχι
του Υπουργείου Παιδείας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το άσυλο της ανοµίας και της παραβατικότητας καταργείται! 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Το πρώτο µας νοµοσχέδιο!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Τα πανεπιστήµια αδειάζουν από µολότοφ, από «µπαχαλάκη-
δες», από εµπόρους ναρκωτικών και επιστρέφουν στους φοιτη-
τές, στους καθηγητές και στους εργαζόµενούς τους, εκεί που
πραγµατικά ανήκουν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Από το επόµενο έτος ξεκινά η πολιτική ενίσχυσης της επαγ-

γελµατικής εκπαίδευσης, της χρήσης της τεχνολογίας και της
ανάπτυξης πρότυπων αλλά και πειραµατικών σχολείων. Το
πρώτο πρότυπο σχολείο της νέας γενιάς προτύπων σχολείων
από τη νέα µας Κυβέρνηση, όπως έχω δεσµευθεί, ιδρύεται στο
Περιστέρι, στη δυτική Αττική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αλήθεια πέµπτη. Η ασφάλεια, αυτό το βασικό δηµοκρατικό δι-

καίωµα, επιστρέφει και πάλι στις γειτονιές. Η Κυβέρνηση έβγαλε
ήδη πολλούς αστυνοµικούς από τα γραφεία στον δρόµο. Και ο
νόµος, το καταφύγιο του πιο αδυνάτου, επιβάλλεται παντού. 

Αίρονται αµέσως προβληµατικές διατάξεις του Ποινικού Κώ-
δικα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αποτρέπεται η αποφυλάκιση δολοφόνων, ισοβιτών και τροµο-

κρατών.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Αλλάζει το καθεστώς των αδειών και ιδρύονται φυλακές υψί-
στης ασφάλειας τύπου Γ’. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μέχρι το τέλος του έτους θα έχουν προσληφθεί χίλιοι πεντα-

κόσιοι νέοι αστυνοµικοί.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Θα στελεχώσουν την Οµάδα «ΔΙΑΣ» και την Οµάδα «ΔΕΛΤΑ»,
την οποία θα επανασυστήσουµε και εντός εξαµήνου θα αντικα-
τασταθούν ο εξοπλισµός και τα αλεξίσφαιρα γιλέκα της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας, ενώ µέσα στο 2020 θα εξασφαλίσουµε νέα
περιπολικά και νέες µηχανές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εντατικοποιούνται στα σύνορα αλλά και στο εσωτερικό οι

έλεγχοι της παράνοµης µετανάστευσης. Η διαδικασία παροχής
ασύλου αλλάζει και θα ολοκληρώνεται πια µε µεγάλη ταχύτητα,
πάντα όµως µε σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Βέβαια, δίνουµε µεγάλη βαρύτητα στην πολιτική προστασία,

στην πρόληψη, στη συνεργασία, στον συντονισµό των αρµοδίων
φορέων.

Κλιµατική αλλαγή, τεχνολογικές εξελίξεις και, πάνω απ’ όλα,
οι τραγωδίες που ζήσαµε το προηγούµενο διάστηµα -και µας
πλήγωσαν όλους βαθιά- επιβάλλουν έναν διαφορετικό τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας σε αυτό το πεδίο.

Η δικαιοσύνη, τέλος, αποκτά νέα ηγεσία, που ορίζουµε µε σε-
βασµό στην επετηρίδα και στην αξιοκρατία. Στα δικαστήρια ιδ-
ρύονται ειδικά τµήµατα για ειδικού χαρακτήρα υποθέσεις, µε
εξειδικευµένους δικαστές. Παρατηρητήριο Δικαιοσύνης επεξερ-
γάζεται τα δεδοµένα της λειτουργίας της και για τη γρήγορη
απονοµή της επεκτείνεται, επιτέλους, η ηλεκτρονική κατάθεση
δικογράφων και η αποθήκευση πρακτικών παντού.

Αλήθεια, η χώρα µας δεν ανήκει απλώς στην Ευρώπη και στο
ΝΑΤΟ, αλλά συµµετέχει ισότιµα στη διαµόρφωσή τους µε βάση
τις εθνικές µας προτεραιότητες. Αναβαθµίζουµε την παρουσία
µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Πέρα από τις πολύ θετικές επαφές
που ήδη είχα σε επίπεδο κορυφής, κυρίως για τα ζητήµατα της
οικονοµίας, δίνουµε το «παρών» σε κάθε συζήτηση, µε πρώτη την
πολύ σηµαντική συζήτηση που θα γίνει για τη Νέα Κοινή Αγρο-
τική Πολιτική. 

Προτείνουµε για Έλληνα Επίτροπο στην επόµενη Ευρωπαϊκή
Επιτροπή τον κ. Μαργαρίτη Σχοινά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έναν άξιο Έλληνα, που γνωρίζει όσο λίγοι τον τρόπο λειτουρ-

γίας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.
Στην επόµενη επιτροπή η πατρίδα µας θα διεκδικήσει σηµαν-

τικό παραγωγικό χαρτοφυλάκιο. Μετά την ευρεία µας εκλογική
νίκη και µε την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να ανήκει
στο Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα είναι κάτι το οποίο µπορούµε να το
πετύχουµε.

Στα Βαλκάνια, όπως έχουµε πει επανειληµµένως, προτεραι-
ότητα αποτελεί η άµβλυνση των αρνητικών συνεπειών από την
εφαρµογή της Συµφωνίας των Πρεσπών. Και αιχµή εδώ αποτελεί
το αναπτυξιακό µας πρόγραµµα για τη βόρεια Ελλάδα, η από-
λυτη προτεραιότητα την οποία δίνω στην προστασία των µακε-
δονικών µας προϊόντων, µε µια µεγάλη διεθνή επικοινωνιακή
καµπάνια για τη Μακεδονία µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και θέλω να ξαναστείλω ένα µήνυµα εντός και εκτός Ελλάδος.

Από τη συµπεριφορά και την καλή συνεργασία των γειτόνων µας
θα κριθεί τελικά και η πορεία τους προς την Ευρωπαϊκή Ένωση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Σε ό,τι αφορά τη γειτονική µας Τουρκία θα είµαι λιτός. Πυξίδα

για τις σχέσεις µας παραµένει το Διεθνές Δίκαιο και η διάθεση
φιλικής συνεργασίας, χωρίς όµως ρητορικούς παροξυσµούς,
όπως δυστυχώς αυτούς που ακούσαµε και σήµερα, και µε ισχυ-
ρή εθνική αυτοπεποίθηση.

Στο πλαίσιο αυτό δεν διστάζω να καλέσω τον Πρόεδρο Ερν-
τογάν να επιχειρήσουµε µια αµοιβαία προσέγγιση, να κάνουµε
µαζί ένα τολµηρό βήµα µπροστά. Είµαστε υποχρεωµένοι από τη
γεωγραφία να ζούµε µαζί. Η αχρείαστη ένταση, οι κούρσες εξο-
πλισµών στερούν και από τις δύο χώρες πολύτιµους πόρους που
µπορούν να αξιοποιηθούν, τελικά, προς όφελος των πολιτών
µας.

Η διπλωµατία µας, όµως, συνεισφέρει και αυτή στην εθνική
προσπάθεια ανάπτυξης. Στο Υπουργείο Εξωτερικών ενισχύουµε
τις δοµές για την εξωστρέφεια των ελληνικών επιχειρήσεων αλλά
και για την προσέλκυση ξένων επενδύσεων.

Τέλος, εντός της επόµενης εβδοµάδος θα ανακοινώσουµε τη
συγκρότηση ενός ευέλικτου φορέα που θα αναλάβει την προ-
ετοιµασία της πατρίδας µας για να γιορτάσουµε το 2021 τα δια-
κόσια χρόνια από την έναρξη της Ελληνικής Επανάστασης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θεωρώ ορόσηµο τη χρονιά αυτή, διότι θα είναι µία µοναδική

ευκαιρία να επανασυστήσουµε την Ελλάδα στον κόσµο, την Ελ-
λάδα της δηµιουργίας, την Ελλάδα της εξωστρέφειας, την Ελ-
λάδα του αύριο, που µε αυτοπεποίθηση βρίσκει τη θέση της σε
έναν κόσµο που αλλάζει ραγδαία. Την Ελλάδα που αξίζουµε, την
Ελλάδα που µπορεί να µας κάνει όλους υπερήφανους, όπως
έκανε, στην καλύτερη στιγµή της σύγχρονης ιστορίας της, στους
Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τις έξι αυτές χειροπιαστές αλή-

θειες υπηρετούν δέκα νοµοσχέδια της Κυβέρνησης, τα οποία
είναι ήδη έτοιµα και θα προωθηθούν σε δύο φάσεις, µέσα στο
καλοκαίρι και µέχρι το τέλος του 2019. Τα νοµοθετήµατα αυτά
αφορούν το επιτελικό κράτος και την οργάνωσή του, το νέο φο-
ρολογικό πλαίσιο, που όπως σας εξήγησα θα έρθει σε δύο φά-
σεις, που θα συνδυάζει µεταρρυθµιστική τοµή µε ελαφρύνσεις
για νοικοκυριά και επιχειρήσεις, την ανάπτυξη µε στόχο εθνικές
και διεθνείς επενδύσεις, την απλοποίηση του ρυθµιστικού πλαι-
σίου για να µπορέσει η χώρα να γίνει ελκυστικός προορισµός για
επενδύσεις, τον εκσυγχρονισµό της πτωχευτικής και προπτωχευ-
τικής διαδικασίας, το δικαίωµα ψήφου των Ελλήνων του εξωτε-
ρικού και την νέα τοπική αυτοδιοίκηση, την ανεξάρτητη δικαιο-
σύνη, τη διαφάνεια και την προστασία του πολίτη, την εκπαί-
δευση σε όλες της τις βαθµίδες, τον εκσυγχρονισµό και την ψη-
φιοποίηση της δηµόσιας διοίκησης, την αγροτική ανάπτυξη και
την οργάνωση του πρωτογενούς τοµέα και τέλος, τις µεγάλες
τοµές που πρέπει να γίνουν στη δηµόσια υγεία.

Όπως διαπιστώνετε, η νοµοθετική αυτή δέσµη απλώνεται σε
όλους τους τοµείς της κυβερνητικής δράσης.

Όµως, αυτή η κυβερνητική δράση δεν αφορά µόνο νοµοθετή-
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µατα, και θέλω να αποτυπωθεί και σε πέντε εµβληµατικά έργα
στην Αττική και στη Θεσσαλονίκη.

Πρόκειται για παρεµβάσεις που θα ανακουφίσουν εκατοµµύ-
ρια κατοίκους, δηµιουργώντας, ταυτόχρονα, πολλές νέες θέσεις
εργασίας. Πρόκειται για έργα που θα αλλάξουν την εικόνα της
Αττικής αλλά και της Θεσσαλονίκης. 

Έργο πρώτο: Η Αθήνα αποκτάει σύντοµα έναν νέο πόλο πολι-
τισµού και διεθνούς τουριστικού ενδιαφέροντος. Το Εθνικό Αρ-
χαιολογικό Μουσείο επεκτείνεται και ενοποιείται µε το Μετσόβιο
Πολυτεχνείο, αναγεννώντας ταυτόχρονα τα Εξάρχεια, την Πατη-
σίων και την Οµόνοια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θέλω να ευχαριστήσω το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» που

προσφέρθηκε ήδη να χρηµατοδοτήσει τις πρώτες µελέτες για
αυτό το εµβληµατικό έργο, που θα αλλάξει την όψη του κέντρου
της Αθήνας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έργο δεύτερο: Οι φυλακές Κορυδαλλού µεταφέρονται εκτός

αστικού ιστού και φεύγουν από τη δυτική Αθήνα. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Οι παλιές εγκαταστάσεις κατεδαφίζονται. Στη θέση των φυλα-
κών θα δηµιουργηθεί ένα µεγάλο πάρκο µε χώρους άθλησης και
καλλιτεχνικής δηµιουργίας. Ο Κορυδαλλός και οι γύρω γειτονιές
της δυτικής Αθήνας επιτέλους θα ανασάνουν.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Δυτική Αθήνα είναι και ο Πειραιάς.
Έργο τρίτο: Το πρώην βασιλικό κτήµα στο Τατόι αξιοποιείται

πολύπλευρα σε συνεργασία µε τον ιδιωτικό τοµέα. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Μπορούµε να διαµορφώσουµε πρότυπες αγροδιατροφικές
µονάδες. Μπορούµε να καταστήσουµε τους χώρους επισκέψι-
µους. Μπορούµε να ιδρύσουµε µικρές ξενοδοχειακές µονάδες,
να διαµορφώσουµε τους κήπους. Μπορούµε να αποκτήσουµε
καινούργιες καθαρές διαδροµές περιπάτου για όλους τους Αθη-
ναίους. Και η βόρεια Αττική θα αποκτήσει, έτσι, καινούργιο του-
ριστικό ενδιαφέρον.

Έργο τέταρτο: Πρόκειται για ένα έργο, στο οποίο -θέλω να εί-
µαι δίκαιος- έχει αναφερθεί και ο πρώην Πρωθυπουργός. Στο Κε-
ρατσίνι και σε συνεργασία µε τον δήµο, τα διακόσια στρέµµατα
της Δραπετσώνας µετατρέπονται σε µητροπολιτικό πάρκο µε
αθλητικές αλλά και καλλιτεχνικές δράσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Στο ίδιο σηµείο, όµως, θα ιδρυθεί και ένα Διεθνές Κέντρο Και-

νοτοµίας, σε συνεργασία µε µεγάλες επιχειρήσεις τεχνολογίας
του εξωτερικού. Στον χώρο των παλιών λιπασµάτων θα ανθίζουν
ο πολιτισµός αλλά και η τεχνολογική πρόοδος.

Έργο πέµπτο: Στη Θεσσαλονίκη, ο χώρος της Διεθνούς Έκθε-
σης αλλάζει πλήρως και αναβαθµίζεται. Οι εγκαταστάσεις της
εκσυγχρονίζονται και πλαισιώνονται από πράσινο. Στόχος είναι
η πρωτεύουσα της Μακεδονίας να γίνει µια φωτεινή εξαίρεση
στην τάση που επικρατεί οι εκθέσεις να αποµονώνονται σε απρό-
σωπες εγκαταστάσεις εκτός του αστικού ιστού. Με αυτόν τον
τρόπο, ο χώρος της έκθεσης εντάσσεται όλον τον χρόνο στην
εµπορική και πολιτιστική ζωή της πόλης.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι πέντε αυτές καίριες παρεµβάσεις
στα δύο µεγάλα µας αστικά κέντρα απαντούν ταυτόχρονα σε το-
πικές αλλά και σε εθνικές ανάγκες. Συνδυάζουν την ανάγκη να
βελτιώσουµε τη ζωή των πολιτών µε την ανάπτυξη της χώρας και
προβάλλουν τελικά την εικόνα της Ελλάδος του 21ου αιώνα, µιας
χώρας που στρέφεται στην πρόοδο, την ανάπτυξη, τις επενδύ-
σεις. Και θέλω να τονίσω και προς τους Υπουργός ότι αυτό δεν
αφορά µόνο τα λεγόµενα «οικονοµικά» Υπουργεία. Κάθε χαρτο-
φυλάκιο µπορεί να καταθέσει –και πρέπει να καταθέσει- τη δικιά
του συµβολή.

Για παράδειγµα, το Υπουργείο Τουρισµού προωθεί ένα ευρύ
δίκτυο από µαρίνες σε νησιά και επιλεγµένες τοποθεσίες της
ηπειρωτικής Ελλάδος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δίνει κίνητρα για νηολόγηση σκαφών αναψυχής που θα παρα-

µένουν και θα συντηρούνται στην Ελλάδα.
Το Υπουργείο Πολιτισµού δίνει µεγάλους βαθµούς αυτονοµίας

στο Ταµείο Αρχαιολογικών Πόρων. Με ειδικό σχέδιο τα έσοδα
των µουσείων µας µπορούν να διπλασιαστούν µέχρι το 2021.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το Υπουργείο Άµυνας αξιοποιεί επιτέλους τη σηµαντική ακί-

νητη περιουσία του, ενώ σε άλλο επίπεδο µπορεί να διεκδικήσει,
µέσω του ΝΑΤΟ και µέσω της FRONTEX, εκπαιδευτικά προγράµ-
µατα για τη δηµιουργία κέντρων εκπαίδευσης στην Ελλάδα.
Υπάρχουν ήδη προτάσεις για ακαδηµίες πιλότων και µηχανικών.

Το Υπουργείο Παιδείας στηρίζει την ίδρυση αγγλόφωνων τµη-
µάτων στην Ελλάδα σε συνεργασία µε τα δηµόσια πανεπιστήµια. 

Μπορούµε να φέρουµε στην Ελλάδα δέκα χιλιάδες ξένους
φοιτητές στην τετραετία που θα πληρώνουν δίδακτρα στα ελλη-
νικά πανεπιστήµια. Μπορεί, όµως, το Υπουργείο να προχωρήσει
και στη δηµιουργία καλοκαιρινών τµηµάτων για την προσέλκυση
µαθητών γυµνασίου και λυκείου από όλον τον κόσµο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το Υπουργείο Υγείας, τέλος, έχει τη δική του συµβολή στον

ιατρικό και ιαµατικό τουρισµό. Μαζί µε τα άλλα συναρµόδια
Υπουργεία µπορούν να ιδρύουν κέντρα παραθερισµού υψηλών
προδιαγραφών για ξένους πολίτες τρίτης ηλικίας. Το Υπουργείο
Υγείας µπορεί να συµµετέχει στην παραγωγή και εξαγωγή προ-
ϊόντων από θεραπευτικά και αρωµατικά φυτά της ελληνικής γης.
Η Ελλάδα επιβάλλεται και µπορεί να γίνει πρωταγωνίστρια σε
αυτό που αποκαλείται διεθνώς «silver economy» και να µετατρα-
πεί σε ένα παγκόσµιο κέντρο ευεξίας και καλής ζωής.

Αυτές οι ενδεικτικές αναφορές σηµατοδοτούν επαρκώς, πι-
στεύω, την πρόθεση της Κυβέρνησης να διεκδικήσει επενδύσεις
σε όλα τα επίπεδα, γιατί µόνο έτσι θα παραχθεί νέος πλούτος
προς όφελος όλων και µόνο έτσι θα έχουµε πολλές, νέες και κα-
λοπληρωµένες δουλειές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τις µεγάλες οριζόντιες πο-
λιτικές θέλω να σταθώ λίγο περισσότερο στην «πράσινη» ατζέντα
µας, µια ατζέντα την οποία προσωπικά δεν εκχωρώ σε κανέναν
που αυτοαποκαλείται «πράσινος».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η ανάπτυξη στην πατρίδα µας ή θα σεβαστεί το περιβάλλον ή

απλά δεν θα είναι βιώσιµη. Και η βιωσιµότητα ως οριζόντια έννοια
πρέπει να διατρέχει το σύνολο της πολιτικής µας. Το δικό µας
πρόγραµµα δεν περιορίζεται µόνο στην ανάπτυξη ήπιων µορφών
ανανεώσιµης ενέργειας ούτε µόνο στην επιβεβληµένη διαχείριση
και αξιοποίηση απορριµµάτων µε τις σύγχρονες τεχνολογίες της
κυκλικής οικονοµίας, κάτι το οποίο πρέπει επιτέλους να γίνει
πράξη και στη χώρα µας. Εκτείνεται και σε µια σειρά από άλλες
πρωτοβουλίες.

Από το 2021 στην Ελλάδα θα απαγορευτούν εντελώς τα πλα-
στικά µιας χρήσης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η χώρα µε την πιο όµορφη φύση οφείλει να την προστατεύσει

έµπρακτα. Στις επιχειρήσεις του χώρου θα δοθούν κίνητρα για
την προσαρµογή τους στην κυκλική οικονοµία µε εκσυγχρονισµό
του εξοπλισµού τους και επανακατάρτιση των εργαζοµένων
τους.

Σε συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα τα µικρά νησιά µας γίνονται
ενεργειακά αυτόνοµα µε την ανάπτυξη υβριδικών σταθµών πα-
ραγωγής ενέργειας από ανανεώσιµες πηγές. Υπάρχει µεγάλο εν-
διαφέρον και πολλή χρηµατοδότηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση
αλλά και πάρα πολύ σοβαρή τεχνογνωσία σε ελληνικά εκπαιδευ-
τικά και ερευνητικά κέντρα.

Σε ορίζοντα τετραετίας υλοποιείται ένα στρατηγικό σχέδιο
ηλεκτρικής κινητικότητας στις µεγάλες πόλεις, αλλά και στα
µικρά νησιά. Πρώτος στόχος είναι η ανανέωση των µέσων µαζι-
κής µεταφοράς µε αστικά ηλεκτρικά λεωφορεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η προστασία του περιβάλλοντος δεν αποτελεί απλά µια ηθική

υποχρέωση απέναντι στις επόµενες γενιές αλλά και µια µεγάλη
ευκαιρία να αξιοποιήσει η Ελλάδα το σηµαντικότερο συγκριτικό
της πλεονέκτηµα, που δεν είναι άλλο από την απαράµιλλη φυσική
της οµορφιά και τον µοναδικό πολιτιστικό της πλούτο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν µε ακούσατε µέχρι στιγµής
να παραθέτω τα προβλήµατα τα οποία εγκατέλειψε πίσω της η
απελθούσα Κυβέρνηση. Δυστυχώς οι νάρκες αυτές υπάρχουν.
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Μάλιστα, είναι πολλές και επικίνδυνες. Δεν ωφελεί, όµως, η συ-
νεχής επίκλησή τους, πολύ περισσότερο, όταν είναι ακόµα νωπή
η κρίση του ελληνικού λαού, όταν είναι ακόµα νωπή η βροντερή
του απόφαση. Είναι καιρός να κοιτάξουµε µπροστά. Είναι καιρός
να πάµε µπροστά.

Εύχοµαι και ελπίζω η Βουλή αυτή να είναι η καλύτερη της Με-
ταπολίτευσης. Αυτό, όµως, δεν εξαρτάται µόνο από την κυβερ-
νητική πλειοψηφία. Δεν εξαρτάται µόνο από τους εκατόν πενήντα
οκτώ Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Αναµένω και επιζητώ τη
σκληρή προγραµµατική αντιπαράθεση και τις ζωντανές συζητή-
σεις. Είναι εξάλλου χαρακτηριστικό του κοινοβουλευτικού πολι-
τεύµατος. Δεν πρόκειται, όµως, σε καµµία περίπτωση να κάνω
καµµία έκπτωση ως προς το ήθος και το ύφος του πολιτικού δια-
λόγου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ας θυµηθούµε τα λόγια του Κωνσταντίνου Τσάτσου, τα οποία

µνηµόνευσε και προχθές ο νέος Πρόεδρος, ο Κώστας Τασούλας,
τον οποίον θέλω να συγχαρώ για την πανηγυρική εκλογή του.

Έλεγε ο Κωνσταντίνος Τσάτσος: «Η αντιπαράθεση των αντι-
πάλων στεριώνει τη δηµοκρατία».

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Ο Δηµήτρης, όχι ο Κωνσταντί-
νος. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ο ανιψιός του Κωνσταντίνου.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ο

Δηµήτρης Τσάτσος. Ζητώ συγγνώµη. Ευχαριστώ για τη διόρ-
θωση.

«Η αντιπαράθεση των αντιπάλων στεριώνει τη δηµοκρατία. Η
σύγκρουση εχθρών µέσα στον χώρο της είναι η αρχή του τέ-
λους».

Είµαστε αντίπαλοι πολιτικοί. Δεν είµαστε εχθροί. Και δεν επι-
ζητούµε ο ένας τον πολιτικό αφανισµό του άλλου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ας σηµατοδοτήσουµε και σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι η επο-

χή του θυµού, της οργής και της βίας πέρασε και ας χειροκρο-
τήσουµε όλοι µαζί το γεγονός ότι το αποκρουστικό ναζιστικό
µόρφωµα εξοβελίστηκε οριστικά από τον ναό της δηµοκρατίας,
γιατί δεν άνηκε ποτέ εδώ. 

(Χειροκροτήµατα)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε είκοσι µέρες από σήµερα οι

Έλληνες όπου γης θα γιορτάσουµε τα διακόσια χρόνια από την
έναρξη της Ελληνικής Επανάστασης. Είναι µια ευκαιρία να ανα-
λογιστούµε πώς µπορούµε να φέρουµε µια δεύτερη αναγέννηση
στην πατρίδα µας. Τον δρόµο τον δείχνουν οι πρόγονοί µας, που
σµίλεψαν και τα χαρακτηριστικά µας.

Είµαστε έθνος βαθιά δηµοκρατικό. Η καθολική ψηφοφορία κα-
θιερώθηκε στην Ελλάδα πολύ πριν από µεγάλες ευρωπαϊκές
χώρες και στις δηµοκρατικές διαδικασίες εντάχθηκαν, παρά τους
κλυδωνισµούς, όλοι οι πληθυσµοί, γηγενείς αλλά και πρόσφυγες.
Είναι χρέος µας τώρα να ενισχύσουµε τη δηµοκρατική λειτουρ-
γία µέσα από µια επανάσταση διαφάνειας, λογοδοσίας, αλλά κυ-
ρίως αποτελεσµατικότητας.

Είµαστε ένα έθνος προοδευτικό, γιατί, παρά τα κατά καιρούς
πισωγυρίσµατα, πάντα βρίσκαµε τη νεωτερικότητα και τον τρόπο
να προχωρήσουµε µπροστά. Το κράτος αλλά και η αγορά ανα-
πτύχθηκαν νωρίς, δυστυχώς, όµως, όχι στο βάθος και µε την ποι-
ότητα άλλων χωρών. Γι’ αυτό και το σηµερινό µας στοίχηµα
εξακολουθεί να είναι ο ριζικός εκσυγχρονισµός. 

Είµαστε ένα έθνος µε µια γεωπολιτική θέση που ορίζει συχνά
τη µοίρα του για το καλό ή για το χειρότερο. Στις γονιµότερες
στιγµές της η χώρα κέρδισε από τη θέση της, αξιοποίησε τα πλε-
ονεκτήµατά της µε ενότητα, υπερηφάνεια και πολυδιάστατη εξω-
τερική πολιτική. Όταν διχάστηκε, υπέστη εθνικές καταστροφές. 

Ας αποδείξουµε, λοιπόν, όλοι ότι µάθαµε από την ιστορία µας.
Με αυτά τα χαρακτηριστικά προχωράµε, αυτές τις παραδόσεις
ανανεώνουµε, έτσι συµµετέχουµε στις παγκόσµιες αλλαγές,
γιατί, ναι, ο σηµερινός κόσµος δεν σταµατά να αλλάζει. Η κλιµα-
τική αλλαγή και η ανεξέλεγκτη µετανάστευση παραµονεύουν ως
διαρκείς απειλές. Η τεχνητή νοηµοσύνη πολλαπλασιάζει την πα-
ραγωγή αγαθών και υπηρεσιών, αλλάζει όµως και τον τρόπο µε
τον οποίο είναι οργανωµένες οι κοινωνίες και η αγορά εργασίας.
Αυτές οι µεταβολές ανατρέπουν όλα όσα ξέραµε. Δηµιουργούν

νέες ανισότητες, αλλά ταυτόχρονα και νέες ευκαιρίες. 
Συνεπώς δεν µπορούµε να ασχολούµαστε άλλο µε τα προβλή-

µατα του περασµένου ή και του προπερασµένου αιώνα, δίνοντας
µάχες οπισθοφυλακής, ενώ ο υπόλοιπος κόσµος τρέχει προς το
µέλλον. Αρκετά µείναµε πίσω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω λέγοντάς σας ότι εµπι-
στεύοµαι τους Έλληνες, αλλά πιστεύω βαθιά και στην παράταξη
της οποίας έχω τη µεγάλη τιµή να ηγούµαι, στη Νέα Δηµοκρα-
τία… 

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

…στη µεγάλη πολιτική δύναµη του µέτρου, της δηµοκρατίας,
της δηµιουργικότητας του ατόµου, της ελευθερίας αλλά και της
αλληλεγγύης, κυρίως όµως στην παράταξη της σύνθεσης.

Τα ψέµατα και η δηµαγωγία ανήκουν στην Ελλάδα της κρίσης.
Το «ή εµείς ή αυτοί» ανήκει στην Ελλάδα του διχασµού και το
«πολλοί και λίγοι» ανήκουν στην Ελλάδα των επιδοµάτων φτώ-
χειας. Όλα αυτά είναι παρελθόν. 

Στην πατρίδα µας δεν αξίζει να βαλτώνει στο χθες. Οι Έλληνες
κουράστηκαν από τα µεγάλα λόγια και τα µεγάλα λάθη. Δοκιµά-
στηκαν από τη δηµαγωγία και την ανικανότητα. Ζητούν λιγότερες
υποσχέσεις και περισσότερα χειροπιαστά αποτελέσµατα. Ζητούν
ασφάλεια, δουλειές, χαµηλότερους φόρους, µια καλύτερη κα-
θηµερινότητα. Ζητούν κυρίως να ξαναπάρουν στα χέρια τους τον
έλεγχο της ζωής τους, να ελπίζουν βάσιµα ότι τα παιδιά τους θα
ζήσουν καλύτερα από τους ίδιους. Από το πολιτικό τους σύστηµα
απαιτούν ήθος, επαγγελµατισµό, ωριµότητα και, κυρίως, αποτε-
λεσµατικότητα. 

Σε αυτά τα αιτήµατα θα ανταποκριθεί η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας. Γύρω από αυτούς τους στόχους καλεί σε συµπό-
ρευση όλους τους πολίτες. Στον δρόµο για την Ελλάδα που αξί-
ζουµε, ας κάνουµε πρώτο σταθµό προόδου την επέτειο των δια-
κοσίων χρόνων από την Επανάσταση του ’21. Και όπως λέει και
ο Κίπλινγκ σε ένα από τα αγαπηµένα µου ποιήµατα, το «Αν», ας
εµπιστευθούµε τον εαυτό µας όταν ο κόσµος δεν µας πιστεύει
και ας ονειρευτούµε χωρίς να γίνουµε σκλάβοι των ονείρων µας
και ας ξεκινήσουµε τη δική µας επανάσταση για τη φωτεινή Ελ-
λάδα του 21ου αιώνα. Ενωµένοι το µπορούµε. Το αξίζουµε, αλλά
είναι στο χέρι µας να το καταφέρουµε. 

Σας καλώ, λοιπόν, να υπερψηφίσετε τις προγραµµατικές µας
δηλώσεις, που οδηγούν όλους τους Έλληνες σε ένα καλύτερο
αύριο. 

Σας ευχαριστώ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μετά την οµιλία του

κυρίου Πρωθυπουργού, ξεκινά ο πρώτος κύκλος Βουλευτών, οι
κατά προτεραιότητα οµιλητές, τους οποίους και παρακαλώ να
τηρήσουν αυστηρά τον χρόνο των έξι λεπτών οµιλίας που τους
έχει διατεθεί.

Καλείται στο Βήµα ο Βουλευτής Χρήστος Ταραντίλης της Νέ-
ας Δηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΑΡΑΝΤΙΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στις 7

Ιουλίου ο Έλληνας πολίτης µε την ψήφο του δεν έδωσε απλώς
εντολή για µια νέα κυβέρνηση, έδωσε εντολή για µια νέα εποχή,
για µια νέα εποχή δική του, των παιδιών του, των συµπολιτών
του, της πατρίδας του. Έδωσε εντολή για µια εντελώς νέα και
διαφορετική κουλτούρα, νοοτροπία, αντίληψη, ύφος και ηθική
διακυβέρνησης.

Στο µοντέλο διακυβέρνησης που εκπροσωπούµε, το όραµά
µας για την πατρίδα δεν εξαντλείται στον χώρο των ιδεών και δεν
εξαντλείται στην επικράτεια της ελπίδας. Μετουσιώνεται σε
πράξη µέσα από τον ορθολογικό και αποτελεσµατικό σχεδιασµό,
καθώς, επίσης, και τη σωστή εφαρµογή δηµόσιων πολιτικών.

Στο µοντέλο διακυβέρνησης που εκπροσωπούµε το σύνθηµα
δεν είναι να βγει η µέρα, το σύνθηµα είναι να ετοιµαστεί η µέρα,
η κάθε µέρα. Ήδη η σύνθεση, η οργάνωση και ο προγραµµατικός
σχεδιασµός λειτουργίας της Κυβέρνησης προϊδεάζει για τον
ρυθµό αυτής της νέας εποχής. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
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τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)
Αρκούµαι να επισηµάνω τις εξής σηµαντικές παραµέτρους:

την άριστη αναλογία πολιτικής και τεχνοκρατίας που εκπροσω-
πείται στη σύνθεση της νέας Κυβέρνησης, τον εξαρχής σαφή κα-
θορισµό αρµοδιοτήτων, στόχων, χρονοδιαγραµµάτων και συνερ-
γειών του κυβερνητικού σχήµατος -αυτό που λέµε άριστη δοµή
στην ορολογία της διοίκησης- την καινοτόµο ηλεκτρονική παρα-
κολούθηση της πορείας του κυβερνητικού έργου στα πρότυπα
κυβερνητικής λειτουργίας χωρών µε πολύ µεγάλη παράδοση και
κουλτούρα αποτελεσµατικής τεχνοκρατικής διοίκησης, την απο-
κατάσταση της συνταγµατικής λειτουργίας και του επιτελικού
ρόλου του υπουργικού συµβουλίου, το οποίο θα συνεδριάζει σε
µηνιαία βάση και θα εγκρίνει σε καθορισµένες περιόδους ανά
έτος το πλαίσιο του κυβερνητικού έργου και το συνολικό επιχει-
ρησιακό σχέδιο της Κυβέρνησης. 

Σηµαντική παράµετρος αυτής της νέας εποχής είναι, επίσης,
η νέα ηθική διακυβέρνησης, όπου η διαφάνεια και η λογοδοσία
της κυβερνητικής δράσης καθίσταται προτεραιότητα. Στο πλαί-
σιο αυτό θεσπίζεται η απαγόρευση στο σύνολο του κυβερνητικού
σχήµατος για οποιαδήποτε παράλληλη επαγγελµατική και επι-
χειρηµατική δραστηριότητα. Επιπλέον καθιερώνεται µια ενιαία
κλίµακα µετακλητών υπαλλήλων για όλες τις δοµές της Κυβέρ-
νησης, ο συνολικός αριθµός των οποίων θα περιοριστεί σε σύγ-
κριση µε όσους υπηρετούσαν στην απελθούσα κυβέρνηση. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το όραµα της Κυβέρνησής µας
εκκινεί από την αποκατάσταση του νοήµατος και της ουσίας των
λέξεων. Από την αποκατάσταση, για παράδειγµα, του νοήµατος
της λέξης «προκοπή» που την ακούγαµε ως ευχή από τα χείλη
της ταλαιπωρηµένης γενιάς των παππούδων και των γιαγιάδων
µας, ως συνώνυµη της ευτυχούς κατάληξης µιας πορείας προ-
σπάθειας, µόχθου, εργατικότητας και δηµιουργίας. Από την απο-
κατάσταση του νοήµατος των λέξεων «αξιοκρατία» και «αρι-
στεία» ως συνώνυµα της επιβράβευσης του ταλέντου, της ατο-
µικότητας και της καλλιέργειας, αλλά και ως αναγκαία συνθήκη
στελέχωσης των θεσµών της πολιτείας µας. Από την αποκατά-
σταση του νοήµατος της λέξης «νόµος», που αντί να εµπνέει σε-
βασµό και αποδοχή από τους πολίτες προς το κορυφαίο θεσµικό
προϊόν του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, δυστυχώς κατέληξε αρ-
κετές φορές συνονθύλευµα ευκαιριακών, κακότεχνων και άσχε-
των µεταξύ τους διατάξεων. Από την αποκατάσταση του νοή-
µατος της λέξης «φόρος», που αντί να σηµαίνει την εύλογη οι-
κονοµική συνεισφορά καθενός ανάλογα µε τις δυνάµεις του
προς την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος, της οµαλής
λειτουργίας των θεµελιωδών υπηρεσιών µιας πολιτείας, αλλά και
του ύψιστου του καθήκοντος της κοινωνικής αλληλεγγύης, δυ-
στυχώς έχει καταλήξει να σηµαίνει ανάλωση ασύµµετρης ποσό-
τητας του οικονοµικού µας χρόνου, τιµωρία της υγιούς επι-
χειρηµατικότητας, σκιάχτρο της επένδυσης και, τελικά, της ίδιας
της προόδου. Από την αποκατάσταση της έννοιας του «δηµόσιου
χώρου» που αντί να παράγει αισθητική και να εκφράζει σεβασµό
στους θεσµούς και τις λειτουργίες που στεγάζει, όπως υγεία, εκ-
παίδευση, αναψυχή, έχει καταλήξει να αποτελεί συνώνυµο της
εγκατάλειψης και της µουτζούρας. Από την αποκατάσταση της
έννοιας της ατοµικής αλλά και της συλλογικής προόδου, γιατί πι-
στεύουµε ότι θεµελιώδης συνθήκη για την πρόοδο καθενός ξε-
χωριστά, αλλά και του κοινωνικού συνόλου γενικότερα, είναι η
εγγύηση από µια υπεύθυνη Κυβέρνηση της σταθερότητας των
όρων εργασίας, της φορολογίας, της ασφάλισης, της δηµόσιας
υγείας και εκπαίδευσης και η εµπέδωση αισθήµατος δηµόσιας
ασφάλειας και προστασίας του δηµόσιου χώρου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το όραµα της Κυβέρνησής µας
για τη νέα εποχή της πατρίδας µας στηρίζεται σε επεξεργασµέ-
νες και τεκµηριωµένες δηµόσιες πολιτικές, οι οποίες θα ξεδιπλω-
θούν το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα µέσω του νοµο-
θετικού µας έργου. Αυτές οι δηµόσιες πολιτικές επιδιώκουν τη
σταθερή και ισχυρή ανάπτυξη, µε επενδύσεις που θα δηµιουρ-
γήσουν νέες και καλά αµειβόµενες θέσεις εργασίας, θα καταπο-
λεµήσουν αποτελεσµατικά την ανεργία και θα διαµορφώσουν τις
συνθήκες επιστροφής των νέων µας στην πατρίδα µας, αποσκο-
πούν στη µείωση των φόρων και στη βελτίωση του εισοδήµατος
των πολιτών, οικοδοµούν ένα νέο «κοινωνικό συµβόλαιο» εργα-

ζοµένων, κράτους και επιχειρήσεων.
Ουσία αυτού του «συµβολαίου» είναι ότι το κράτος προσφέρει

υγιές και ανταγωνιστικό επιχειρηµατικό περιβάλλον, χωρίς γρα-
φειοκρατία, µε χαµηλή φορολογία, ενώ µε τη σειρά τους οι επι-
χειρήσεις ανταποκρίνονται στις υποχρεώσεις τους προς το
κράτος και αµείβουν καλά τους εργαζοµένους τους.

Οι δηµόσιες πολιτικές µας στηρίζουν, επίσης, την οικογένεια
και τους εργαζόµενους γονείς, γιατί το δηµογραφικό πρόβληµα
είναι µακροπρόθεσµα η µεγαλύτερη απειλή για την κοινωνία, την
οικονοµία και, εν τέλει, την ίδια µας την εθνική υπόσταση. Ενι-
σχύουν την κοινωνική αλληλεγγύη, γιατί δεν νοείται ανάπτυξη
χωρίς κοινωνική συνοχή ούτε κοινωνική συνοχή χωρίς αλληλεγ-
γύη. Διασφαλίζουν την ποιοτική δηµόσια υγεία για όλες και για
όλους. Διαµορφώνουν σύγχρονα δηµόσια σχολεία, δηµόσια πα-
νεπιστήµια µε αυτονοµία, εξωστρεφή αξιολογηµένα προγράµ-
µατα προπτυχιακών και µεταπτυχιακών σπουδών, χωρίς συγκεντ-
ρωτισµό στο Υπουργείο Παιδείας και υπεργραφειοκρατικές αν-
τιλήψεις, δίνοντας έµφαση στην έρευνα και την καινοτοµία, στην
ανάπτυξη συνεργιών και δράσεων στις τοπικές κοινωνίες, τους
συλλογικούς φορείς και τις επιχειρήσεις, ώστε να επιτυγχάνεται
η άµεση σύνδεση µε την αγορά εργασίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΑΡΑΝΤΙΛΗΣ: Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, θα ήθελα να πω ότι στο όραµα που έχουµε για την πα-
τρίδα µας η Ελλάδα δεν θα είναι χώρα περιφέρειας, οι πολίτες
δεν θα αντιµετωπίζονται ως ταξικές οµάδες, το παρελθόν δεν θα
σηµατοδοτείται από την ανάµνηση διχασµού και µισαλλοδοξίας,
το παρόν δεν θα βιώνεται ως µαρασµός, νωχελικότητα, καρτερία
και χαµένες ευκαιρίες, το νέο δεν θα προβάλλει ως µείγµα ανα-
σφάλειας και συγκρατηµένης ελπίδας. Θέλουµε και πρέπει να
τραβήξουµε εµπρός. Θέλουµε, όπως τόσο ποιητικά έγραψε ο
Ελύτης, να τραβήξουµε µπρος, µε «άλµα πιο γρήγορο από τη
φθορά».

Η Κυβέρνησή µας θα δράσει µε υπευθυνότητα όχι µόνο προς
το συµφέρον της παρούσας αλλά και της µέλλουσας γενιάς.
Μόνο µε αυτή τη νοοτροπία η πολιτική αποκτά τον αναγκαίο χώ-
ρο ιστορικής προοπτικής, που γεννά και την έννοια της ιστορικής
ευθύνης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε. Έχετε
περάσει τον χρόνο κατά πολύ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΑΡΑΝΤΙΛΗΣ: Δεν θέλουµε τον χρόνο για ανά-
λωση, αλλά για δηµιουργία. 

Τώρα είναι η ώρα να τεντώσουµε το τόξο της µοίρας της πα-
τρίδας µας. Τώρα είναι η ώρα να εµπιστευτούµε αυτή την Κυβέρ-
νηση και αυτόν τον Πρωθυπουργό και τούτο θα πράξω.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο κ. Κα-
τρούγκαλος από τον ΣΥΡΙΖΑ για έξι λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, επιλέ-
ξαµε η πρώτη οµιλία από το δικό µας κόµµα να είναι αφιερωµένη
στην εξωτερική πολιτική και αυτό για δύο λόγους. Ο πρώτος είναι
ότι µολονότι είµαστε αποφασισµένοι να προχωρήσουµε σε προ-
γραµµατική δοµική αντιπολίτευση σε όλα τα θέµατα, θεωρούµε
ότι στα ζητήµατα της εξωτερικής πολιτικής πρέπει να διαµορφώ-
νονται συναινέσεις και να υπάρχει εθνικό µέτωπο.

Ο δεύτερος λόγος είναι γιατί ακόµα και σε αυτόν τον τόσο
ευαίσθητο τοµέα είχαµε αντιφάσεις συµπεριφορών, λόγων και
έργων, ακόµη και αυτό το σύντοµο χρονικό διάστηµα από την
Κυβέρνηση, που, κατά τη γνώµη µου, δεν µας προβληµατίζουν
µόνο για καθαυτή την εξωτερική πολιτική, αλλά και για την ίδια
τη φυσιογνωµία της Κυβέρνησης.

Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι ήταν σηµαντική παρά-
λειψη εκ µέρους σας ότι δεν αναφερθήκατε ούτε µια φορά στην
Κύπρο και στο κυπριακό ζήτηµα, σήµερα την τεσσαρακοστή πέµ-
πτη επέτειο της εισβολής…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…και γιατί η προηγούµενη επέτειος του πραξικοπήµατος δεί-
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χνει σε τι µεγάλες συµφορές µπορεί να µας φέρουν εκείνες οι
φορές που επικρατεί η πατριδοκαπηλία και όχι η εθνική συνεί-
δηση συµφέροντος για την προώθηση των µεγάλων εθνικών θε-
µάτων.

Πρέπει να θεωρούµε εθνικό ό,τι είναι αληθές. Η αλήθεια είναι
ότι η κατάσταση της χώρας σε όλα τα επίπεδα σήµερα, που την
παραλαµβάνετε, είναι πολύ διαφορετική και πολύ καλύτερη από
το 2015, όταν εµείς παραλάβαµε τις ευθύνες της κυβερνητικής
εξουσίας. Θα µιλήσουν άλλοι για το ποια ήταν η κατάσταση µε
τα δυόµισι εκατοµµύρια ανθρώπων χωρίς πρόσβαση σε υπηρε-
σίες υγείας ή για τα εκατοµµύρια των ανθρώπων που είχαν πρό-
βληµα να ανταποκριθούν και στις βασικές τους υποχρεώσεις και
ανάγκες. Ποτέ, όµως, δεν ήταν τόσο αναβαθµισµένη η εικόνα και
η διεθνής θέση της χώρας µας από αυτή που σας παραδώσαµε.

Κάναµε τη φωνή της πατρίδας πιο δυνατή και πιο σεβαστή.
Δεν ήµασταν απλώς σταθερή δηµοκρατία αλλά εξαγωγέας στα-
θερότητας και στην περιοχή της Ανατολικής Μεσογείου και στην
περιοχή των Βαλκανίων. Αντιµετωπίσαµε το µεταναστευτικό στο
πλαίσιο µιας συρροής κρίσεων, οικονοµικής και µεταναστευτι-
κής, µε βάση τις αρχές της αλληλεγγύης και κάναµε την πατρίδα
µας σεβαστή και στον τοµέα αυτό. Δεν είναι τυχαίο ότι και για
τον λόγο αυτόν ο Πάπας Φραγκίσκος πρότεινε τον πρώην Πρω-
θυπουργό για το Νόµπελ Ειρήνης.

Η κορωνίδα, όµως, αυτής της πολιτικής, όχι απλώς της πολιτι-
κής εξωστρέφειας αλλά της εξαγωγής σταθερότητας, ήταν η
Συµφωνία των Πρεσπών. Όταν αναφέρθηκα προηγουµένως σε
αντιφάσεις λόγων και έργων σ’ αυτό το χρονικό διάστηµα, εκεί
αναφερόµουν. Παρευρέθηκα πρόσφατα µε τον Αναπληρωτή
Υπουργό Ευρωπαϊκών Υποθέσεων και τον Υπουργό Άµυνας στο
συνέδριο του «ECONOMIST» όπου, πράγµατι, οι δηλώσεις τους
ήταν θετικές. Ο κ. Βαρβιτσιώτης είπε ότι: «Τα πολιτικά ζητήµατα
που έχουµε µεταξύ µας…» εννοώντας ανάµεσα στη χώρα µας
και τη Βόρεια Μακεδονία -ό,τι λέω είναι verbatim, δηλαδή είναι
επί λέξει- «…έχουν επιλυθεί σε µεγάλο βαθµό µε τη Συµφωνία
των Πρεσπών». 

Ο Υπουργός Άµυνας είπε: «Δεν αµφισβητώ την πρόθεση κα-
νενός ότι αυτή η συµφωνία επιτεύχθηκε για καλό σκοπό, για να
ενισχύσει τη σταθερότητα στην περιοχή, για να ενισχύσει τις γε-
ωπολιτικές σταθερές της περιοχής. Και αν αυτή εφαρµοστεί µε
απαρέγκλιτη τήρηση όλων των ουσιωδών όρων της, τότε νοµίζω
ότι θα µπορούµε να πάµε σε ένα καλύτερο µέλλον».

Αν υπήρχαν µόνο αυτές οι δηλώσεις, εγώ θα ξεπερνούσα όλα
όσα είχαν ειπωθεί για να παραπλανήσουν και να διχάσουν τον
ελληνικό λαό το προηγούµενο διάστηµα. Ξέρατε ότι είχατε δια-
πραγµατευθεί λύσεις διπλής ονοµασίας, πολύ χειρότερες από
αυτές της Συµφωνίας των Πρεσπών, που υπερκάλυψαν κατά
120% τις εθνικές θέσεις, όπως είχαν διαµορφωθεί από το 2005
έως το 2017. Καλά γνωρίζατε ότι µόνο η άκρα Δεξιά, όπως εκ-
φραζόταν από το ΛΑΟΣ και τις άλλες δυνάµεις τις ακροδεξιές,
ήταν αντίθετη στη σύνθετη ονοµασία. Και δεν έχετε ξεχάσει ότι
η λέξη «κωλοτούµπα» εµφανίστηκε τότε, το 2005, όταν ο νυν Αν-
τιπρόεδρος χαρακτήριζε «κωλοτούµπα» τον Κώστα Καραµανλή
που -κατά τα λόγια του- «ξεπούλησε τη Μακεδονία».

Αυτά, λοιπόν, θα τα θεωρούσα ξεχασµένα, εάν µέναµε σ’ αυ-
τές τις θετικές δηλώσεις των εκπροσώπων της Κυβέρνησής σας.
Ακολούθησαν, όµως, δηλώσεις άλλων αρµοδίων Υπουργών,
όπως του κ. Καράογλου που είπε: «Το θέµα του ονόµατος µας
ενοχλεί και µας πληγώνει» και «Θα πρέπει να αλλάξουν κι άλλα
ζητήµατα, όπως το ζήτηµα της εθνότητας». 

Και οι διορθωτικές δηλώσεις που έγιναν από τον Υπουργό
Άµυνας ήταν ακόµα πιο ανησυχητικές, γιατί είπε: «Πρέπει να γίνει
κατανοητό ότι µιλούσα σε διεθνές ακροατήριο», λες και άλλα
λέµε όταν µας ακούει ο Πρέσβης των Ηνωµένων Πολιτειών και
άλλα λέµε όταν απευθυνόµαστε στον ελληνικό λαό.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, είστε υπόλογοι -κάθε κυ-
βέρνηση είναι υπόλογη- απέναντι στον ελληνικό λαό, όχι απέ-
ναντι στον Πρέσβη των Ηνωµένων Πολιτειών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Και αν πετύχαµε να έχουµε αυτή την πολιτική γενικής αναγνώ-

ρισης και αξιοπιστίας της εξωτερικής πολιτικής της χώρας µας
είναι γιατί εµείς τα ίδια λέγαµε και δεν θεωρούσαµε ούτε τους
Αµερικανούς «αµερικανάκια» ούτε τους Ευρωπαίους «κουτό-
φραγκους» και θεωρήσαµε ως άξονα και προσανατολισµό της
εξωτερικής µας πολιτικής ότι η ευθυγράµµιση θέσεων ακολουθεί
την ευθυγράµµιση συµφερόντων και όχι αντιστρόφως.

Γι’ αυτό πετύχαµε να έχουµε ταυτόχρονα τις καλύτερες από
ποτέ σχέσεις και µε τις Ηνωµένες Πολιτείες και µε τον στρατη-
γικό τους ανταγωνιστή, την Κίνα. Δεν διεκδικήσαµε ποτέ θέση
κράτους πελάτη, αλλά µε ισοτιµία κατακτήσαµε το να κάνουµε
τη χώρα, τη φωνή της χώρας µας, τη φωνή της πατρίδας πιο δυ-
νατή και πιο σεβαστή. 

Γι’ αυτόν τον λόγο δεν ήταν καλό δείγµα συµβολικό ότι η πρώ-
τη κίνηση της ελληνικής διπλωµατίας, όταν έπρεπε όλα τα σφυ-
ριά µας να χτυπούν στην Ανατολική Μεσόγειο απέναντι στην
Τουρκία, να είναι η αναγνώριση Γκουαϊδό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Κατρούγκαλε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρό-
εδρε.

Μπορεί να έχετε όποια ιδεολογική θέση θέλετε σε αυτό. Εµείς
νοµίζουµε ότι η θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης για έναν ειρηνικό
και δηµοκρατικό διάλογο που συνδιαµορφώσαµε είναι η προτι-
µότερη. Όµως, εγώ σας µέµφοµαι ακριβώς γιατί σε επίπεδο συµ-
βολισµού αυτή η προσπάθεια ευθυγράµµισης µε τις Ηνωµένες
Πολιτείες είναι µία επιστροφή σε εποχές που η χώρα µας δεν
είχε χαρακτήρα ισοτιµίας στις σχέσεις της µε την υπερδύναµη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε σας παρα-
καλώ, κύριε Κατρούγκαλε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Και θέλω, λοιπόν, ολοκληρώ-
νοντας να σας ζητήσω να αποφασίσετε τι κόµµα είστε. Είπατε
ότι είστε κόµµα της προόδου. Εµείς θεωρούµε -και αυτή την κρι-
τική σας ασκήσαµε- ότι όπως σε όλη την Ευρώπη βλέπουµε να
διαµορφώνεται ένα µόρφωµα νεοφιλελευθερισµού και ακροδε-
ξιάς, έτσι και η δική σας Κυβέρνηση φαίνεται να έχει έχετε τα χα-
ρακτηριστικά αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Κα-
τρούγκαλε. Παίρνετε χρόνο από επόµενους συναδέλφους.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Ολοκληρώνω.
Και µε αυτά που είπατε, λοιπόν, και µε αυτά που δεν είπατε -

δεν άκουσα λέξη για την ιδιωτικοποίηση του ασφαλιστικού- πρέ-
πει να πείτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό. Και ειδικά στον το-
µέα της εξωτερικής πολιτικής να είστε βέβαιοι ότι εµείς, εκεί που
µπορεί να υπηρετηθούν οι εθνικές θέσεις, δεν θα αναιρέσουµε
την υποχρέωση και τη δέσµευσή µας να είµαστε µέρος του εθνι-
κού µετώπου. εσείς, όµως, πρέπει να δώσετε αληθινά το στίγµα
της πολιτικής σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πριν καλέσω στο

Βήµα τον κ. Κατρίνη από το Κίνηµα Αλλαγής, να διαβάσω τρεις
ανακοινώσεις:

Προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Τασούλα Κωνσταντίνο από
την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας: «Κύριε Πρόεδρε, µε την παρούσα επιστολή ορίζουµε ως
αναπληρωτές Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΚΚΕ, σύµφωνα µε το άρθρο 17, παράγρα-
φος 2, του Κανονισµού της Βουλής, τους: Παφίλη Αθανασίο,
Βουλευτή Β1 Βόρειου Τοµέα Αθήνας, Καραθανασόπουλο Νικό-
λαο Βουλευτή Νοµού Αχαΐας. 

Ο Γενικός Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής και Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας Δηµήτριος Κουτσούµπας».

(Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Από την Ελληνική
Λύση προς τον κύριο Πρόεδρο της Βουλής: «Διά της παρούσης
σάς γνωστοποιώ ότι σύµφωνα µε το άρθρο 17, παράγραφος 2,
του Κανονισµού της Βουλής ως Α’ Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος ορίζεται ο κ. Βασίλειος Βιλιάρδος και ως Β’ Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος ορίζεται ο κ. Κωνσταντίνος Χήτας. Στη διάθεση
σας για οποιαδήποτε περαιτέρω διευκρίνιση. 

Με τιµή ο Πρόεδρος του κόµµατος Κυριάκος Βελόπουλος».
(Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και

έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μια ακόµη επιστολή
και πάλι από την Ελληνική Λύση προς τον κύριο Πρόεδρο της
Βουλής: «Διά της παρούσης σάς γνωστοποιώ ότι Γενικός Γραµ-
µατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας ορίζεται ο κ. Βασίλειος
Βιλιάρδος του Διονυσίου. Στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε πε-

ραιτέρω διευκρίνιση. 
Με τιµή ο Πρόεδρος του κόµµατος Κυριάκος Βελόπουλος».
(Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και

έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο κ. Μι-
χάλης Κατρίνης για έξι λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθήσαµε µε ιδιαίτερη

προσοχή τις προγραµµατικές δηλώσεις του Πρωθυπουργού, δη-
λώσεις που επιβεβαιώνουν ότι δεν υπάρχει ένα συνεκτικό σχέδιο
ανασυγκρότησης της χώρας, αλλά µία συντηρητική ατζέντα πλή-
ρως προσαρµοσµένη στις απαιτήσεις µιας συντηρητικής Ευρώ-
πης.

Κεντρική προεκλογική σηµαία του κ. Μητσοτάκη ήταν η µεί-
ωση των φόρων, κάτι που επανέλαβε σήµερα εµφατικά παραθέ-
τοντας έναν ατελείωτο κατάλογο εξαγγελιών και υποσχέσεων. 

Και όλα αυτά από µια Κυβέρνηση που στο µείζον ζήτηµα της
ΔΕΗ, που εδώ και µήνες απασχολεί την ελληνική κοινωνία και την
πολιτική σκηνή, που είναι θέµα της ελληνικής οικονοµίας, φάνηκε
πρωτοφανώς απροετοίµαστη, µη έχοντας έτοιµο σχέδιο επίλυ-
σης, αλλά επιδόθηκε σε µια προσπάθεια επίρριψης ευθυνών
στην προηγούµενη κυβέρνηση και σε µια απλή επικοινωνιακή δια-
χείριση.

«Σηµαία», λοιπόν, του κ. Μητσοτάκη είναι η µείωση των φόρων,
η οποία, όµως, ήδη «αποκαθηλώθηκε» από τον κ. Ρέγκλινγκ, ο
οποίος έκανε ξεκάθαρο πως οι όποιες µειώσεις µετατίθενται για
το µέλλον και µετά από διεύρυνση της φορολογικής βάσης, µε
ό,τι αυτό συνεπάγεται για τα µεσαία και κατώτατα στρώµατα και
όχι, βεβαίως, αυτό που άφησε να εννοηθεί ο Πρωθυπουργός σή-
µερα. 

Ορισµένοι προσποιούνται πως δεν καταλαβαίνουν ποιο είναι
το πρόβληµα. Το πρόβληµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
τα υπέρογκα πρωτογενή πλεονάσµατα. Το Κίνηµα Αλλαγής έχει
εδώ και καιρό ταχθεί υπέρ της δηµιουργίας µιας εθνικής οµάδας
διαπραγµάτευσης για τη µείωση των πολύ υψηλών αυτών πλεο-
νασµάτων. 

Ο Πρωθυπουργός, ενώ προεκλογικά υποσχέθηκε επαναδια-
πραγµάτευση της συµφωνίας, µετεκλογικά έσπευσε να δηλώσει
ότι θα τηρήσει τα συµφωνηθέντα για να φανεί αρεστός και στις
αγορές και στους εταίρους. 

Ο κ. Τσίπρας, ο οποίος βιάστηκε να εκχωρήσει πλεονάσµατα
3,5% µέχρι το 2022, θυµήθηκε να στηρίξει την πρότασή µας αµέ-
σως µόλις έχασε τις εκλογές. Έστω και τώρα καλωσορίζουµε τον
κ. Τσίπρα στην εθνική προσπάθεια να αλλάξουµε τη δική του
απόφαση, µια απόφαση που αποτέλεσε και αποτελεί θηλιά για
την πραγµατική οικονοµία και την όποια αναπτυξιακή προοπτική
της χώρας.

Κύριε Πρωθυπουργέ, σας άκουσα να συµφωνείτε εν τέλει ότι
τα πρωτογενή πλεονάσµατα και πρέπει και µπορούν να µει-
ωθούν. Το θέµα είναι το πότε. Θα επιλέξετε άραγε να συνεργα-
στείτε µε τα υπόλοιπα κόµµατα για να διεκδικήσουµε και να πε-
τύχουµε άµεσα αυτόν τον στόχο; Θα επιλέξετε να δυσαρεστή-
σετε τον κ. Ρέγκλινγκ και τους δανειστές για να µπορέσετε να
ανακουφίσετε τους Έλληνες πολίτες; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική διγλωσσία που τρο-
φοδοτεί την ανησυχία και τον προβληµατισµό δεν περιορίζεται
µόνο στο πεδίο της οικονοµίας, αλλά επεκτείνεται και στα εθνικά
θέµατα. Σαράντα πέντε χρόνια µετά την εισβολή του «Αττίλα»
στην Κύπρο και µία εβδοµάδα µετά τις εκλογές, ο Υπουργός
Εξωτερικών αναγνωρίζει ρόλο επιδιαιτητή στις Ηνωµένες Πολι-
τείες σε ό,τι αφορά τις τουρκικές προκλήσεις, ζητώντας προλη-
πτική παρέµβαση. Με τη διαφορά ότι η Τουρκία είναι αυτή που
συστηµατικά παραβιάζει το Διεθνές Δίκαιο. Στην παραβίαση του
Διεθνούς Δικαίου η όποια επιδιαιτησία συνήθως καταλήγει σε πα-
ραχώρηση κυριαρχικών δικαιωµάτων από αυτόν που δεν διεκδι-
κεί τίποτα. 

Κύριε Υπουργέ, µόνο η αυτοδύναµη εξωτερική πολιτική µπορεί
να παραγάγει θετικά αποτελέσµατα. Σας το λέµε εµείς, το Κίνηµα
Αλλαγής, που πιστεύουµε στην εξωστρεφή διπλωµατία που δια-
σφαλίζει και διευρύνει τα κυριαρχικά δικαιώµατα τόσο της χώρας
όσο και του Κυπριακού Ελληνισµού. 

Η επανίδρυση του κράτους, βασικό σύνθηµα της διακυβέρνη-
σης Καραµανλή το 2004, επιστρέφει και επαναλαµβάνεται ως
φάρσα από την Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Δέκα χρόνια µετά την
ανοικτή προκήρυξη του “Opengov” των κυβερνήσεων του ΠΑ-

ΣΟΚ, η Νέα Δηµοκρατία ξαναγυρνά στην παλιά γνωστή συνταγή.
Διορίζει γενικούς γραµµατείς χωρίς αντικειµενικές διαδικασίες,
µε αυστηρά κοµµατικά κριτήρια, αλλά δυστυχώς και µε κριτήρια
εισπήδησης σε άλλους πολιτικούς χώρους, σ’ ένα πρωτοφανές
πολιτικό unfair. 

Μάλιστα, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός αναιρεί την πρώτη προ-
εκλογική του δέσµευση, τακτοποιώντας υποψήφιους Βουλευτές
του κόµµατός του στον κρατικό µηχανισµό και η εικόνα προφα-
νώς αυτή δεν αλλάζει από τη σηµερινή εξαγγελία για υπηρεσια-
κούς γραµµατείς, ενώ δεν ακούσαµε και τίποτα για τη µείωση
των µετακλητών υπαλλήλων, που τόσο πολύ είχε απασχολήσει
τη δηµόσια συζήτηση το προηγούµενο διάστηµα. 

Η ατζέντα της Κυβέρνησης για την ασφάλεια, τον νόµο και την
τάξη διαφηµίζει την κατάργηση του ασύλου, αλλά και το µετα-
ναστευτικό. 

Είναι εντελώς παραπλανητικός ο τρόπος µε τον οποίον η Κυ-
βέρνηση αντιµετωπίζει το ζήτηµα της κατάργησης του ασύλου
µε το πρόσχηµα της ανοµίας. Αντί να περιοριστεί σε ρυθµίσεις
για την αντιµετώπιση της ανοµίας, θέτει υπό αµφισβήτηση την
ίδια την ελεύθερη διακίνηση ιδεών. 

Σε ό,τι αφορά το µεταναστευτικό, πολύ σύντοµα η µεγάλη
πλειοψηφία των πολιτών θα αντιληφθεί ότι η Νέα Δηµοκρατία
πολύ απλά θα ακολουθήσει την ίδια πολιτική που ακολούθησε η
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Μήπως θα διακόψει τη λειτουργία των
hot spots στα πέντε νησιά του Αιγαίου; Όχι βέβαια.

Άλλωστε, ο αρµόδιος Υπουργός κατά την πρόσφατη επίσκεψή
του στη Λέσβο είπε ότι όλα σχεδόν είναι πολύ ωραία. Φυσικά η
Κυβέρνηση και εδώ εµφανίζεται ανέτοιµη, χωρίς σχέδιο, για να
αναδείξει το µεταναστευτικό σε ευρωπαϊκό επίπεδο.

Στην υγεία είναι ευδιάκριτη µια παράλληλη ατζέντα η οποία
θέτει σε αµφισβήτηση τόσο τον δηµόσιο χαρακτήρα του συστή-
µατος όσο και την άµεση πρόσβαση των πολιτών σε υπηρεσίες
υγείας. Είναι µια ατζέντα που αµφισβητεί την αδιαπραγµάτευτη
αρχή µας για παροχή καθολικών, ποιοτικών και δωρεάν υπηρε-
σιών υγείας σε όλους τους πολίτες, παρά την σηµερινή εξαγγε-
λία του Πρωθυπουργού για την υλοποίηση της απόφασης της
προηγούµενης κυβέρνησης για προσλήψεις στον χώρο της
υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ στο ζήτηµα των υποδοµών
και τον αυτοκινητόδροµο Πάτρα - Πύργος για τον οποίο, δυστυ-
χώς, υπάρχει σκόπιµη ασάφεια από την πλευρά της Κυβέρνησης
τόσο για τον τρόπο όσο και για τον χρόνο ολοκλήρωσής του, εις
βάρος βέβαια της αναπτυξιακής προοπτικής και της ασφάλειας
των πολιτών της Ηλείας, αλλά και συνολικά της περιφέρειας
καθώς και σήµερα είδαµε ότι και τα πέντε έργα που εξήγγειλε ο
Πρωθυπουργός ήταν όλα για την Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη και
κανένα για την περιφέρεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από δέκα χρόνια κρίσης
και µνηµονίων η χώρα δεν µπορεί να βρίσκεται στο ίδιο σχεδόν
σηµείο χωρίς καµµία ορατή ελπίδα για το µέλλον. Η σταθερό-
τητα που επικαλείται η Νέα Δηµοκρατία δεν είναι τίποτα περισ-
σότερο από τη στασιµότητα, αλλά και τη σταθεροποίηση σε ένα
πολύ χαµηλό επίπεδο χωρίς καµµία προοπτική για την πλειοψη-
φία των πολιτών.

Με το χέρι στην καρδιά, µε αίσθηµα ευθύνης απέναντι στους
πολίτες που περιµένουν πάρα πολλά από µας, αλλά και την πυ-
ξίδα της παράταξης στραµµένη στο µέλλον καταψηφίζουµε τις
Προγραµµατικές Δηλώσεις της Κυβέρνησης.

Το Κίνηµα Αλλαγής δεν θα δώσει ψήφο εµπιστοσύνης σε
αυτήν την πολιτική. Το Κίνηµα Αλλαγής δεν δίνει ψήφο εµπιστο-
σύνης ούτε στη Νέα Δηµοκρατία ούτε στον κ. Μητσοτάκη. Το Κί-
νηµα Αλλαγής θα είναι παρόν εντός και εκτός Βουλής ανοίγο-
ντας τον δρόµο για λύσεις και πολιτικές µε προοδευτικό πρό-
σηµο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΚΙΝΑΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει για έξι
λεπτά ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Οι Προγραµµατικές Δηλώσεις της Κυβέρνησης βρίσκονται µα-
κριά από τις ανάγκες και τα προβλήµατα των ανέργων, των ερ-
γαζοµένων, των αυτοαπασχολούµενων και των επαγγελµατοβιο-
τεχνών, µακριά από τη φτωχοµεσαία αγροτιά, αλλά και τις γυ-
ναίκες και τη νεολαία των λαϊκών στρωµάτων. Γιατί; Γιατί διατη-
ρούν άθικτο το σύνολο των αντιλαϊκών µνηµονιακών νόµων, αλλά
και των αιµατοβαµµένων πρωτογενών πλεονασµάτων που έχουν
οδηγήσει στην επιδείνωση της θέσης της λαϊκής οικογένειας και
στα αδιέξοδα για την εργατική τάξη και τον λαό µας.

Οι Προγραµµατικές Δηλώσεις της Κυβέρνησης εξεδήλωσαν
τη βαθύτατη πίστη στις πολιτικές που υπηρετούν τις ανάγκες του
κεφαλαίου για µια ανάπτυξη που θα εξυπηρετεί τα κέρδη των
λίγων. Δήλωσαν πίστη στη µετατροπή του αστικού κράτους σε
βραχίονα ακόµη µεγαλύτερης στήριξης των αναγκών του κεφα-
λαίου στον νόµο και στην τάξη για την αντιµετώπιση των εργατι-
κών αγώνων και των νεολαιίστικων κινητοποιήσεων. Δήλωσαν
πίστη στην ακόµη περαιτέρω εµβάθυνση των ιµπεριαλιστικών δε-
σµεύσεων που έχει αναλάβει η χώρα µας και των επικίνδυνων
σχεδιασµών για την περιοχή µας.

Οι εναλλαγές στην αστική διακυβέρνηση δεν θέτουν σε αµφι-
σβήτηση τον βαθύ αντιλαϊκό χαρακτήρα και της σηµερινής κυ-
βερνητικής πολιτικής. Κοινός τόπος και στόχος είναι η ανάκαµψη
της κερδοφορίας του κεφαλαίου µετά από µια εξαιρετικά παρα-
τεταµένη οικονοµική κρίση. Είναι η βελτίωση της ανταγωνιστικό-
τητας της ελληνικής οικονοµίας σε περιφερειακό και ευρωπαϊκό
επίπεδο, µε αναγκαίο µοχλό τη µείωση του κόστους παραγωγής,
δηλαδή πρώτα και κύρια της τιµής της εργατικής δύναµης και τη
µετατροπή της χώρας σε ενεργειακό και διαµετακοµιστικό κόµβο
στην περιοχή, σε αµοιβαίες συµφωνίες, αλλά και οξύτατους αν-
ταγωνισµούς µε τις αστικές τάξεις άλλων χωρών που δηµιουρ-
γούν προβλήµατα στα κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας.

Η Νέα Δηµοκρατία θα συνεχίσει από εκεί που σταµάτησε η κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Άλλωστε, οι µεταµνηµονιακές δεσµεύσεις
είναι αποδεκτές από όλα τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ, ησυχία.
Όσοι είναι να µιλήσουν µεταξύ τους να βγουν από την Αίθουσα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Η τρίτη πρόσφατη αξιο-
λόγηση της ελληνικής οικονοµίας καθόρισε και τους στόχους-
κλειδί της νέας Κυβέρνησης, δηλαδή τη δηµοσιονοµική πειθαρ-
χία και την τήρηση των αιµατοβαµµένων πρωτογενών πλεονα-
σµάτων, τη συνέχιση των αντιδραστικών µεταρρυθµίσεων, όπως
η επιτάχυνση των ιδιωτικοποιήσεων, η απελευθέρωση της αγο-
ράς ενέργειας µε τη ΔΕΗ να βρίσκεται στο σηµερινό σηµείο που
οδηγεί σε αύξηση των τιµολογίων, αλλά και των χρεών των λαϊ-
κών νοικοκυριών. Μάλιστα, είναι χρέη που έχουν µεταφερθεί σε
εισπρακτικές εταιρείες που σφίγγουν όλο και περισσότερο τον
βραχνά στα υπερχρεωµένα αυτά λαϊκά νοικοκυριά. Επίσης γίνε-
ται µε επιτάχυνση των πλειστηριασµών στο όνοµα της διαχείρι-
σης και της µείωσης των κόκκινων δανείων για τη βελτίωση της
χρηµατοοικονοµικής κατάστασης των τραπεζών σφίγγοντας
ακόµα περισσότερο τον βραχνά στα υπερχρεωµένα λαϊκά νοικο-
κυριά, την αύξηση των αντικειµενικών αξιών που θα εξαφανίσει
την όποια µείωση του ΕΝΦΙΑ ο οποίος παραµένει, ένα ακόµα χα-
ράτσι για τα λαϊκά στρώµατα. 

Βεβαίως η Κυβέρνηση αναφέρθηκε σε µια ανάπτυξη δυναµική
και δίκαιη για όλους, που θα µπορούσε να εκληφθεί ως το ανέκ-
δοτο της ηµέρας και µάλιστα σε ένα περιβάλλον διεθνές που
οξύνονται οι αντιθέσεις µεγάλων ιµπεριαλιστικών δυνάµεων στην
περιοχή που αναθεωρούνται προς τα κάτω οι προβλέψεις για την
πορεία της οικονοµίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Οι αντιδραστικοί πυλώνες αυτής της δυναµικής ανάπτυξης της
Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας δεν είναι τίποτα άλλο παρά
οι γνωστοί πυλώνες που εξυπηρετούν και αποτελούν αιτήµατα
πρώτα απ’ όλα του ΣΕΒ, δηλαδή, νέες προκλητικές και σκανδα-
λώδεις φοροελαφρύνσεις για τους επιχειρηµατικούς οµίλους.
Και εδώ πρόκειται επί της ουσίας για το ζουµί της φορολογικής
πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία έντεχνα κρύβει τα
σκανδαλώδη νέα προνόµια που θα παρέχει προς το µεγάλο κε-
φάλαιο ως µέτρα γενικής ελάφρυνσης των φορολογικών βαρών.

Όµως, η κατακόρυφη αυτή µείωση της φορολογίας των καπιτα-
λιστών έρχεται φυσικά να προστεθεί στο πλήθος των επιδοτή-
σεων που µέσα από διάφορα κανάλια λαµβάνουν από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό, αλλά και τις ποικίλες φοροαπαλλαγές και
φοροελαφρύνσεις, όπως για παράδειγµα έχουν οι εφοπλιστές. 

Όπως και όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις, έτσι και η ση-
µερινή, προωθεί αυτές τις ρυθµίσεις-διευκολύνσεις του αστικού
κράτους, µε αποτέλεσµα η προτεινόµενη µείωση των φορολογι-
κών συντελεστών να συνοδευτεί από νέα επιβάρυνση των εργα-
ζόµενων από τη στιγµή που πρέπει να εκπληρώνονται οι στόχοι
των πρωτογενών πλεονασµάτων. 

Βεβαίως, η υπόσχεση ότι οι επενδύσεις θα φέρουν και καλές
θέσεις εργασίας δεν αποτελεί τίποτα άλλο παρά ένα ευχολόγιο,
γιατί αν έτσι ήταν τα πράγµατα, τότε στον τουρισµό θα πρέπει
να είχαµε τους πιο ευτυχισµένους εργαζόµενους. Όµως, τα
κέρδη και η ανταγωνιστικότητα αποτελούν τον οδοστρωτήρα
που τσακίζει τους µισθούς, τα εργατικά και τα ασφαλιστικά δι-
καιώµατα των εργαζοµένων, που οδηγεί στην καταστροφή των
παραγωγικών δυνάµεων. Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο και οι επεν-
δυτικές προτεραιότητες που αναδεικνύουν τα αστικά κόµµατα
δεν αφορούν την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, αλλά απλά
και µόνο τους τοµείς που θα φέρουν επενδύσεις που θα ωφελή-
σουν τα κέρδη των λίγων, των κεφαλαιοκρατών. 

Οι συνέπειες της καπιταλιστικής ανάπτυξης θα είναι δραµατι-
κές σε βάρος των εργαζόµενων και του λαού. Ο βαθύς αντιδρα-
στικός χαρακτήρας της ανάπτυξής σας είναι οφθαλµοφανής,
γιατί η ενίσχυση της κερδοφορίας των επιχειρηµατικών οµίλων
έρχεται σε σύγκρουση µε την ικανοποίηση των σύγχρονων και
ολοένα διευρυνόµενων λαϊκών αναγκών. Η στήριξη της καπιτα-
λιστικής κερδοφορίας από το αστικό κράτος αποτελεί σήµερα
ραγδαίο περιορισµό των κοινωνικών κατακτήσεων προηγούµε-
νων δεκαετιών στους τοµείς της υγείας, της παιδείας και της
πρόνοιας. Έτσι λοιπόν, ο αντιλαϊκός µονόδροµος θα οδηγήσει
σε νέες θυσίες του λαού στο όνοµα της διατήρησης της καπιτα-
λιστικής ανάπτυξης. 

Αυτόν τον δρόµο, βεβαίως, δεν τον αµφισβητούν ούτε τα διά-
φορα ακροδεξιά µορφώµατα, ούτε βεβαίως µπορούν να προσφέ-
ρουν διέξοδο προς όφελος του λαού και της νεολαίας διάφορες
ξαναζεσταµένες προτάσεις που τις έχουµε ζήσει στο παρελθόν
και ιδιαίτερα το 2015. 

Η διέξοδος υπάρχει και βρίσκεται στην αξιοποίηση του συνό-
λου των παραγωγικών δυνατοτήτων και των επιτευγµάτων της
επιστήµης και της τεχνολογίας για την ικανοποίηση των σύγχρο-
νων και διευρυµένων λαϊκών αναγκών µέσα από την κοινωνικο-
ποίηση των πλουτοπαραγωγικών πηγών, των παραγωγικών δυ-
νάµεων, τον επιστηµονικό κεντρικό σχεδιασµό και τον εργατικό
έλεγχο, την αποδέσµευση της Ελλάδας από την Ευρωπαϊκή Έ-
νωση και το ΝΑΤΟ και τη διαγραφή του κρατικού χρέους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό επιβάλλει την ανατροπή του συσχετισµού δυνάµεων, την
ανατροπή του αστικού κράτους της δικτατορίας των µονοπωλίων
και τη δηµιουργία της εξουσίας της εργατικής τάξης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Το ΚΚΕ θα φωτίσει ακόµη περισσότερο την αναγκαιότητα και
τη ρεαλιστικότητα της πρότασής του. Σε αυτήν την προοπτική
εντάσσει και την ανάπτυξη των αγώνων των εργαζοµένων, αλλά
και του λαού, του κινήµατος συνολικότερα και την ανασυγκρό-
τησή του, για να αποκρούσει την αντιλαϊκή πολιτική, για να προ-
χωρήσει σε κατακτήσεις ενταγµένες στον δρόµο των συνολι-
κότερων ρήξεων και ανατροπών για µία ισχυρή λαϊκή αντεπίθεση.

Από αυτήν την άποψη, κύριε Πρόεδρε, δηλώνουµε ότι το ΚΚΕ
καταψηφίζει τις Προγραµµατικές Δηλώσεις της Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο κ. Αν-
τώνιος Μυλωνάκης από την Ελληνική Λύση, για έξι λεπτά, παρα-
καλώ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
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συνάδελφοι, παρακολούθησα µε µεγάλη προσοχή άλλωστε,
πρώτη φορά παίρνω τον λόγο, ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας και νιώθω την τιµή να σας πω ότι είµαι αρκετά συγκινηµέ-
νος. Άκουσα µε πολύ προσοχή τις Προγραµµατικές Δηλώσεις
του Πρωθυπουργού, αλλά και τις οµιλίες των εισηγητών. 

Ξέρετε, σαράντα πέντε χρόνια µετά, από την τουρκική θηριω-
δία και τον «Αττίλα» στην Κύπρο, η Ελληνική Λύση κλίνει ευλα-
βικά το γόνυ µπροστά στους νεκρούς Ελλαδίτες και Ελληνοκυπ-
ρίους και βέβαια, απωλέσαµε ένα πολύ µεγάλο τµήµα της Κυ-
πριακής Δηµοκρατίας. Σαράντα πέντε χρόνια όµως µετά και
νιώθω ότι δεν καταλάβαµε ακόµα τι σηµαίνει να µην θωρακιζό-
µαστε στην εθνική µας άµυνα, για την εθνική µας ασφάλεια µε
τις συµµαχίες µας.

Ξέρετε, η Ελλάδα µετά από δέκα χρόνια µνηµονιακών κατα-
στάσεων είχε φτάσει στο σηµείο να απωλέσει, κυρίες και κύριοι,
µέχρι και την εθνική της κυριαρχία. Δώσαµε την περιουσία του
ελληνικού λαού στους δανειστές. Και έρχεται ο Τούρκος, ο Ερν-
τογάν σήµερα -κάποιος άλλος πριν και αύριο ίσως κάποιος
άλλος- να προσπαθεί να χτυπήσει τον µεγαλύτερο πολιτισµό, την
πρώτη δηµοκρατία, τους Έλληνες, τους περήφανους Έλληνες
και να κάνει ό,τι θέλει και στο Αιγαίο και για δεύτερη φορά στην
Κύπρο.

Σήµερα κιόλας οµολογεί ότι σαράντα πέντε χρόνια µετά από
την εισβολή «Αττίλα 1» και «Αττίλα 2» µπορεί να το επαναλάβει.
Γιατί, κυρίες και κύριοι, µπορεί να το επαναλάβει; Η Ελλάδα είναι
µικρή; Η Ελλάδα δεν είναι µία από τις εγγυήτριες δυνάµεις; Και
τι έκανε η πατρίδα µας το τελευταίο χρονικό διάστηµα, κυρίες
και κύριοι, που ο Τούρκος µπαινοβγαίνει στο Αιγαίο µε τις φρε-
γάτες, κάνει βόλτες, φτάνει µέχρι το Σούνιο, τρυπάει µε τρία γε-
ωτρύπανα την Κυπριακή ΑΟΖ; Και εγώ ερωτώ όλους µας και
πρέπει να κάνουµε όλοι µας την αυτοκριτική µας: Τι θα γίνει αν
το γεωτρύπανο έρθει στο Καστελόριζο, κυρίες και κύριοι; Τι θα
γίνει αν το γεωτρύπανο αυτό έρθει στο Σούνιο; Τίποτα, προφα-
νώς. Θα ζητάµε πάλι την υποστήριξη της Αµερικής, θα λέµε ότι
µας φταίει η Ρωσία, η οποία δίνει πυραύλους S-400 στην Τουρ-
κία, ότι η Κυπριακή Δηµοκρατία είναι µια ανεξάρτητη Δηµοκρα-
τία. Όχι! Από εδώ και πέρα πρέπει να λέµε την αλήθεια στον
ελληνικό λαό.

Το 1997 θυµάµαι, ακούγοντας πολλές εκποµπές του Προ-
έδρου της Ελληνικής Λύσης, Κυριάκου Βελόπουλου, µιλούσε για
τα τεράστια κοιτάσµατα του πετρελαίου και το 2007 από του Βή-
µατος της Βουλής είχε αναδείξει το θέµα αυτό πολλάκις και πλει-
στάκις και µάλιστα, έλεγε και σε ποια σηµεία υπάρχουν αυτά τα
κοιτάσµατα. Πολλοί όµως από εδώ, οι οποίοι πιθανόν τώρα να
βρίσκεστε ανάµεσά µας, τον απαξιώνατε, προσπαθούσατε να τον
χλευάσετε. Σήµερα τα βλέπουµε µπροστά µας. Η Τουρκία θέλει
συνδιαχείριση.

Και έρχεται η προηγούµενη κυβέρνηση και µίλησε ο κύριος
Υπουργός των Εξωτερικών τότε, ο κ. Νίκος Κοτζιάς, αλλά και ο
κ. Κατρούγκαλος και σήµερα πιθανόν ο νυν Υπουργός Εξωτερι-
κών -έφυγε τώρα- ο κ. Νίκος Δένδιας και λέει ότι ο Αµερικανός
είναι αυτός ο οποίος θα µπει ανάµεσα για να λύσουµε τις διαφο-
ρές συνδιαχείρισης του Αιγαίου µε την Τουρκία; Δεν κατάλαβα
καλά, από πότε τα ελληνικά πετρέλαια πρέπει να παρθούν µισά-
µισά;

Κόκκινες γραµµές, κυρίες και κύριοι! Άµα µάθουµε να βάζουµε
κόκκινη γραµµή, θα µας σέβονται όλοι, θα έχουµε συµµάχους
και δεν θα τολµάει κανένας Ερντογάν να κάνει αυτό που κάνει
σήµερα στην πατρίδα µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και ερχόµαστε τώρα στην εξωτερική πολιτική και στην άµυνα.
Σχετικά µε τις Πρέσπες, τι συµβαίνει; Δεν κατάλαβα καλά.

Ξαφνικά η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ συµφωνούν σε όλα; Το
είπε και ο κ. Κατρούγκαλος προηγουµένως. Πού είναι η Νέα Δη-
µοκρατία που φώναζε ότι η Συµφωνία των Πρεσπών είναι µία κά-
κιστη συµφωνία; Πού είναι; Θα ήθελα ο Υπουργός Άµυνας, ο κ.
Παναγιωτόπουλος, να µας πει τι συµβαίνει. Αναγνωρίζουν τη
Συµφωνία των Πρεσπών; Γιατί, αν µας λένε ότι είναι πολιτικό το
ζήτηµα, θα τους πούµε ότι δεν είναι καθόλου πολιτικό το ζήτηµα.
Το ζήτηµα είναι εθνικό.

Μήπως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζουµε πάλι και κά-

νουµε τις κωλοτούµπες; Και το λέω προς τη Νέα Δηµοκρατία και
λυπούµαι, διότι εσείς λέγατε ότι δεν θα περάσουν πολλά άρθρα,
ότι θα τα διαπραγµατευτείτε, ότι θα πείτε για την ταυτότητα και
τη γλώσσα. Τι γλώσσα και ταυτότητα; Εάν το όνοµα είναι «Βόρεια
Μακεδονία», τι είναι η ταυτότητα και η γλώσσα; Δεν είναι µακε-
δονική η ταυτότητα; Δεν το κατάλαβα αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, λοιπόν, πρέπει να πάψουµε να παίζουµε µε τον ελληνικό
λαό και να πούµε την αλήθεια. Θέλετε να συνεχιστεί και να δια-
τηρηθεί; Είστε σύµφωνοι µε αυτήν την κατάπτυστη, την προδο-
τική, αν θέλετε, την εγκληµατική συµφωνία; Αν όχι, κυρίες και
κύριοι, τότε ελάτε µαζί µας.

Εµείς ως Ελληνική Λύση έχουµε καταθέσει στο Συµβούλιο της
Επικρατείας αίτηση ακύρωσης και βέβαια ετοιµάζουµε πρόταση.
Τριάντα Βουλευτές θέλουµε, τριάντα υπογραφές. Διότι υπάρχει
αυτήν τη στιγµή στα συρτάρια του Προέδρου της Βουλής. Την
κρατούσε ο κ. Βούτσης, προφανώς εναντίον του κ. Κοτζιά για
εσχάτη προδοσία, την οποία είχαν καταθέσει οι Παµµακεδονικές
Ενώσεις. Έχει έρθει εδώ, δεν την έβγαλε, την έκρυψε, όπως πά-
ντα τα κάνουµε κάτω από τα συρτάρια. 

Τώρα, λοιπόν, εµείς προκαλούµε και λέµε: «Ελάτε, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, και όχι µόνο, και του ΚΚΕ και του ΠΑΣΟΚ,
ελάτε όλοι µαζί να καταθέσουµε. Θέλουµε τριάντα υπογραφές».
Ελάτε εσείς οι Μακεδόνες Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Γελάτε. Με συγχωρείτε, αλλά και το ΚΚΕ ήταν αντίθετο στη

Συµφωνία των Πρεσπών, γι’ αυτό το λέω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε

Μυλωνάκη.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ελάτε, λοιπόν, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, κυρίως εσείς

που είστε Μακεδόνες Βουλευτές, που λέτε ότι δεν συµφωνείτε
µε αυτήν την κατάπτυστη συµφωνία να υπογράψουµε –τριάντα
υπογραφές θέλουµε- για να στείλουµε τον κ. Κοτζιά σε εξετα-
στική επιτροπή για να δούµε εάν έχει κάνει το αδίκηµα της εσχά-
της προδοσίας µε µία συµφωνία την οποία ο ελληνικός λαός δεν
την αναγνωρίζει ούτως ή άλλως, διότι την ονοµασία Μακεδονία
µε γεωγραφικό προσδιορισµό η Ελληνική λύση δεν τη δέχεται
και δεν θα τη δεχτεί ποτέ.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω –θα µπορούσα να
πω πάρα πολλά πράγµατα ακόµα- ότι πρέπει να κοιτάξουµε όλοι
µαζί τις Ένοπλες Δυνάµεις. Οι Ένοπλες Δυνάµεις της πατρίδας
µας είναι ο ακρογωνιαίος λίθος. Εδώ µέσα στην Αίθουσα αυτή,
αυτήν τη στιγµή είµαστε πέντε στρατιωτικοί, πέντε πρώην αξιω-
µατικοί. Εγώ ήµουν πιλότος. Υπάρχει και ο Νίκος Παπαναστάσης,
ο συµµαθητής µου, από το ΚΚΕ...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Μυλω-
νάκη. Έχετε υπερβεί τον χρόνο κατά πολύ. Κλείστε, δεν έχετε
άλλο χρόνο. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Αυτό το οποίο γίνεται µε τις Προ-
γραµµατικές Δηλώσεις και εάν θα µπορούσαµε να πούµε ότι
υπάρχουν λύσεις, εµείς είµαστε εδώ. Η Ελληνική Λύση έχει λύ-
σεις. Ήρθε και θα παραµείνει για να προτείνει. Και παρακαλώ
πάρα πολύ κάθε φορά που µιλάµε να ακουγόµαστε, διότι οι προ-
τάσεις µας είναι σοβαρές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείνουµε τον πρώτο
κύκλο των έξι συναδέλφων µε την κ. Σοφία Σακοράφα από το
ΜέΡΑ25. 

Έχετε τον λόγο για έξι λεπτά, κυρία Σακοράφα.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω κατ’ αρχάς να συγχαρώ τον κ. Μη-

τσοτάκη και τη Νέα Δηµοκρατία για την εκλογική τους νίκη.
Ο ελληνικός λαός ανέθεσε τη διακυβέρνηση της χώρας στη

Νέα Δηµοκρατία και την ίδια στιγµή έδωσε στο ΜέΡΑ25 την ευ-
καιρία και την εντολή, θεσµικά και τεκµηριωµένα, να υποστηρίξει
τη ρεαλιστική ανυπακοή στα αποτελέσµατα της πολιτικής που
εφαρµόστηκε µέχρι τώρα και που θα ακολουθήσει πιστά και η
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παρούσα Κυβέρνηση.
Πιστέψτε µε, επειδή αγαπώ την πατρίδα µου και σέβοµαι τους

δηµοκρατικούς θεσµούς, θα ήθελα να ευχηθώ καλή επιτυχία στο
έργο της νέας Κυβέρνησης, αν µπορούσα, έστω και υποθετικά,
να ταυτίσω αυτήν την επιτυχία µε την ευηµερία των συµπολιτών
µου. Δυστυχώς, η εκτίµησή µου είναι εντελώς αντίθετη.

Επιτυχία στο πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας σηµαίνει ιδιω-
τικοποίηση της ασφάλισης και της κοινωνικής υγείας, απορρύθ-
µιση των εργασιακών σχέσεων και απαξίωση των ελάχιστων
κοινωνικών κατακτήσεων που άφησε ανέπαφες η προηγούµενη
κυβέρνηση. Σηµαίνει ισοπέδωση εννοιών και αντιλήψεων, στο
όνοµα µιας υποτιθέµενης ασφάλειας και τάξης, µε άγρια κατα-
στολή. Οι δηλώσεις για το άσυλο το επιβεβαιώνουν. Επιτυχία
στην οικονοµική πολιτική σηµαίνει πιστή εφαρµογή όσων ψηφί-
σατε τον Αύγουστο του 2015 στο όνοµα τάχα της σωτηρίας της
πατρίδας.

Το τραγικό για τον ελληνικό λαό είναι ότι όσα ψηφίσατε τότε
µαζί ήταν αντίθετα στη φιλελεύθερη ιδεολογία, την οποία διατεί-
νεστε ότι υπηρετείτε και σίγουρα ριζικά αντίθετα στην αριστερή
αντίληψη την οποία υποστήριζε ότι υπηρετούσε ο ΣΥΡΙΖΑ. Τα
τραγικά αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής ήταν προδιαγεγραµ-
µένα, φέρουν την υπογραφή σας και ήταν σίγουρα εν γνώσει
σας. Η δε προηγούµενη κυβέρνηση φρόντισε να τα υλοποιήσει
µε ιδιαίτερη επιµέλεια.

Είναι βέβαιο ότι εκµεταλλευόµενοι την απελπισία και την αγα-
νάκτηση αυτού του λαού -το κάνατε ήδη προεκλογικά- και προ-
βάλλοντας ως φιλολαϊκά κάποια µέτρα που φαινοµενικά θα δί-
νουν ανάσα, θα προσπαθήσετε να καλύψετε ή να ωραιοποιήσετε
την επανάκαµψη της πιο παρασιτικής ολιγαρχίας της Ελλάδας. 

Κι επειδή δεσµεύτηκα να µιλώ τεκµηριωµένα, θα σταθώ στο
Ελληνικό, την εµβληµατική επένδυση που κάνατε σηµαία της
ανάπτυξης που οραµατίζεστε. Είµαι βέβαιη ότι γνωρίζετε περισ-
σότερα απ’ όσα θα αναφέρω. Τα αναφέρω, όµως, από Βήµατος
της Βουλής, ώστε κανείς να µην µπορεί να επικαλεστεί άγνοια ή
πλάνη. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι αν, παρ’ ελπίδα, υλοποιηθεί αυτό
το έργο, όπως θέλει ο λεγόµενος «επενδυτής», θα είναι η ορι-
στική ταφόπλακα για την Αττική. 

Δεν επικαλούµαι ούτε περιβαλλοντολόγους ούτε ακτιβιστές
ούτε ουτοπιστές. Επικαλούµαι τις δηλώσεις του δικού σας
Υπουργού Περιβάλλοντος, του κ. Σουφλιά, όταν παρουσίαζε το
σχέδιο ανάπλασης του Ελληνικού. Η απόσταση µε το σηµερινό
είναι χαώδης προς το χειρότερο φυσικά. Το γεγονός ότι γι’ αυτό
φρόντισε η προηγούµενη κυβέρνηση, δεν σας δίνει και κανένα
άλλοθι. Εξάλλου είµαι βέβαιη ότι θα στέρξετε να ικανοποιήσετε
και παραπέρα αξιώσεις του λεγόµενου «επενδυτή».

Και είµαι βέβαιη, γιατί ότι ο συγκεκριµένος επενδυτής, ο Όµι-
λος Λάτση, είναι διαχρονικά ο βασικός µέτοχος της «ΕΛΛΑΣ
Α.Ε.», µε βασικό µέτοχο κάθε φορά την εκάστοτε κυβέρνηση. Με
την ίδια ακριβώς µεθοδολογία, µοναδικός ή βέβαιος πλειοδότης,
µε εκ των υστέρων δραστική αλλαγή των όρων προς όφελός του,
πάντα σε βάρος του δηµοσίου συµφέροντος, χωρίς ποτέ να κα-
ταβάλλει ίδια κεφάλαια και αποκοµίζοντας πάντα το µέγιστο κέρ-
δος. 

Στις 24 Μαρτίου 2014, ως Βουλευτής, κατέθεσα αίτηση ανα-
φοράς στην εισαγγελία, επισηµαίνοντας όλες τις παρατυπίες του
ΤΑΙΠΕΔ στην επικείµενη εκποίηση των µετοχών της «ΕΛΛΗΝΙΚΟ
Α.Ε.». Τα καταθέτω για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό η Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Σοφία Σα-
κοράφα καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τότε αγωνιζόµουν µε πολλούς από τους συναδέλφους που
βρίσκονται στα έδρανα του ΣΥΡΙΖΑ, µε προεξάρχοντα τον µετέ-
πειτα Πρωθυπουργό κ. Τσίπρα. Πού να φανταζόµουν ότι θα το
περιελάµβανε στα προαπαιτούµενα! 

Στις 23 Ιανουαρίου 2015, ως Ευρωβουλευτής, κατέθεσα υπό-
µνηµα στον εισαγγελέα: «αναφερόµενη στη διαχρονικά, διακρι-
τική µεταχείριση του Οµίλου Λάτση από την εκάστοτε πολιτική
εξουσία, ελπίζοντας η νεοεκλεγείσα κυβέρνηση της Αριστεράς
να δώσει τέλος σε αυτή την πρακτική».  Αλίµονο! Δεν το έκανε. 

Κατέθεσα υπόµνηµα για την µεθόδευση εξαγοράς των ΕΛΠΕ

από την ΠΕΤΡΟΛΑ, για την ανέξοδη απόδρασή του από τη Eu-
robank-Εργασίας, για τη «µαϊµού» συγχώνευση Εθνικής-Eu-
robank, για την υπόθεση Mall –αλήθεια, αν θυµηθείτε, καταλογί-
στε και ένα πρόστιµο διατήρησης στο µεγαλύτερο αυθαίρετο της
Ευρώπης, γιατί οι προηγούµενοι το ξέχασαν- και φυσικά για το
Ελληνικό. Καταθέτω και αυτό στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Σοφία Σα-
κοράφα καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τα αναφέρω όλα αυτά, γιατί τα γνωρίζετε πολύ καλά. Αν δεν
τα θυµάστε, ρωτήστε τα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας που τα
είχαν καταγγείλει µε προεξάρχοντα τον πρώην Πρωθυπουργό κ.
Καραµανλή. 

Σε αυτή την εµβληµατική επένδυση για την οποία βιάζεστε να
ξεκινήσουν οι µπουλντόζες, εµείς µε όλα τα νόµιµα µέσα θα στα-
θούµε απέναντι και θα σταθώ απέναντι. Εξάλλου γνωριζόµαστε
από παλιά µε τον όµιλο. 

Και αν γι’ αυτή την επένδυση µπορεί να υπάρχουν διαφορετι-
κές ερµηνείες, για την επένδυση της εξόρυξης χρυσού στην Χαλ-
κιδική η ερµηνεία είναι µοναδική. Οριστική και αµετάκλητη
καταστροφή του φυσικού περιβάλλοντος και καρκίνος για όσους
ζουν, σιτίζονται και υδρεύονται στην ευρύτερη περιοχή. Και σε
αυτή την επένδυση η κινητήριος δύναµη είναι τα κέρδη ενός
άλλου λεγόµενου «επενδυτή».

Δεν θα σας κουράσω µε επικλήσεις µελετών, αναφορών και
τις εκατοντάδες διαπιστωµένες παρανοµίες των επιθεωρητών
περιβάλλοντος. Σας έστειλα ήδη δώρο, κύριε Πρωθυπουργέ, το
βιβλίο του αείµνηστου Δηµήτρη Γερµίδη, «Μια ανθοδέσµη για
τον Μίδα», ο οποίος ήταν στενός συνεργάτης και σύµβουλος του
πατέρα σας, πρώην διοικητής της Εθνικής Τράπεζας, µέλος πολ-
λών φόρουµ και οργανισµών. Ένας απόλυτα συστηµικός άνθρω-
πος. Περιγράφει το έγκληµα λεπτοµερώς και το γνωρίζετε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Κύριοι συνάδελφοι, αυτό είναι το µοντέλο ανάπτυξης που υπό-
σχεται η Κυβέρνηση και αυτή είναι η ποιότητα των επενδυτών
που προσκαλεί να το υλοποιήσουν. Θα σταθούµε απέναντι όχι
µόνο καταγγέλλοντας αλλά και καταθέτοντας τεκµηριωµένες,
εφικτές και άµεσα υλοποιήσιµες προτάσεις, που µπορεί να φέ-
ρουν πραγµατική ανάπτυξη στη χώρα µε καλές θέσεις εργασίας,
σεβασµό στο περιβάλλον και ανάδειξη των φυσικών πλεονεκτη-
µάτων της πατρίδας µας. 

Είναι µεγάλη η ευθύνη που αναλαµβάνουµε να αντιπολιτευ-
τούµε µόνοι την κυβερνητική πολιτική. Δυστυχώς η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση αποποιήθηκε τον ρόλο της, αφού θα πρέπει να αν-
τιπολιτευτεί τις δικές της αποφάσεις σαν Κυβέρνηση.

Ως ΜέΡΑ25 πιστοί στον προεκλογικό µας λόγο για ρεαλιστική
ανυπακοή θα ασκήσουµε ουσιαστική αντιπολίτευση εντός Βου-
λής, αλλά κυρίως πραγµατική αντιπολίτευση για την κοινωνία
µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τον λόγο έχει ο κ.
Αλέξης Τσίπρας, Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού της
Ριζοσπαστικής Αριστεράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω και εγώ να ευχηθώ καλή δύναµη σε όλες και σε όλους,

νέους και παλαιότερους συναδέλφους και να πω ότι η νέα Βουλή
έχει δύο σηµαντικές αλλαγές. Είναι η πρώτη Βουλή µετά από
δέκα χρόνια, από το 2009, που συγκροτείται µε τη χώρα να µη
βρίσκεται σε καθεστώς επιτροπείας, µε τη χώρα να έχει ανακτή-
σει την οικονοµική της κυριαρχία και να βρίσκεται εκτός µνηµο-
νίου. Και η δεύτερη σηµαντική αλλαγή είναι ότι αυτή η Βουλή
είναι η πρώτη µετά το 2012 χωρίς την προσβλητική για τη δηµο-
κρατία παρουσία των νεοναζί της Χρυσής Αυγής, που επίσης
αποτελεί µία νίκη του αντιφασιστικού κινήµατος και νίκη της δη-
µοκρατίας.
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Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µετά από τεσσεράµισι χρόνια
αδιάλειπτης παρουσίας µου στα κυβερνητικά έδρανα, δικής µου
και των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ, σήµερα οι ρόλοι έχουν αντιστρα-
φεί και είµαι εδώ να ασκήσω κριτική από τη θέση της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης, είµαστε εδώ να ασκήσουµε κριτική από τη
θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στις Προγραµµατικές Δη-
λώσεις της νέας Κυβέρνησης. Αυτή είναι η δηµοκρατία. Την τι-
µούµε. Αυτή ήταν η επιλογή του ελληνικού λαού. Τη σεβόµαστε.
Και θα συνεχίσουµε -όπως κάναµε και από τις κυβερνητικές θέ-
σεις έτσι και τώρα- να βάζουµε αυτό που εµείς πιστεύουµε πώς
είναι το καλό της πατρίδας και του λαού µας πάνω από κάθε µι-
κροκοµµατική σκοπιµότητα.

Γι’ αυτό και δεν σκοπεύω, κύριε Μητσοτάκη, να ακολουθήσω
το µοντέλο αντιπολίτευσης που επιλέξατε εσείς σχεδόν από την
πρώτη ηµέρα της εκλογής σας ως Πρόεδρος της Νέας Δηµο-
κρατίας, την αντιπαράθεση δηλαδή πολλές φορές δίχως όρια και
δίχως επιχειρήµατα, τη διαρκή καταστροφολογία ακόµη και σε
ορισµένες κρίσιµες στιγµές και την υπονόµευση της εθνικής προ-
σπάθειας να βγει η χώρα από την κρίση.

Σας διαβεβαιώνω, λοιπόν, ότι δεν πρόκειται εγώ τουλάχιστον
να ζητήσω εκλογές σε πέντε µήνες από σήµερα, όπως κάνατε
εσείς στις αρχές του 2016 αµέσως µόλις εκλεγήκατε Πρόεδρος
της Νέας Δηµοκρατίας και ενώ η κυβέρνηση ήταν εκλεγµένη µε
νωπή λαϊκή εντολή και µε µεγαλύτερη διαφορά απ’ αυτήν που
έχετε σήµερα εσείς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ούτε πρόκειται να ζητήσω, σας διαβεβαιώνω και για αυτό, από

τους εταίρους µας να είναι πιο αυστηροί και πιο σκληροί µαζί
σας απ’ ό,τι ήταν µαζί µας. Αντιθέτως θέλω να σας διαβεβαιώσω
ότι όποια σοβαρή προσπάθεια κάνετε για διεκδικήσεις προς όφε-
λος του ελληνικού λαού, θα τη στηρίξουµε στο εξωτερικό, χωρίς
αυτό να σηµαίνει, βεβαίως, ότι πρόκειται να σας χαριστούµε στο
εσωτερικό. 

Μέσα στη Βουλή αλλά και εκτός Βουλής εµείς θα αντιπολιτευ-
θούµε στην ουσία και όχι στην επικοινωνία και η κριτική επί της
ουσίας, επί των πεπραγµένων σας θα είναι και η µεγαλύτερη
πρόκληση και για εσάς, γιατί πολύ σύντοµα θα διαπιστώσετε ότι
η χώρα δεν κυβερνάται ούτε διά της εικόνας ούτε µέσω προπα-
γανδιστικών µηχανισµών και θα αρχίσετε πια να κρίνεστε για την
ουσία και για τα πεπραγµένα σας. Και, δυστυχώς, τα πρώτα δείγ-
µατα γραφής σας οφείλω να οµολογήσω ότι εµάς µας προκα-
λούν µεγάλη ανησυχία. 

Μιλήσατε, κύριε Μητσοτάκη, την πρώτη ηµέρα της εκλογής
σας για την ανάγκη ενότητας των Ελληνίδων και των Ελλήνων
και είπατε ότι θα επιχειρήσετε να είστε Πρωθυπουργός όλων.
Όµως ποια είναι τα πρώτα δείγµατα γραφής; Οι πρώτες ενέρ-
γειες ούτε ενότητα ούτε καινοτοµία ούτε ένα καινούργιο µοντέλο
διακυβέρνησης από αυτό που ζήσαµε στο παρελθόν µαρτυρούν.

Επαναφέρατε τους κοµµατικούς επιτετραµµένους σε θέσεις
γενικών γραµµατέων στα Υπουργεία. Και απ’ ό,τι καταλαβαίνω,
σήµερα έχετε σκοπό να ακυρώσετε και τη µεταρρύθµιση που κά-
ναµε, ώστε να υπάρχει θεσµικός γενικός γραµµατέας και όχι διο-
ρισµένος, που θα επιλέγεται µε διαδικασία αξιολόγησης.

Συγκεντρώσατε υπερεξουσίες στο πρωθυπουργικό Γραφείο
όσο κανένας άλλος Πρωθυπουργός από τα χρόνια της Μεταπο-
λίτευσης και µετά, την ΕΥΠ, την ΕΡΤ, το Αθηναϊκό Πρακτορείο
Ειδήσεων να λειτουργούν απευθείας µε βάση τις δικές σας υπο-
δείξεις.

Παύσατε την πρώτη κιόλας ηµέρα τον Αρχηγό της Αστυνο-
µίας. Τοποθετήσατε πολιτικό προϊστάµενο γενικό γραµµατέα στο
Υπουργείο Άµυνας, µε αρµοδιότητα να συντονίζει τα γενικά επι-
τελεία υποκαθιστώντας και υποβαθµίζοντας µε πρωτοφανή
τρόπο τον ρόλο του ΓΕΕΘΑ, τον ρόλο του Αρχηγού των Ενόπλων
Δυνάµεων.

Και τι πετυχαίνετε, αλήθεια, µε όλα αυτά; Ένα συγκεντρωτικό
µοντέλο µε στρατιές συµβούλων που θα αναφέρονται απευθείας
σε εσάς και την αναστήλωση του «γαλάζιου» κοµµατικού κρά-
τους. Ενδεχοµένως αυτό να εννοούσατε όταν προαναγγέλλατε
ότι µετά τις εκλογές η Ελλάδα θα γίνει πιο γαλάζια.

Εµείς προεκλογικά προειδοποιήσαµε για αυτό, αλλά, ειλικρινά
µιλώ, δεν περιµέναµε να µας επιβεβαιώσετε ήδη από τις πρώτες

ηµέρες της διακυβέρνησης. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω την

παρέµβασή µου από τα ζητήµατα που αφορούν την οικονοµία.
Είστε η πρώτη Κυβέρνηση στη Μεταπολίτευση, που δεν µπο-

ρείτε, δεν έχετε το δικαίωµα, και ευτυχώς δεν το κάνατε, –µέχρι
τώρα τουλάχιστον- να ισχυριστείτε ούτε καν για αστείο, το παλιό
ρητό «παραλάβαµε χάος, παραλάβαµε καµένη γη». Δεν θα σας
πάρει κανένας στα σοβαρά, όχι µόνο γιατί η δική σας παράταξη
έχει µια αρνητική ιστορία για αυτό αλλά διότι η σύγκριση της Ελ-
λάδας του µε το είναι σύγκριση της ηµέρας µε τη νύχτα.

Εσείς, η παράταξή σας το 2009 παρέδωσε τη χώρα µε 24 δι-
σεκατοµµύρια πρωτογενές έλλειµµα και άφησε ορθάνοιχτη την
πόρτα για τα µνηµόνια, το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και την
άρση της κυριαρχίας. 

Το 2015 µάς αφήσατε, επίσης, µια χώρα στο χείλος της αβύσ-
σου, µε άδεια ταµεία, ανεργία που είχε σκαρφαλώσει στο 28%
και στο 60% για τους νέους, µε µια κοινωνία σε ανθρωπιστική
κρίση, φτώχεια και µε δεσµεύσεις προς τους πιστωτές µας που
δεν καταφέρατε ποτέ να υλοποιήσετε. 

Σήµερα εσείς παραλαµβάνετε µια χώρα εκτός µνηµονίων µε
37 δισεκατοµµύρια ευρώ στα δηµόσια ταµεία του κράτους, µε
εννιά συνεχόµενα τρίµηνα θετικών ρυθµών ανάπτυξης, µε ρυθ-
µισµένο το δηµόσιο χρέος της και έναν καθαρό διάδροµο δεκα-
πενταετίας και µε το φθηνότερο από ποτέ κόστος δανεισµού στις
αγορές. 

Κύριε Μητσοτάκη, κερδίσατε όµως τις εκλογές µε µια βασική
υπόσχεση, την υπόσχεση ότι εσείς θα καταφέρετε, διότι έχετε
σχέδιο και πειθώ, από την επόµενη κιόλας ηµέρα να πείσετε τους
δανειστές µας, τους εταίρους µας να αλλάξουν τη συµφωνία
αυτή για τα πρωτογενή πλεονάσµατα, που είναι ταυτόχρονα και
η συµφωνία ρύθµισης του χρέους µας -αυτή η συµφωνία που
µας δίνει αυτόν τον καθαρό διάδροµο στις αγορές- και θα κατα-
φέρετε χαµηλότερα πρωτογενή πλεονάσµατα, ώστε να µπορέ-
σετε να υλοποιήσετε την βασική σας δέσµευση για φορολογικές
ελαφρύνσεις χωρίς λεηλασία κοινωνική. 

Σήµερα ξεκινήσατε τις Προγραµµατικές σας Δηλώσεις µε µια
δέσµευση, όχι προς τον ελληνικό λαό αλλά µε µια δέσµευση
προς τους εταίρους µας και τους πιστωτές µας. 

Η πρώτη δέσµευση στην ανακοίνωση των Προγραµµατικών
Δηλώσεων της Κυβέρνησής σας ήταν ότι θα τηρήσετε στο ακέ-
ραιο τη δηµοσιονοµική ισορροπία και τη συµφωνία για τα πρω-
τογενή πλεονάσµατα και για το 2019 και για το 2020. 

Αυτή σας τη δέσµευση αν τη βάλουµε µαζί µε όσες άλλες δε-
σµεύσεις κάνατε παρακάτω και αφορούν κάποιες συγκεκριµένες
φορολογικές ελαφρύνσεις, κυρίως για το 2020, σηµαίνει –αν
πρέπει, δηλαδή, και οι δύο αυτές δεσµεύσεις να υλοποιηθούν-
ότι για το 2020 -δεν θα αναφερθώ στο 2019- θα πρέπει να εξοι-
κονοµηθεί τουλάχιστον 1% του ΑΕΠ, κοντά στα 2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. 

Συνεπώς σήµερα η οµιλία σας έχει δύο αναγνώσεις. Η µια ανά-
γνωση είναι για αυτά που είπατε, όµως η άλλη ανάγνωση η πιο
ανησυχητική είναι γι’ αυτά που δεν είπατε, γι’ αυτά που αποκρύ-
ψατε, για ένοχες -θα πω εγώ- σιωπές, διότι στον βαθµό που
ισχύει η πρώτη-πρώτη δέσµευση της οµιλίας σας, δηλαδή ότι θα
τηρήσετε και το 2019 και το 2020 τους στόχους για 3,5% πρωτο-
γενές πλεόνασµα είτε θα αναγκαστείτε τις δεσµεύσεις σας για
φορολογικές ελαφρύνσεις να µην τις υλοποιήσετε -πράγµα το
οποίο φυσικά και δεν εύχοµαι- είτε θα αναγκαστείτε να προχω-
ρήσετε σε ισοδύναµης αξίας µέτρα επιβάρυνσης του ελληνικού
λαού και της ελληνικής κοινωνίας. 

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι χρειάστηκαν µόλις δέκα ηµέ-
ρες από τη στιγµή που αναλάβατε τη διακυβέρνηση της χώρας,
για να συνειδητοποιήσετε ότι η υπόσχεση για µείωση των πρω-
τογενών πλεονασµάτων ήταν µια υπόσχεση δίχως βάση. 

Αποτύχατε να τους πείσετε µάλλον. Το χειρότερο, όµως, δεν
είναι εάν αποτύχατε να τους πείσετε, το χειρότερο είναι ότι µάλ-
λον δεν έχετε επιχειρήσει καν, δεν έχετε διεκδικήσει να το κάνετε
και θα ήθελα να είµαι σ’ αυτό το σηµείο πιο σαφής.

Παραπέµπετε σήµερα την προοπτική µικρότερων πρωτογενών
πλεονασµάτων, που ήταν ο πυρήνας της αντιπολιτευτικής σας
κριτικής, σ’ ένα αβέβαιο και µακρινό µέλλον. Γιατί το κάνετε αυ-
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τό; Πιστεύετε, αλήθεια, ότι υπάρχει ή θα υπάρξει καλύτερη στιγ-
µή και δυνατότερη στιγµή για µια νέα Κυβέρνηση να διαπραγµα-
τευτεί και να πετύχει κάτι από τη στιγµή της εκλογής της; Τι σας
λείπει τώρα για να το κάνετε αυτό και θα το αποκτήσετε το 2021;

Λαϊκή εντολή έχετε. Δηµοσιονοµική σταθερότητα έχετε. Εµείς
φροντίσαµε γι’ αυτό. Χαµηλότερο ιστορικά επιτόκιο δανεισµού
έχετε. Και γι’ αυτό εµείς φροντίσαµε. Στήριξη από την Αντιπολί-
τευση έχετε. Σας το λέω, θα την έχετε. Γιατί δεν προσπαθείτε,
λοιπόν; Γιατί σηκώνετε «λευκή πετσέτα» από την πρώτη κιόλας
µέρα στο βασικό σας επιχείρηµα; 

Όταν εγώ πρωτοεκλέχθηκα Πρωθυπουργός τον Γενάρη του
2015, απ’ όλα τα παραπάνω που σήµερα εσείς έχετε, είχα µόνο
το πρώτο. Τη λαϊκή εντολή. Ούτε σταθερότητα ούτε ρευστότητα
στα ταµεία ούτε στήριξη από την Αντιπολίτευση. Γι’ αυτό είχε
φροντίσει ο κ. Σαµαράς. Εσείς τα έχετε όλα. Γιατί δεν διεκδικείτε,
λοιπόν;

Εµένα που διεκδίκησα, εµάς που διεκδικήσαµε, που αγωνιστή-
καµε και που φθάσαµε µέχρι τέλους, µας είπατε ψεύτες. Ψεύτες
µάς ανεβάζατε και ψεύτες µάς κατεβάζατε. Εσάς που επί τριά-
µισι χρόνια υπόσχεστε χαµηλότερα πλεονάσµατα και µόλις έχετε
εκλεγεί, την επόµενη ηµέρα δεν µπαίνετε καν στον κόπο να τα
διεκδικήσετε αλλά τα παραπέµπετε στις καλένδες, το 2021, πώς
πρέπει σήµερα εµείς να σας χαρακτηρίσουµε; 

Εν πάση περιπτώσει το ερώτηµα που θέτω είναι σαφές. Δεν
σας ζητούµε να προχωρήσετε σε καµµιά σύγκρουση. Σας ζη-
τούµε να προχωρήσετε στο σχέδιο που καταθέσαµε εµείς πριν
από τις ευρωεκλογές, διότι µε την έξοδο της χώρας από τα µνη-
µόνια, τον Αύγουστο του 2018, µπήκαµε σε µια νέα συνθήκη.
Βγάλαµε τους δανειστές από το πεδίο λήψης των αποφάσεων.
Υλοποιούµε τους στόχους, έχουµε συσσωρευµένη ρευστότητα
από τις θυσίες του ελληνικού λαού και έχουµε σχέδιο για το πώς
θα προχωρήσουµε. 

Εσείς τώρα γιατί τους επαναφέρετε από την πίσω πόρτα; Γιατί
θέλετε να µπείτε σε παζάρια το 2021 για τα πλεονάσµατα και δεν
υλοποιείτε τη µοναδική βιώσιµη και εξασφαλισµένη δηµοσιονο-
µικά πρόταση, που εµείς καταθέσαµε; Αυτή εσείς την απορρί-
πτετε προκαταβολικά από µόνοι σας, πριν σας ζητήσουν ή πριν
σας την αρνηθούν. Και αναφέροµαι στην πρόταση για την κατα-
βολή σ’ έναν ειδικό λογαριασµό ενός «µαξιλαριού» ρευστότητας
–ας το πούµε έτσι- 5,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ από τα 37 δισε-
κατοµµύρια που έχουµε συσσωρεύσει από τις θυσίες του ελλη-
νικού λαού, ώστε να διασφαλιστεί η δυνατότητα για δηµοσιονο-
µικό χώρο επιπλέον 1% από το 2020 και µετά, χωρίς να παραβια-
στεί η συµφωνία µας µε τους εταίρους, πράγµα το οποίο γνωρί-
ζετε καλά ότι θα δηµιουργήσει αντιδράσεις. 

Σας ερωτώ, λοιπόν. Αυτή την πρόταση, γιατί την απορρίπτετε; 
Εµείς µε βάση αυτό το σχέδιο, σας θυµίζω, είχαµε ξεκινήσει

να ψηφίζουµε και να υλοποιούµε από τη Διεθνή Έκθεση Θεσσα-
λονίκης, από τον περασµένο Σεπτέµβρη και µετά, µια σειρά από
φοροελαφρύνσεις αλλά ταυτόχρονα και από µέτρα στήριξης των
αδυνάτων. Και το ερώτηµα είναι: Εσείς τι θα κάνετε µε αυτά τα
µέτρα; Θα τα ακυρώσετε; 

Γιατί µας µιλήσατε σήµερα για έξι αλήθειες, αλλά εγώ θα σας
µιλήσω για έξι ένοχες σιωπές. 

Πρώτον, δεν είπατε κουβέντα σήµερα για το ασφαλιστικό.
Κουβέντα! Όπως και κατά τη διάρκεια της προεκλογικής περιό-
δου. Λαλίστατα στελέχη σας λέγανε δεξιά και αριστερά ότι το
σχέδιό σας είναι να φέρετε µία νέα ασφαλιστική µεταρρύθµιση
την ιδιωτικοποίηση της επικουρικής ασφάλισης. Πού θα βρεθούν
τα λεφτά, είναι το ερώτηµα, της µαύρης τρύπας στα δηµόσια τα-
µεία.

Δεύτερον, τα επιδόµατα. Δεν µας είπατε αν θα τα διατηρήσετε
ή εάν θα τα καταργήσετε. Μας είπατε κάποια στιγµή προς το
τέλος της οµιλίας σας ότι είναι επιδόµατα φτώχειας τα επιδό-
µατα. Ποια είναι τα επιδόµατα φτώχειας; Το κοινωνικό εισόδηµα
αλληλεγγύης; Το επίδοµα ανεργίας; Το επίδοµα στέγασης; Το
οικογενειακό επίδοµα; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα αναπηρικά επιδόµατα είναι επιδόµατα φτώχειας; Θα διατη-

ρηθούν, λοιπόν, ή θα καταργηθούν; 
Τρίτη ένοχη σιωπή. Δεν είπατε κουβέντα επίσης για το αν στον

προϋπολογισµό του 2020, θα διατηρήσετε ή θα καταργήσετε το
δώρο Πάσχα που καταβάλαµε εµείς ως µόνιµη παροχή δέκατης
τρίτης σύνταξης τον Μάιο του 2019.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεν είπατε κουβέντα για να διασκεδάσετε τις εντυπώσεις –τέ-

ταρτη ένοχη σιωπή- σε σχέση µε αυτό που σας ζητείται από εταί-
ρους να πράξετε. Διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Πώς σας
το ζητάνε; Με κατάργηση του αφορολόγητου το ζητάνε ή το 9%,
που λέτε ως χαµηλότερο συντελεστή, να µην είναι από τα 8.600
αλλά από το πρώτο ευρώ.

Πέµπτη ένοχη σιωπή. Η εισφορά αλληλεγγύης που εµείς εξαγ-
γείλαµε ότι θα καταργήσουµε για εισοδήµατα έως 20.000 ευρώ
και θα µειώσουµε ριζικά για µεγαλύτερα εισοδήµατα.

Τέλος, η προκαταβολή φόρου που ανακοινώσαµε ότι από το
2020 θα πάει από το 100% στο 50%. 

Δεν ακούσαµε κουβέντα για κανένα από αυτά τα ζητήµατα. Ελ-
πίζω, βεβαίως, ότι οι Προγραµµατικές Δηλώσεις δεν τελειώνουν
σήµερα, θα έχετε την ευκαιρία στις επόµενες ηµέρες να απαν-
τήσετε σε αυτά. 

Επίσης, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς είχαµε καταθέσει
και µία σειρά από συγκεκριµένες δεσµεύσεις που αφορούσαν το
2020 και µετά, οι οποίες ήταν κοστολογηµένες και εξασφαλισµέ-
νες. Είµαστε –επαναλαµβάνω- πρόθυµοι να συζητήσουµε κάθε
σοβαρή πρόταση, αν έχετε, σε σχέση µε το ζήτηµα της µείωσης
των στόχων, αλλά η πρόταση αυτή πρέπει να είναι πρόταση χω-
ρίς νέα βάρη στην πλάτη των µεσαίων στρωµάτων και των λαϊκών
στρωµάτων. Αλλιώς δεν θα είναι παρά απλά ένα αντιστάθµισµα,
το οποίο θα είναι στην πραγµατικότητα αντιστάθµισµα δίχως
ουσία. 

Δεν είναι, όµως, µόνο η υπόθεση των πλεονασµάτων. Δεν είναι
µόνο  η υπόθεση των πλεονασµάτων και των αµφίβολων φοροε-
λαφρύνσεων, που µας ανησυχεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Είναι και ο απίστευτος κυνισµός που επιδεικνύει η νέα Κυβέρ-
νηση σε λίγες µόνο ηµέρες από την ανάληψη της εξουσίας σε
µία σειρά από επιλογές. 

Κύριε Μητσοτάκη, ένα χρόνο τώρα από τη µεγάλη κατα-
στροφή, ένα χρόνο πριν στο Μάτι, επιλέξατε να κερδίσετε πολι-
τικά οφέλη και εκλογικά οφέλη από µία εθνική τραγωδία. Στοχο-
ποιήσατε εµένα, την κυβέρνηση, τους κρατικούς λειτουργούς. 

Εγώ ανέλαβα την πολιτική ευθύνη και µόλις τελείωσε και επι-
χειρησιακά ο κύκλος αυτής της τραγωδίας, έκανα αµέσως δεκτή
την παραίτηση, που µου είχε καταθέσει, προς τιµήν του, από την
πρώτη κιόλας µέρα ο τότε Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, ο
Νίκος ο Τόσκας, και ζήτησα τις παραιτήσεις όσων διαχειρίστηκαν
την κρίση, του Αρχηγού της Αστυνοµίας και του Αρχηγού της Πυ-
ροσβεστικής.

Τότε εσείς, σας θυµίζω, µε δηλώσεις σας, είχατε επιτεθεί και
ονοµαστικά στον τότε Αρχηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας, τον κ.
Τσουβάλα. Μάλιστα, είχατε πει: «Πραγµατικά, αναρωτιέµαι πώς
κάποιοι άνθρωποι µπορούν σήµερα και κοιµούνται ήσυχοι και συ-
νεχίζουν να ασκούν τα καθήκοντά τους». Είχατε διευκρινίσει ότι
δεν αναφέρεστε στην πολιτική ηγεσία, αλλά στη φυσική ηγεσία,
στον Αρχηγό της Πυροσβεστικής και στον Αρχηγό της Αστυνο-
µίας. Προχωρήσατε λέγοντας ότι κανένας Έλληνας δεν µπορεί
να νιώθει ασφάλεια ότι αυτοί οι άνθρωποι µπορούν από θέσεις
ευθύνης να διαχειριστούν µια άλλη φυσική καταστροφή, που
µπορεί να συµβεί.

Σήµερα, τον άνθρωπο που ηγείτο τότε της Ελληνικής Αστυνο-
µίας, τον κ. Τσουβάλα, και αναρωτιόσασταν αν κοιµάται τα βρά-
δια και αν είναι δυνατόν να είναι στη θέση του για να διαχειριστεί
άλλες πιθανές φυσικές καταστροφές, τον διορίσατε Γενικό Γραµ-
µατέα Δηµόσιας Τάξης, Προστασίας του Πολίτη, δηλαδή πολι-
τικό προϊστάµενο της Αστυνοµίας. Τον επιστρέψατε, δηλαδή,
αναβαθµισµένο!

Θέλω, πραγµατικά, να σας αντιστρέψω εγώ το ερώτηµα: Με
αυτήν σας την επιλογή, εσείς κοιµάστε ήσυχος τα βράδια; Αισθά-
νεστε περήφανος και ευτυχής;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεύτερο ζήτηµα. Για τη θέση του Υφυπουργού Περιβάλλον-

τος, µε βασική αρµοδιότητα να τρέξει την επένδυση του Ελληνι-
κού, µια επένδυση, που έχει φτάσει στο 95% -θα την τρέξει τώρα
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αυτός, να δούµε µε ποιους όρους θα την τρέξει- ποιον επιλέξατε;
Τον κ. Οικονόµου, στέλεχος µέχρι προχθές της «LAMDA DEVEL-
OPMENT», της εταιρείας δηλαδή που έχει αναλάβει την επέν-
δυση στο Ελληνικό και είναι από τους ανθρώπους εκείνους που
διαπραγµατεύονταν όλο το προηγούµενο διάστηµα µε την ελλη-
νική Κυβέρνηση για τους όρους και τις διαδικασίες.

Δεν σας κατηγορούµε που φέρνετε ανθρώπους από την αγο-
ρά σε κυβερνητικές θέσεις. Σας κατηγορούµε που αναθέτετε κα-
θήκοντα και αρµοδιότητες που αφορούν συγκεκριµένες εται-
ρείες, σε υπαλλήλους των εταιρειών αυτών. Αυτό είναι πρωτό-
γνωρο! Σε καµµία ευρωπαϊκή χώρα δεν θα µπορούσε αυτός ο
Υπουργός, σε αυτήν τη θέση να καθίσει ούτε µία µέρα. Διότι η
έννοια της σύγκρουσης συµφερόντων είναι µια από τις βασικές
έννοιες. Δεν µπορώ να καταλάβω πώς αυτό, πραγµατικά, δη-
λαδή, είναι µια θεσµική τοµή, είναι µια τοµή στο πολιτικό σύ-
στηµα. Μέχρι σήµερα, µιλάµε για τη διαπλοκή της οικονοµικής
µε την πολιτική εξουσία. Σήµερα έχουµε την απευθείας ανάθεση
κυβερνητικών θέσεων στην οικονοµική εξουσία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τρίτο και ακόµα πιο βαθύ ζήτηµα. Κύριε Μητσοτάκη, ενάµιση

χρόνο τώρα είχατε πρωτοστατήσει και εσείς και τα στελέχη σας
στις κινητοποιήσεις για το Μακεδονικό. Είχατε αγκαλιάσει ακραί-
ους που παρεισέφρησαν στις κινητοποιήσεις αυτές και που έδω-
σαν τον τόνο πολλές φορές. Πολλά από τα στελέχη σας, µας
έλεγαν «προδότες», «µειοδότες». Κάποιοι από τους Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ βρέθηκαν µε τραµπούκους έξω από τα σπίτια τους,
µε βόµβες µολότοφ, ο Υπουργός των Εξωτερικών µε δεκάδες
απειλητικά σηµειώµατα, µε σφαίρες. Κι εσείς πρωτοστατήσατε
στην κριτική περί προδοτικής συµφωνίας.

Τώρα είναι καλή η Συµφωνία των Πρεσπών; Αυτό πάντως, λέει
ο νέος Υπουργός Άµυνας και αυτό λέει και ο Υπουργός επί των
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων!

(Παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Το πιο σηµαντικό, όµως, δεν είναι τι λέει ο Υπουργός Άµυνας

και ο Υπουργός επί των Ευρωπαϊκών Υποθέσεων. Ξέρετε, η υπο-
κρισία στην πολιτική κάποια στιγµή πληρώνεται. Θα το βρείτε
µπροστά σας. 

Το πιο σηµαντικό δεν είναι αυτό που λέει ο Υπουργός Άµυνας
και ο Υπουργός επί των Ευρωπαϊκών Υποθέσεων. Το λέτε, όµως,
κι εσείς. Δεν το κρύβετε. 

Σύµφωνα µε την ενηµέρωση που εκδόθηκε από το Λονδίνο,
µετά την επικοινωνία σας µε τη Βρετανή Πρωθυπουργό, βγήκε
ανακοίνωση, όπου χαιρετίζει τη δέσµευσή σας να τηρήσετε στο
ακέραιο τα συµφωνηθέντα της Συµφωνίας των Πρεσπών, παρ’ότι
εσείς επιλέξατε το σχετικό απόσπασµα να το λογοκρίνετε από
το Αθηναϊκό Πρακτορείο Ειδήσεων, που ειρήσθω εν παρόδω,
έχετε πάρει και την ευθύνη. Το διαψεύδετε, λοιπόν, αυτό; Γιατί
το λογοκρίνατε; Γιατί το αποκρύψατε; Είναι fake news από την
Downing Street αυτό; 

Εγώ, κύριε Μητσοτάκη, χαίροµαι που, ως Πρωθυπουργός,
αποφασίσατε να τηρήσετε την εθνική γραµµή για µία εθνικά επω-
φελή συµφωνία, για µία ιστορική συµφωνία, που αναβαθµίζει τη
Μακεδονία µας και αναβαθµίζει και τον ρόλο της Ελλάδας στο
εξωτερικό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σας το είχα πει, όµως, και επιβεβαιώνοµαι: Θα βρείτε µπροστά

σας κάποια στιγµή όλα όσα είπατε και όλα όσα κάνατε για τη
Συµφωνία των Πρεσπών.

Σας εύχοµαι, λοιπόν, καλά ξεµπερδέµατα µε όλους εκείνους
που παραπλανήσατε και εξαπατήσατε, τόσο εσείς, όσο και η
ακραία δεξιά πτέρυγα του κόµµατος σας. 

Θα ήθελα να πω δυο λόγια ακόµη. Προφανώς θα έχω την ευ-
καιρία να τοποθετηθώ αναλυτικότερα. Ξέρετε, είναι µία καινοτο-
µία αµέσως µετά την εκφώνηση των προγραµµατικών δηλώσεων
να καλείται κανείς να ασκήσει κριτική. Θα έχω την ευκαιρία να
µιλήσω πιο αναλυτικά, ίσως στη δευτερολογία µου. 

Να πω και δυο λόγια, σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα στον τοµέα
της παιδείας. Έχετε κάνει σηµαία το ζήτηµα του ασύλου. Και µας
είπατε και σήµερα «τέλος πια!» Μας είπατε ότι οι µολότοφ, η βία
θα φύγουν από τα πανεπιστήµια, διότι θα επαναφέρετε αυτό το
οποίο ίσχυε πριν το 2015.

Δεν θα µείνω τόσο στο γεγονός της πλήρους διαστρέβλωσης.
Δεν υπήρχε καµµία κακουργηµατική πράξη µε βάση το ισχύον
θεσµικό πλαίσιο, όπου εάν ετελείτο, δεν υπήρχε η δυνατότητα
άµεσης παρέµβασης της αστυνοµίας. Θα µείνω, όµως, στην
ουσία. Θέλετε να πείτε, δηλαδή, ότι το 2010, 2011, 2012, 2013,
2014 εκµηδενίστηκαν οι παραβατικές συµπεριφορές; Είχαν εκ-
µηδενιστεί αυτές στα πανεπιστήµια; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ αυτό που θέλω να πω είναι
ότι πρέπει να σταµατήσουµε επιτέλους, ηθεληµένα ή µη, να υπο-
βαθµίζουµε τα δηµόσια πανεπιστήµια της χώρας µας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα δηµόσια πανεπιστήµια της χώρας µας έχουν υψηλό κύρος.

Και είµαι υπερήφανος που το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο, σε
πρόσφατες έρευνες, µπήκε στην πρώτη δεκάδα στον κόσµο για
την παρεχόµενη υψηλού επιπέδου γνώση.

Φεύγω, όµως, από το θέµα του ασύλου. Ήρθατε από την
πρώτη µέρα και προχωρήσατε σε δύο παρεµβάσεις. Η πρώτη
παρέµβαση: Η έρευνα φεύγει από την αρµοδιότητα του Υπουρ-
γείου. Ξέρετε, εµείς σε εξαιρετικά δυσµενείς δηµοσιονοµικές
συνθήκες, το πρώτο εξάµηνο, καταφέραµε να αυξήσουµε τον
προϋπολογισµό για την έρευνα στο 1% του ΑΕΠ. Καταφέραµε,
µέσα από το ΕΛΙΔΕΚ, να έχουµε αυτή τη στιγµή δυόµισι χιλιάδες
ερευνητές µε υποτροφίες εδώ και να µην φεύγουν στο εξωτε-
ρικό. Καταφέραµε να αναµορφώσουµε ένα τοπίο που είναι,
πράγµατι, επένδυση στο µέλλον. Είναι επένδυση στο µέλλον η
επένδυση σε νέους ερευνητές. Ποιος θα τα χειριστεί αυτά; Θα
τα χειριστεί ο κ. Γεωργιάδης; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Μάλιστα. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς): Σας εύχοµαι καλή επιτυχία, κύριε Γεωργιάδη,
αν και -επιτρέψτε µου- εκτιµώ ότι είναι ζήτηµα που αφορά την
εκπαίδευση και το Υπουργείο Παιδείας. 

Δεύτερο δείγµα γραφής: «Με το καληµέρα» ακυρώσατε την
ίδρυση της Νοµικής Σχολής στην Πάτρα και αναρωτιέµαι για
ποιον λόγο. Δεν το λέω επειδή έχω κρατήσει την έδρα στον Νοµό
της Αχαΐας, αλλά η Πάτρα είναι µία από τις πόλεις -ο Νοµός
Αχαΐας και η Πάτρα µε το πανεπιστήµιο της- που πρωτοστατεί
στην εκπαίδευση. Το πανεπιστήµιο της είναι από τα σηµαντικό-
τερα πανεπιστήµια. Γιατί να µην έχει Νοµική Σχολή η Πάτρα; 

Και προσέξτε τώρα ποια είναι η βαθιά υποκρισία. Όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια, εµείς αναµορφώσαµε ριζικά τον χάρτη της τρι-
τοβάθµιας εκπαίδευσης και καταργήσαµε αυτόν τον αναχρο-
νιστικό θεσµό των ΤΕΙ, που πήγαιναν τα παιδιά µας εκεί και παίρ-
ναν πτυχία αµφιβόλου ποιότητας, κι έχουµε δηµιουργήσει, µε συ-
ναινέσεις, έναν νέο χάρτη στην τριτοβάθµια εκπαίδευση και
ιδρύσαµε δεκάδες νέα τµήµατα και σχολές υψηλής ποιότητας
γνώσης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αλλά ποια είναι η µεγάλη υποκρισία; Η µεγάλη υποκρισία είναι

ότι υπερασπίζεστε τόσα χρόνια τα ιδιωτικά πανεπιστήµια, µε ποιο
επιχείρηµα; Να µην φεύγουν τα παιδιά µας, που δεν µπαίνουν µε
τις πανελλαδικές εξετάσεις στο εξωτερικό. Κι εσείς τι θέλετε;
Ενώ εµείς ιδρύουµε δηµόσιες σχολές υψηλού κύρους για να πη-
γαίνουν εκεί τα παιδιά µας, να µην φεύγουν στο εξωτερικό, εσείς
κλείνετε τα δηµόσια πανεπιστήµια και τις δηµόσιες σχολές, προ-
κειµένου κάποια στιγµή να προχωρήσετε στην ίδρυση των ιδιω-
τικών. Αυτή είναι η µεγάλη υποκρισία και η βασική στρατηγικού
χαρακτήρα διαφορά µας στο θέµα της εκπαίδευσης. 

Σε άλλα κρίσιµα θέµατα, θα είµαι -ελπίζω- σύντοµος. Όταν πε-
ριοδεύατε προεκλογικά στο Καστελόριζο, αν δεν κάνω λάθος…
Αυτό το Καστελόριζο έχει τραβήξει πολλά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Και η Ιθάκη!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστέρας): Μην στεναχωριέστε. Η Ιθάκη θα µείνει στην
ιστορία ως η στιγµή της σύγχρονης ανοικοδόµησης, της σύγχρο-
νης απελευθέρωσης της χώρας. Θα µείνει θετικά στην ιστορία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είπατε, λοιπόν, εκεί -και µας κατηγορήσατε ότι αναπαράγουµε

fake news- ότι δεν θα στέλνετε το ΣΔΟΕ. Και πριν αλέκτωρ λα-
λήσει τρις, καταργείτε την αυτοτέλεια του ΣΔΟΕ, καταργείτε το
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ΣΔΟΕ, καταργείτε την αυτοτέλειά του Σώµατος Επιθεώρησης
Εργασίας και των Επιθεωρητών Περιβάλλοντος, που είπατε πριν
από λίγο ότι δεν χαρίζετε το πράσινο σε κανέναν. Δεν είναι δια-
κηρύξεις χωρίς κόστος να µιλάει κανένας για οικολογία και για
πράσινη ανάπτυξη. Θέλω πραγµατικά να αναρωτηθώ, διότι είστε
τελικά περί πολλού στην τάξη και στην ασφάλεια, αλλά µάλλον
εδώ µε την αυθαιρεσία είστε κάπως πιο δεκτικοί. Με την επίφαση
της ανεξαρτησίας συρρικνώνετε το πεδίο ευθύνης και δράσης
των παραπάνω Σωµάτων και η επιβολή της νοµιµότητας θα γίνει
τελικά πολυτέλεια. 

Με δυο λόγια, υπάρχει ο κίνδυνος να ανοίξει διάπλατα η πόρτα
σε ένα κράτος Άγριας Δύσης: οι εργαζόµενοι απροστάτευτοι, η
προστασία του περιβάλλοντος ανύπαρκτη και φυσικά, η φορο-
διαφυγή να µπορεί και πάλι να ανθίσει, όπως συνέβαινε στα αλή-
στου µνήµης χρόνια σας, που αφήνατε τη χώρα µε τεράστια
ελλείµµατα στο χείλος της χρεωκοπίας. 

Επιτρέψτε µου να πω και δυο λόγια, κλείνοντας, για τα δύο µε-
γάλα projects. Το ένα είναι η ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ, το δεύτερο
-µιας και δεν είπατε εσείς, θα πω εγώ- είναι η ιδιωτικοποίηση του
ασφαλιστικού συστήµατος. 

Για τη ΔΕΗ εφαρµόζετε µία παραδοσιακή συνταγή. Η παρα-
δοσιακή συνταγή είναι η δηµιουργία κλίµατος απαξίωσης και
µετά φυσικά, το ξεπούληµα. Ο αρµόδιος Υπουργός το ξέρει
πάρα πολύ καλά αυτό, διότι διαχειρίστηκε την Ολυµπιακή. 

Ξεχνάτε, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοί της Συµπολίτευ-
σης, τα πεπραγµένα σας το 2010 - 2014, όταν εκτοξεύτηκαν οι
τιµές του ρεύµατος κατά 60%, αλλά και ο δανεισµός της επιχεί-
ρησης στα 5 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε συνέπεια των αυξήσεων
σε µία περίοδο µεγάλης υποχώρησης των εισοδηµάτων και βα-
θιάς κρίσης οικονοµίας, να µην υπάρχει δυνατότητα σε ένα ση-
µαντικό µερίδιο των πελατών της ΔΕΗ να πληρώσουν τους
λογαριασµούς τους. 

Η πρόθεσή σας, όµως, από τότε ήταν σαφής. Μιλώ για τα χρό-
νια κυβέρνησης Σαµαρά. Ήταν η απαξίωση και η πώληση εντέλει
της µικρής ΔΕΗ, ήταν η πώληση του 17% της εταιρείας και η πλή-
ρης ιδιωτικοποίηση του ΑΔΜΗΕ, των δικτύων. Και τα τρία αυτά,
εµείς µε σκληρή διαπραγµάτευση µε τους εταίρους, τους πιστω-
τές, τα αποτρέψαµε. Επί της κυβέρνησής µας το σενάριο τεµα-
χισµού και πώλησης της ΔΕΗ ακυρώθηκε, ο δανεισµός περιορί-
στηκε πάνω από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ, οι τιµές του ρεύµατος
µειώθηκαν κατά 12%, η ενεργειακή φτώχεια άρχισε να υποχωρεί,
η ρευστότητα της επιχείρησης ενισχύθηκε µε την αποπληρωµή
παλαιών οφειλών του δηµοσίου και δροµολογήθηκε ένα φιλό-
δοξο πρόγραµµα επενδύσεων στις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας.

Σήµερα, οι ίδιοι άνθρωποι που ευθύνονται για τις σηµερινές
δυσκολίες της εταιρείας εµφανίζονται εκ νέου ως σωτήρες και
ως κατήγοροι ταυτόχρονα, αξιοποιώντας ασφαλώς τις επιπτώ-
σεις υπαρκτών -δεν το αρνούµαι- αλλά συγκυριακών παραγόν-
των στα οικονοµικά αποτελέσµατα της ΔΕΗ, όπως η χαµηλή
παραγωγή των υδροηλεκτρικών και οι διεθνείς τιµές του πετρε-
λαίου και του φυσικού αερίου.

Αυτό ήταν το σχέδιό σας, όµως, από το 2012 - 2014. Αυτό ήταν
το σχέδιό σας και τώρα, µε πρόσχηµα ότι δήθεν η ΔΕΗ έχει πέσει
έξω, έρχεστε να προχωρήσετε στην πλήρη ιδιωτικοποίηση.

Εµείς σας το λέµε καθαρά, διότι η ενέργεια είναι βασικό
αγαθό, δηµόσιο αγαθό, κοινωνικό αγαθό και αυτό το οποίο σας
λέµε καθαρά είναι να µη διανοηθείτε να φέρετε νέα βάρη στους
λογαριασµούς του ρεύµατος για τους απλούς ανθρώπους, για
τη µεσαία τάξη, για τα λαϊκά στρώµατα. Να µη διανοηθείτε να
φέρετε νέα βάρη και να µην υλοποιήσετε αυτό το σχέδιο εκποί-
ησης της δηµόσιας περιουσίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Το άλλο µεγάλο πρότζεκτ είναι το ασφαλιστικό. Αναφέρθηκα

ήδη στην ένοχη σιωπή. Σας κάλεσα επανειληµµένα να µιλήσετε
καθαρά για το σχέδιο αυτό. Σας έχω ακούσει να λέτε ότι είναι
προτεραιότητά σας. Ελπίζω. στη διάρκεια των προγραµµατικών
δηλώσεων. να πείτε µια κουβέντα για το τι σχεδιάζετε, διότι αγω-
νιούν και οι σηµερινοί συνταξιούχοι γι’ αυτό που καταφέραµε
εµείς από 1-1-2019, να αποτρέψουµε τη µείωση των προσωπικών
διαφορών. Αυτό ήταν 1% του ΑΕΠ, δηλαδή 1,8 δισεκατοµµύρια.

Αναρωτιέµαι: Μήπως σχεδιάζετε να τα βρείτε από εκεί για κά-
ποιες µειώσεις φόρων στις επιχειρήσεις; Εµείς θα σας πούµε: Αν
το σχεδιάζετε, µην το τολµήσετε αυτό.

Όµως, εν τοιαύτη περιπτώσει, δεν θέλω να επεκταθώ. Πείτε
µας τις θέσεις σας. Πείτε µας να κουβεντιάσουµε.

Κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε δύο µόνο λόγια για
τα λεγόµενα εθνικά µας θέµατα. Ήσασταν πάρα πολύ λιτός για
προγραµµατικές δηλώσεις, για τη σχέση µας µε την Τουρκία. Να
τα βρούµε µε τους γείτονές µας. Υπάρχει κανείς εδώ µέσα, που
δεν θέλει να τα βρούµε µε τους γείτονές µας; Να τα βρούµε µε
τον πρόεδρο Ερντογάν. Εγώ πρώτος το επιχείρησα. Εσείς µε λοι-
δορούσατε. Υπάρχει κανείς που δεν θέλει την ειρήνη, την καλή
γειτονία και τη συνεργασία; Το κρίσιµο ερώτηµα, ιδίως όταν για
πρώτη φορά ανεβαίνει σ’ αυτό το Βήµα Πρωθυπουργός να ανα-
γνώσει προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησής του, είναι σε
ποια βάση θα τα βρούµε. 

Δεν άκουσα κουβέντα για την τουρκική προκλητικότητα. Κου-
βέντα! Δεν άκουσα κουβέντα για την ανάγκη σεβασµού των γει-
τόνων µας στο Διεθνές Δίκαιο. Δεν άκουσα κουβέντα για την
ανάγκη σεβασµού των γειτόνων µας στις διεθνείς συνθήκες, την
ώρα που το γεωτρύπανο βρίσκεται στην Αποκλειστική Οικονο-
µική Ζώνη της Κύπρου και, βεβαίως, -αυτό δεν σας κατηγορώ,
είναι µια συγκυρία που πρέπει να τη λάβουµε υπ’ όψιν µας- την
ηµέρα της επετείου της εισβολής του Αττίλα στην Κύπρο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)  
Ελπίζω και γι’ αυτά τα θέµατα, κύριε Μητσοτάκη, να βρείτε να

πείτε δυο κουβέντες στη δευτεροµιλία σας.
Κλείνω, λοιπόν, λέγοντας το εξής: Η Κυβέρνησή σας έχει πα-

ραλάβει αδιαµφισβήτητα µία χώρα σε πορεία ανοδική. Αυτή η
πορεία δεν µπορεί και δεν πρέπει να ανακοπεί προς όφελος είτε
ιδεοληψιών είτε ιδιοτελών συµφερόντων. Έχετε ευθύνη να µην
διαταράξετε την πορεία που χάραξε ο τόπος στην αυγή της µε-
ταµνηµονιακής εποχής. Για να το πω αλλιώς, δεν έχετε κανένα
δικαίωµα, γιατί δεν είναι αυτή η εντολή που λάβατε, να φέρετε
νέες επιβαρύνσεις στον ελληνικό λαό.

Θα είµαστε εδώ για να διαφυλάξουµε όλα εκείνα, που µε αγώ-
νες και µε µεγάλες δυσκολίες πετύχαµε τα τελευταία χρόνια. Θα
είµαστε εδώ µε ευθύνη και όραµα για την πατρίδα και για τους
πολίτες. Θα µας βρείτε αρωγούς σε κάθε προσπάθεια που µει-
ώνει τα βάρη και ενισχύει την αναπτυξιακή προοπτική της χώρας.
Θα µας βρείτε, όµως, σκληρά απέναντι σε κάθε προσπάθεια πα-
λινόρθωσης πρακτικών και πολιτικών, που οδήγησαν τη χώρα
στη χρεοκοπία και τους Έλληνες στην οικονοµική λεηλασία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και να γνωρίζετε ότι τα σχέδια αυτά, αν τα επιχειρήσετε, θα

τα αποτρέψουµε, γιατί η λαϊκή ψήφος δεν είναι λευκή επιταγή.
Και η δηµοκρατία εκφράζεται στη Βουλή, εκφράζεται, όµως, και
στους κοινωνικούς αγώνες.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν ζωηρά και πα-

ρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Στο Βήµα καλείται η

κ. Φώφη Γεννηµατά, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κινήµατος Αλλαγής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος του Κινήµατος

Αλλαγής): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή τις

προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης. Η ίδια προεκλογική
ρητορική. Μια καλή έκθεση ιδεών. Ακούσαµε, αναφορά σε στό-
χους, που αφορούν µέρος και των δικών µας επιδιώξεων. Οι δη-
λώσεις, όµως, της Κυβέρνησης υπήρξαν αόριστες, ατεκµηρίωτες
και γενικόλογες. Στην ουσία τους βαθιά συντηρητικές. 

Η ιδιαίτερη αναφορά στο πολύ νέο κρύβει πίσω της την επι-
στροφή στο παλιό, στο παρελθόν της Δεξιάς. 

Και οι έξι αλήθειες σας, κύριε Μητσοτάκη, κρύβουν αντίστοιχα
ψέµατα. Οι δηλώσεις σας, στην πραγµατικότητα είναι αναποτε-
λεσµατικές και σε πολλά σηµεία επικίνδυνες για την ανάπτυξη
και την κοινωνική συνοχή.

Πράγµατι, στις 7 Ιουλίου ο ελληνικός λαός σάς έδωσε την εν-
τολή να σχηµατίσετε Κυβέρνηση. Τι τους είπατε; Υποσχεθήκατε
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αλλαγή πολιτικής. Υποσχεθήκατε αξιοκρατία. Υποσχεθήκατε
βέτο στην ενταξιακή πορεία των Σκοπίων. Όλα αυτά, βέβαια, κύ-
ριε Μητσοτάκη, πριν από τις εκλογές. 

Να δούµε, όµως, πόσο, αλήθεια, τηρείτε αυτές τις υποσχέσεις
σας. 

Σας άκουσα πριν από λίγο να λέτε, ότι αυτές οι πρώτες ηµέρες
της Κυβέρνησης δείχνουν και την αντίληψή σας. Πράγµατι, ήταν
αποκαλυπτικές. Καταλάβαµε πάρα πολλά. Καταλάβαµε ότι δεν
αλλάζετε, κύριε Μητσοτάκη, και έτσι, δυστυχώς, η Ελλάδα δεν
µπορεί να πάει µπροστά.

Ζητάτε τη στήριξη της Αντιπολίτευσης. Γιατί; Πρώτα απ’ όλα
παραδοθήκατε στους δανειστές. Για εµάς απαραίτητη προϋπό-
θεση για να υπάρξει αλλαγή πολιτικής, είναι η αλλαγή των δε-
σµεύσεων του κ. Τσίπρα, δεσµεύσεις στις οποίες, κύριε Τσίπρα,
έχετε βάλει την υπογραφή σας και δεν είστε σε θέση σήµερα
εσείς να κάνετε κριτική για όλα αυτά.

Εµείς το λέγαµε χρόνια και το λέµε και τώρα. Εσείς, κύριε Μη-
τσοτάκη, το θυµηθήκατε λίγο πριν από τις εκλογές, προφανώς
για προεκλογικούς λόγους. Μάλιστα, φέρατε και τον κ. Βέµπερ
εδώ, για να συµβάλει, δήθεν, σε αυτή την κατεύθυνση. Μετά από
τις εκλογές, όµως, παραδοθήκατε κι εσείς. 

Δεν ξέρω αν σας πήρε ένα ή δύο εικοσιτετράωρα, εγγυηθή-
κατε, όµως, ότι θα τηρήσετε απόλυτα και για µεγάλο χρονικό διά-
στηµα τις δεσµεύσεις για τα δυσβάστακτα πρωτογενή πλεονά-
σµατα. Και, βεβαίως, ούτε συζήτηση για την αλλαγή του ρόλου
του υπερταµείου και την εκχώρηση του εθνικού µας πλούτου για
ενενήντα εννέα χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Ίδιες δεσµεύσεις, κύριε Μητσοτάκη, σηµαίνει ίδιες πολιτικές.

Στο ίδιο έργο θεατές! Αφαίρεση πολύτιµων πόρων από την ανά-
πτυξη και την κοινωνική συνοχή, περικοπή των κοινωνικών παρο-
χών -που, βεβαίως, το περιµέναµε- και υποθήκευση του εθνικού
πλούτου σε ξένα χέρια, που δεν επιτρέπει την αξιοποίηση προς
όφελος του ελληνικού λαού. Και όλα όσα περιγράψατε για την
αξιοποίησή του είναι εντελώς στον αέρα. 

Μιλήσατε, µάλιστα, για την εκχώρηση του 30% του «Ελευθέ-
ριος Βενιζέλος». Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι το 2022 ξεχρεώνει
και αυτό σηµαίνει πως θα ανέβει η κερδοφορία του. Οποιαδή-
ποτε πώληση πριν από αυτή τη στιγµή δεν είναι τίποτα άλλο από
ξεπούληµα. Και, βέβαια, αυτό τον δρόµο τον άνοιξε ο κ. Τσίπρας
το προηγούµενο διάστηµα, εκχωρώντας τις µετοχές του στο
υπερταµείο.

Αν και είναι θετική η µείωση του ΕΝΦΙΑ -υπήρξε και είναι και
δική µας πρόταση-, δεν φθάνουν, κύριε Μητσοτάκη, κάποιες επι-
µέρους οριζόντιες φορολογικές ελαφρύνσεις. Ούτε σε ουσια-
στική ανάπτυξη θα οδηγήσουν, ούτε τις κοινωνικές ανισότητες,
που διευρύνθηκαν τα τελευταία χρόνια, θα µειώσουν. Το αντί-
θετο µάλιστα.

Δεν βλέπουµε, δε, καµµία συστηµατική, οργανωµένη, αποτε-
λεσµατική πολιτική στήριξης των πιο αδύναµων, όλων αυτών που
φτωχοποιήθηκαν ιδιαίτερα µε τις πολιτικές του ΣΥΡΙΖΑ, της
Ακροδεξιάς, της Δεξιάς και διαφόρων τέλος πάντων συνεργαζό-
µενων γυρολόγων. Η θηλιά, για να το πω απλά, παραµένει, κύριε
Μητσοτάκη. 

Το Κίνηµα Αλλαγής επιµένει στη µείωση των στόχων από το
3,5% στο 2% του ΑΕΠ και στην ανάκτηση του εθνικού ελέγχου
και την αλλαγή του ρόλου του υπερταµείου, γιατί µονάχα έτσι
θα υπάρξει πραγµατικά δηµοσιονοµικός χώρος για την ανάπτυξη
και την κοινωνική δικαιοσύνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Και το γεγονός ότι δεν αναφερθήκατε στις νάρκες που παρα-

λάβατε από την προηγούµενη κυβέρνηση, δεν το κάνατε, κύριε
Μητσοτάκη, από καλή θέληση. Το κάνατε επειδή είστε αποφασι-
σµένος να συνεχίσετε στον ίδιο δρόµο, ακριβώς µε τις ίδιες πο-
λιτικές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Δεύτερο σηµείο: Υποκρισία στο θέµα της Συµφωνίας των Πρε-

σπών. Πριν από τις εκλογές δηλώνατε πως η Συµφωνία των Πρε-
σπών είναι µια κακή, µια εθνικά επιζήµια συµφωνία. Εδώ στο
Κοινοβούλιο, κατά την κύρωση της συµφωνίας, στις 24 Ιανουα-
ρίου του 2019, είπατε χαρακτηριστικά ότι -διαβάζω αυτολεξεί τα

δικά σας λόγια- «Η Ελλάδα µπορεί ανά πάσα στιγµή να βάλει
βέτο στη διαδικασία ένταξης των Σκοπίων στην ευρωπαϊκή οικο-
γένεια και αυτό το δικαίωµα της πατρίδας µας αρνούµαι να το
απεµπολήσω και ας το καταλάβουν όλοι από τώρα».

Τώρα σας ακούσαµε να αλλάζετε θέση. Δεν ξέρω πώς το σχο-
λιάζετε αυτό και πώς το χαρακτηρίζετε, επειδή αναφερθήκατε
πριν σε κωλοτούµπες ανάποδες και ίσιες. Τελικά, οι κωλοτούµ-
πες συνεχίζονται σταθερά και από αυτή την Κυβέρνηση. Οι Υ-
πουργοί σας µόνο συγχαρητήρια δεν έχουν δώσει στον κ. Κοτζιά
και σπεύδουν να δηλώσουν ότι η συµφωνία επιτεύχθηκε για καλό
σκοπό, για τη σταθεροποίηση της περιοχής και δεσµεύονται για
την εφαρµογή της µε απόλυτη προσήλωση. Ο ίδιος επιλέξατε και
τοποθετήσατε ως Γενικό Γραµµατέα στην Κυβέρνησή σας Βου-
λευτή που είχε ψηφίσει υπέρ της Συµφωνίας των Πρεσπών. 

Με έναν τρόπο το χαρακτηρίζω: Η απόλυτη πολιτική υποκρισία
και µάλιστα, σε πολύ σοβαρό εθνικό ζήτηµα.

Όλο και πιο πολύ µοιάζετε, κύριε Μητσοτάκη, µε τον Αρχηγό
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Εµείς µένουµε σταθεροί στη
θέση µας: Η Συµφωνία των Πρεσπών είναι µια κακή συµφωνία,
εθνικά επιζήµια, γιατί ανοίγει τον δρόµο για νέους αλυτρωτι-
σµούς.

Ξεκαθαρίστε και εσείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας, ποια είναι τελικά η θέση σας, η θέση του κόµµατός
σας. Και προσέξτε, κύριε Μητσοτάκη, να µην κάνετε τα ίδια και
στις σχέσεις µε την Τουρκία.

Μου έκανε πάρα πολύ κακή εντύπωση το γεγονός ότι δεν βρή-
κατε µία λέξη να πείτε για την προκλητικότητα της Τουρκίας, ιδι-
αίτερα σήµερα που κλείνουν σαράντα πέντε χρόνια από την
τουρκική εισβολή και κατοχή της Κύπρου. Ο «Αττίλας» αποτελεί
διαρκή βάναυση παραβίαση του διεθνούς δικαίου. Η αποχώρηση
των κατοχικών στρατευµάτων είναι προϋπόθεση κάθε δίκαιης και
βιώσιµης λύσης του Κυπριακού. Η πλήρης εφαρµογή του διε-
θνούς δικαίου στην Κύπρο γίνεται ακόµα πιο επιτακτική, καθώς
η Τουρκία κλιµακώνει τις παράνοµες διεκδικήσεις της σε βάρος
των κυριαρχικών δικαιωµάτων και της ΑΟΖ της Κυπριακής Δηµο-
κρατίας.

Δεν θα παραιτηθούµε ποτέ από τον αγώνα για την ανατροπή
των δεδοµένων της εισβολής και κατοχής του 1974.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Δεν ξεχνάµε και δεν θα επιτρέψουµε τη δηµιουργία νέων τε-

τελεσµένων σε βάρος της Κύπρου. Με ενότητα και αποφασιστι-
κότητα, ναι, αξιοποιώντας και τις διεθνείς συµµαχίες µας, αντι-
µετωπίζουµε την τουρκική προκλητικότητα.

Τρίτο σηµείο το κράτος: Έχετε προϊστορία εδώ, κύριε Μητσο-
τάκη. Τι να κάνουµε; Η επανίδρυση του κράτους σάς ακολουθεί
και σας στοιχειώνει. Πριν τις εκλογές και για πολλούς µήνες κά-
νατε σηµαία σας την αποκοµµατικοποίηση του κράτους. Τώρα,
όµως, πράττετε το ακριβώς αντίθετο. Ο ν.4369/2016 προέβλεπε
δηµόσιες προκηρύξεις και αξιοκρατικά κριτήρια για την επιλογή
των γενικών γραµµατέων των Υπουργείων. Ο ΣΥΡΙΖΑ τον υπονό-
µευσε φυσικά, προωθώντας φωτογραφικά κριτήρια στις προκη-
ρύξεις. Όλοι τότε αντιδράσαµε. Ειδικά, όµως, εσείς βάλατε τον
τότε τοµεάρχη σας και έκανε µηνυτήρια αναφορά για την παρα-
βίασή του. Τώρα, όµως, µετεκλογικά, αντί να διορθώσετε τις πα-
λαιοκοµµατικές πρακτικές του ΣΥΡΙΖΑ, αποτελειώνετε τον νόµο,
επιστρέφετε στο καταδικασµένο παρελθόν της παράταξής σας
και διορίζετε µε κοµµατικά κριτήρια όλους τους γενικούς γραµ-
µατείς.

Μας αποδείξατε, κύριε Μητσοτάκη, ότι είστε δέσµιος της πε-
λατειακής αντίληψης της παράταξής σας, αυτής της παράταξης
που δεν δίστασε να υπονοµεύσει το ΑΣΕΠ µε τις γνωστές «γα-
λάζιες συνεντεύξεις» και έκανε όργιο διορισµών στο δηµόσιο.
Είστε άριστος, απ’ ό,τι φαίνεται, στα παλιά κόλπα. Μιµείστε
ακόµη και τον κ. Τσίπρα στις πιο άθλιες πρακτικές της εξαγοράς
στελεχών και τις συναλλαγές µε αντίτιµο καρέκλες της εξουσίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Όσο δε για την τοποθέτηση του Γενικού Γραµµατέα στο Υ-

πουργείο Προστασίας του Πολίτη, δεν µε ενδιαφέρει αν κοιµάστε
ήσυχος. Με ενδιαφέρει ότι είναι προσβολή στη µνήµη των νε-
κρών. Και επειδή άκουσα ότι πρόκειται να επισκεφθείτε την πε-
ριοχή, σας προτείνω να τον πάρετε µαζί σας, ίσως και την Πε-
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ριφερειάρχη, την κ. Δούρου, που της έτυχε η στραβή στη βάρ-
δια.

Εµείς επιµένουµε ότι είναι πολύ σηµαντικό βήµα αποκοµµατι-
κοποίησης του κράτους η προκήρυξη για τους γενικούς γραµ-
µατείς µε διαφάνεια, µε αξιοκρατία, µε θητεία, ώστε επιτέλους
να υπάρχει συνέχεια στο κράτος, όπως σε όλα τα προηγµένα
κράτη της υπόλοιπης Ευρώπης συµβαίνει.

Για να θολώσετε τώρα τα νερά σε σχέση µε την τοποθέτηση
των δικών σας ανθρώπων στη δηµόσια διοίκηση, ήρθατε σήµερα
να ανακοινώσετε ότι θα προσθέσετε άλλο ένα σκαλοπάτι. Δη-
λαδή, θα ενισχύσετε τη γραφειοκρατία από πάνω. Δεν φτάνει η
γραφειοκρατία που υπάρχει µέχρι σήµερα!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είναι µόνο η άτακτη εγκατά-
λειψη των προεκλογικών δεσµεύσεων από τη σηµερινή Κυβέρ-
νηση. Έχουµε µέσα σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα επιλογές µε
βαθιά συντηρητικό πρόσηµο. Πολύ γρήγορα, αυτό το προεκλο-
γικό δήθεν «εθνικό γαλάζιο» έγινε «βαθύ κοµµατικό µπλε» της Δε-
ξιάς. 

Να αναφέρω ενδεικτικά τις δηλώσεις κυβερνητικών Βουλευ-
τών για τις προθέσεις της Κυβέρνησης να µετατρέψουν το ασφα-
λιστικό σύστηµα σε κεφαλαιοποιητικό για κύρια και επικουρική
σύνταξη για τους νέους εργαζόµενους, σχεδιασµός που οδηγεί
σε περαιτέρω αποδυνάµωση το δηµόσιο κοινωνικό χαρακτήρα
της ασφάλισης, µετά, βέβαια, την υποβάθµιση που επέφερε ο
απαράδεκτος νόµος του ΣΥΡΙΖΑ, ο λεγόµενος νόµος Κατρούγ-
καλου. 

Δεν είπατε απολύτως τίποτα για τις συντάξεις και το ασφαλι-
στικό. 

Να επισηµάνω τις λογικές αστυνοµικού κράτους µε τη µετα-
φορά από το Υπουργείο Δικαιοσύνης στο Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη της πολιτικής -άκουσον-άκουσον- για τον
σωφρονισµό και την επανένταξη των κρατουµένων στο κοινωνικό
σύνολο µε το πρόσχηµα, βέβαια, πάντα της ασφάλειας. Η έκτιση
των ποινών, η προστασία των ανηλίκων που χρειάζονται επιµέ-
λεια, δεν µπορεί και δεν πρέπει σε ένα πολιτισµένο, σύγχρονο
κράτος να είναι αρµοδιότητα της Αστυνοµίας. Οι διαλυτικές κα-
ταστάσεις που πράγµατι δηµιούργησε ο ΣΥΡΙΖΑ στις φυλακές,
πρέπει να αντιµετωπιστούν, όχι όµως µε τέτοιες ιδεοληψίες, αλ-
λά µε προσλήψεις προσωπικού, εκπαίδευσή του και σύγχρονες
τεχνολογίες ασφάλειας.

Το τρίτο σηµείο που θέλω να αναδείξω είναι η απαράδεκτη
πράξη της µεταφοράς της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας στο
Υπουργείο Εργασίας και την εµπλοκή της µε γενικότερα θέµατα
της οικογένειας.

Σας είχα ακούσει να λέτε και στον προεκλογικό αγώνα ότι
τώρα η τεχνολογία δίνει τη δυνατότητα στις γυναίκες να εργά-
ζονται από το σπίτι. Άρα αυτή είναι προφανώς η κατεύθυνση που
δίνετε στη συγκεκριµένη Γραµµατεία, πώς θα ξανακλείσουµε τις
γυναίκες στο σπίτι. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

Η κατάκτηση, κύριε Μητσοτάκη, της πραγµατικής ισότητας
των φύλων απαιτεί τολµηρές πολιτικές που αφορούν το σύνολο
των πολιτικών του κράτους και φυσικά και του εκπαιδευτικού µας
συστήµατος, γιατί εκεί χτίζεται η διαπαιδαγώγηση των νεών αν-
θρώπων και έτσι αλλάζουν οι νοοτροπίες και οι αντιλήψεις.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

Ήταν αφοπλιστική η απάντηση του κ. Μητσοτάκη -και µην εξά-
πτεστε- και µάλιστα σε διεθνές µέσο, όταν ρωτήθηκε γιατί στην
Κυβέρνηση υπάρχουν µόνο πέντε γυναίκες. Απάντησε ότι δυστυ-
χώς δεν υπήρχαν άλλες πρόθυµες γυναίκες που θα ενδιαφέρον-
ταν να ασχοληθούν. Ακόµη και η επιχείρηση υποβάθµισης του
ΣΔΟΕ που εξελίσσεται, είναι πιστό αντίγραφο των πρακτικών της
καραµανλικής περιόδου που οδήγησαν στο δηµοσιονοµικό εκ-
τροχιασµό, στην κρίση και στα µνηµόνια και, βέβαια, συνέχεια
της πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ που τώρα χύνει κροκοδείλια δάκρυα,
αλλά ως κυβέρνηση ευθύνεται για την παραγραφή πάνω από έξι
χιλιάδων υποθέσεων µεγάλης φοροδιαφυγής.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς είµαστε αποφασισµένοι να
ασκήσουµε µαχητική, υπεύθυνη και προγραµµατική αντιπολί-

τευση, µε πίστη στην εθνική συνεννόηση -βεβαίως- για τα µεγάλα
θέµατα, για τα εθνικά µας ζητήµατα, για την απαραίτητη αλλαγή
των δεσµεύσεων Τσίπρα για τα υπερπλεονάσµατα και το υπερ-
ταµείο και την ολοκλήρωση της συνταγµατικής Αναθεώρησης.

Εµείς είµαστε το προοδευτικό αντίβαρο στην υπεράσπιση των
λαϊκών συµφερόντων, των δηµόσιων αγαθών και του κοινωνικού
κράτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Το Κίνηµα Αλλαγής θα είναι στη Βουλή η φωνή του λαού, των

ανθρώπων της παραγωγής, της εργασίας, της επιστήµης, των
πιο αδύναµων, των γυναικών και των νέων ανθρώπων, προβάλ-
λοντας πάντα τη δική µας τεκµηριωµένη εναλλακτική πρόταση
γι’ αυτό που πρέπει να γίνει, γι’ αυτό που εξυπηρετεί τις ανάγκες
του ελληνικού λαού και του τόπου. 

Είναι στοίχηµα για όλους µας, για ολόκληρο το πολιτικό σύ-
στηµα, η οριστική και πραγµατική έξοδος της Ελλάδας από την
κρίση. Αρκετά πια µε τη συνεχή µείωση του κατά κεφαλήν εισο-
δήµατος των Ελλήνων µε τις πολιτικές που οδήγησαν τέσσερις
ελληνικές περιφέρειες να βρίσκονται ανάµεσα στις είκοσι φτω-
χότερες της Ευρώπης! Και δεν άκουσα να λέτε ούτε µία λέξη για
την ελληνική περιφέρεια! Ασχοληθήκατε, κύριε Μητσοτάκη, µο-
νάχα µε την Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη. Όµως η Ελλάδα δεν είναι
µονάχα η Αθήνα και η Θεσσαλονίκη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Αρκετά πια µε το brain drain που υπονοµεύει το µέλλον της

χώρας µας. Για να το πετύχουµε, για να σταµατήσει η πορεία
απόκλισης της χώρας, για να µπούµε σε τροχιά σύγκλισης µε την
υπόλοιπη Ευρώπη, χρειάζεται να πετύχουµε ιδιαίτερα υψηλούς
ρυθµούς ανάπτυξης, να γίνουν µεγάλες επενδύσεις στη χώρα.

Και έρχοµαι στα επίµαχα θέµατα, επειδή πράγµατι, η κυβέρ-
νηση του κ. Τσίπρα άφησε µία βαριά κληρονοµιά σε αυτό τον
τόπο. Έχει έρθει η ώρα να µιλήσουµε, επιτέλους, ανοιχτά. Κα-
θαρές κουβέντες, κύριε Μητσοτάκη. 

Πρώτον, η χώρα, ναι, χρειάζεται επενδύσεις. Εµείς πιστεύουµε
στην επιτάχυνση των διαδικασιών αδειοδότησης των όρων δό-
µησης και των χρήσεων γης. Έχουµε ήδη προτείνει ως κίνητρα
τη µείωση των φόρων για τις επιχειρήσεις στο 20%, τη µείωση
του ΦΠΑ κατά δύο µονάδες και τη µείωση της φορολογίας των
αγροτών στο 13%. Δεν κάνατε καµµία αναφορά. Μόνο, γενικώς,
ότι θα διεκδικήσετε τη νέα ΚΑΠ. Εδώ, τώρα, χειροπιαστά για
τους αγρότες τι έχετε να µας πείτε;

Όµως προσέλκυση επενδύσεων δεν σηµαίνει και ασυδοσία. Οι
ρυθµιστικές αρχές πρέπει να ενισχυθούν και οι κανόνες τους να
τηρούνται και να ελέγχονται. Το ΕΣΠΑ πρέπει να αξιοποιηθεί. 

Πρώτο, όµως, µέληµα είναι να βοηθήσουµε τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις να συµπράξουν και να συνεργαστούν, ώστε να αν-
τέξουν τον ανταγωνισµό, να δηµιουργηθούν εθνικοί πρωταγωνι-
στές και, φυσικά, να ενισχύσουµε την ανταγωνιστικότητα και την
εξωστρέφεια των αγροτικών µας προϊόντων. Τίποτα δεν µας εί-
πατε για όλα αυτά, ούτε για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις ούτε
για τα αγροτικά προϊόντα. 

Σήµερα, τι γίνεται στον τόπο; Έχουµε υψηλά πρωτογενή πλε-
ονάσµατα και χαµηλό πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων. Εµείς
προτείνουµε χαµηλά πρωτογενή πλεονάσµατα και υψηλό πρό-
γραµµα δηµοσίων επενδύσεων. Το 1,5% του ΑΕΠ πρέπει να πάει
για επενδύσεις και µείωση φόρων. 

Έχει ανοίξει µια συζήτηση στην Ευρώπη για την έκδοση ευ-
ρωοµολόγου, συζήτηση που πρέπει να παρακολουθήσουµε ως
χώρα πολύ σοβαρά και πολύ στενά, γιατί η αξιοποίηση του από
τη χώρα µας, σε συνδυασµό µε τη µείωση των πρωτογενών πλε-
ονασµάτων, µπορεί να συντελέσει σε ακόµα µεγαλύτερη χρηµα-
τοδότηση των επενδύσεων και για τη χώρα µας και για τον
ελληνικό λαό. Αυτό είναι το κλειδί! 

Δεύτερο σηµείο: Σεβασµός στον κόσµο της εργασίας. Κύριε
Μητσοτάκη, δεν είπατε τίποτα σήµερα για τον κόσµο της εργα-
σίας και εµείς έχουµε µείνει µε τις τελευταίες σχετικές δηλώσεις
που κάνατε στο ΣΕΒ, που, όµως, δηµιουργούν πολύ σοβαρά
ερωτηµατικά και χρειάζονται απαντήσεις τις επόµενες µέρες εδώ
στη Βουλή. Θα σεβαστείτε τις συλλογικές συµβάσεις, την επέ-
κταση και την υποχρεωτική εφαρµογή τους, ώστε να εξασφαλι-
στούν αξιοπρεπείς αµοιβές; Θα αυξηθεί ο κατώτερος µισθός και
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θα καθορίζεται όπως πρέπει από τους ίδιους τους κοινωνικούς
εταίρους µέσω της Εθνικής Γενικής Συλλογικής Σύµβασης; Ποιο
είναι το µέλλον του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας; 

Θεωρώ αδιανόητο να µην εφαρµόζεται απόλυτα η εργασιακή
και ασφαλιστική νοµοθεσία για τους εργαζόµενους. 

Για τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας µην περιµένετε,
κύριε Μητσοτάκη, µοιρολατρικά να το λύσει αυτό αυτόµατα η
αγορά. Εφαρµόστε, επιτέλους -το λέµε χρόνια, το είχαµε πει και
στον κ. Τσίπρα- την πρότασή µας: Για κάθε 100 ευρώ που ξο-
δεύει για µία επιπλέον νέα θέση εργασίας που δηµιουργεί η επι-
χείρηση, φοροαπαλλάσεται για 150. Πρόκειται για δηµοσιονο-
µικά ουδέτερο µέτρο. 

Τρίτο ζήτηµα: Είναι άµεσο το ζήτηµα της εξυγίανσης της ΔΕΗ.
Ο ΣΥΡΙΖΑ την απαξίωσε και, µάλιστα, σκανδαλωδώς την οδήγησε
σε οικονοµικό αδιέξοδο µε συστηµικό κίνδυνο για ολόκληρη την
οικονοµία. Φέρτε, λοιπόν, ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για τη διά-
σωσή της και µην την απαξιώνετε περισσότερο µε τις δηλώσεις
των Υπουργών σας, ότι δεν έχει επιχειρήσει να πάρει ούτε κολώ-
νες. Είναι καταστροφικές αυτές οι δηλώσεις. Δεν το καταλαβαί-
νετε; Εκτός εάν έχετε αποφασίσει να την ξεπουλήσετε για ένα
κοµµάτι ψωµί.  Να µας το πείτε, για να ξέρουµε που βαδίζετε στο
θέµα αυτό. 

Διασφαλίστε τον δηµόσιο έλεγχο, γιατί η πρόσβαση στον ηλε-
κτρισµό είναι δηµόσιο αγαθό. Διασφαλίστε και τα δικαιώµατα
των εργαζοµένων. 

Φυσικά –το είπαµε ήδη, το επαναλαµβάνω κι εδώ- είναι απα-
ράδεκτη και αδιανόητη κάθε σκέψη να µεταφερθεί το βάρος
στους πολίτες µέσω της αύξησης των τιµολογίων του ρεύµατος.

Τέταρτο σηµείο: Η αντιµετώπιση της ανοµίας στα πανεπιστή-
µια. Το θέµα του ασύλου είναι σοβαρό, όµως δεν είναι το µονα-
δικό πρόβληµα για την αναβάθµιση της δηµόσιας εκπαίδευσης,
που οι πολιτικές του ΣΥΡΙΖΑ οδήγησαν σε κατάρρευση. Η ανοµία
βεβαίως και πρέπει να αντιµετωπιστεί, γιατί υπονοµεύει το δηµό-
σιο πανεπιστήµιο και περιορίζει την πρόσβαση σε ποιοτική γνώση
ποιων; Των λιγότερο προνοµιούχων φοιτητών, δηλαδή εκείνων
που έχουν τη µεγαλύτερη ανάγκη στην πρόσβαση στο δηµόσιο
πανεπιστήµιο. Υπάρχει µια απλή λύση, να φέρετε στη Βουλή και
να ψηφίσετε το άρθρο 3 του ν.4009/2011, διάταξη που είχε τότε
ψηφιστεί από τη Βουλή µε πάρα πολύ µεγάλη πλειοψηφία, διά-
ταξη που προστατεύει πλήρως κατά το Σύνταγµά µας την ελεύ-
θερη διδασκαλία, την έρευνα, τις ακαδηµαϊκές ελευθερίες.
Βεβαίως να τη φέρετε µε τις απαραίτητες νοµοτεχνικές βελτιώ-
σεις για τη διασφάλιση αυτήν τη φορά της εφαρµογής της και
την αποτελεσµατική αντιµετώπιση της βίας και της ανοµίας στα
πανεπιστήµια. 

Πέµπτο σηµείο: Ο νέος εκλογικός νόµος. Εµείς έχουµε κατα-
θέσει έγκαιρα τις προτάσεις µας για ένα δίκαιο και αναλογικό
εκλογικό σύστηµα που εξασφαλίζει βιώσιµες κυβερνήσεις. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για την πολιτική σταθερότητα
δεν αρκεί η κατάργηση της απλής αναλογικής. Η πραγµατική πο-
λιτική σταθερότητα απαιτεί κυβερνήσεις ευρύτερης λαϊκής και
κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας, όχι αδύναµες κυβερνήσεις που
στηρίζονται στο µπόνους των πενήντα εδρών. 

Κύριε Μητσοτάκη, τα πολλά λόγια είναι φτώχεια. Είναι ώρα
υπεύθυνα και ξεκάθαρα τώρα, στην αρχή της θητείας σας, να
καταθέσετε τις δικές σας θέσεις για την αλλαγή του εκλογικού
νόµου. Δεν υπάρχουν περιθώρια για παιχνίδια µε τους θεσµούς
και µε τόσο σοβαρά ζητήµατα και βεβαίως δεν υπάρχει και γι’
αυτό λευκή επιταγή. 

Έκτο σηµείο: Οι αλλαγές στον Ποινικό Κώδικα. Ο ΣΥΡΙΖΑ, την
τελευταία µέρα πριν τη διάλυση της Βουλής, προχώρησε στην
ψήφιση του νέου Ποινικού Κώδικα που τον είχε επί τεσσεράµισι
χρόνια στα συρτάρια του και δηµιούργησε σοβαρά προβλήµατα
και προκάλεσε σοβαρά ερωτηµατικά. Χρειάζονται αλλαγές που
να µην επιτρέπουν πράγµατι αποφυλακίσεις τροµοκρατών και
ευνοϊκή µεταχείριση καταδικασµένων εγκληµατιών για πολύ σο-
βαρές υποθέσεις. Επειδή, όµως, η ποινική νοµοθεσία αποτελεί
θεµέλιο του κράτους δικαίου, οι διορθωτικές παρεµβάσεις θα
πρέπει να γίνουν µε µελετηµένο και πολιτικά νηφάλιο τρόπο, όχι
αποσπασµατικά, µε λογικές ικανοποίησης κοµµατικών ακροατη-
ρίων, αλλά µε διάλογο, αιδώ, σοβαρότητα και υπευθυνότητα

αυτήν τη φορά. 
Έβδοµο σηµείο: Η ένταξη και κοινωνική προστασία των δικαιω-

µάτων των ατόµων µε αναπηρία. Η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία απέστειλε στην Κυβέρνηση και στα πολιτικά
κόµµατα την ολοκληρωµένη πρότασή της για ένα εθνικό πρό-
γραµµα εφαρµογής της σύµβασης για τα δικαιώµατά τους, την
οποία έχει κυρώσει η Βουλή από το 2012. Ζητάµε από την Κυ-
βέρνηση να υιοθετήσει τις βασικές κατευθύνσεις αυτού του προ-
γράµµατος και να συνεργαστεί µε την ΕΣΑµεΑ για την εφαρµογή
του.

Όγδοο σηµείο: Η διεκδίκηση των γερµανικών οφειλών. Να
υλοποιηθεί άµεσα η απόφαση για τη συγκρότηση µόνιµης κοινο-
βουλευτικής επιτροπής και να ξεκινήσουν µε ευθύνη της Κυβέρ-
νησης όλες οι διπλωµατικές και νοµικές ενέργειες για τη διεκ-
δίκηση των ελληνικών αξιώσεων, σύµφωνα µε την πρόσφατη
απόφαση της Βουλής.

Ένατο σηµείο: Υπάρχουν τρεις µεγάλες σύγχρονες προκλή-
σεις που ζητούν απαντήσεις και δεσµεύσεις. Πρώτη είναι η εφαρ-
µογή νέου πλαισίου για την ψηφιακή εποχή στην οικονοµία.
Πρέπει να ετοιµαστούµε πάρα πολύ γρήγορα ως χώρα για να
διασφαλίσουµε ότι το ανθρώπινο δυναµικό θα µπορέσει να αν-
ταποκριθεί, θα ακολουθήσει και δεν θα υπάρξουν προβλήµατα.
Επίσης, είναι η λήψη µέτρων για την αντιστροφή της φθίνουσας
δηµογραφικής πορείας. Έχουµε συζητήσει γι’ αυτό. Είχαµε ζη-
τήσει Διακοµµατική Επιτροπή. Πρέπει να συνεχιστεί η δουλειά.
Είναι εθνική απειλή. Αυτά πρέπει να γίνουν σε συνδυασµό µε τη
µείωση της φυγής των νέων στο εξωτερικό που πρέπει να υπάρ-
ξει. Η τρίτη πρόκληση είναι η προώθηση δράσεων κατά της κλι-
µατικής αλλαγής, αλλά και η αξιοποίηση των γεωπολιτικών ευ-
καιριών στην ευρύτερη περιοχή για την οικονοµία, τη χώρα και
τον ελληνισµό.

Κλείνοντας, θέλω να επαναλάβω τη σταθερή απόφασή µας για
την πλήρη έρευνα και αποκάλυψη των αιτίων που οδήγησαν την
ελληνική οικονοµία και κοινωνία στην κρίση και στο χείλος της
καταστροφής, καθώς και τον απολογισµό των χειρισµών για τα
µνηµόνια και τις επιπτώσεις τους στη χώρα και τους πολίτες, όχι
για να λύσουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παλιούς λογαρια-
σµούς και να πάρει κάποιος τη ρεβάνς -εµείς δεν έχουµε τέτοιες
αντιλήψεις, ούτε πιστεύουµε στην ποινικοποίηση της πολιτικής
ζωής της χώρας- αλλά για να µάθει επιτέλους ο ελληνικός λαός
τι συνέβη σε αυτόν τον τόπο, ποια ήταν τα λάθη, τι δεν πρέπει
να επαναλάβουµε ποτέ ξανά για να µη βρεθούµε στο ίδιο σηµείο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Θα επαναφέρουµε, λοιπόν, το φθινόπωρο την πρότασή µας

για σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τις εξελίξεις στην οικο-
νοµία από το 2001 έως σήµερα. Είναι µια πρόταση που ο ΣΥΡΙΖΑ
και η Νέα Δηµοκρατία για αµοιβαίο όφελος, όπως έγινε κατα-
νοητό, αρνήθηκαν όλη την περασµένη περίοδο. Γιατί, µην ξε-
χνάµε, η Νέα Δηµοκρατία πήρε από το κ. Τσίπρα την πολιτική
ασυλία για την ευθύνη του δηµοσιονοµικού εκτροχιασµού και ο
κ. Τσίπρας ως αντάλλαγµα πήρε την καραµανλική συνιστώσα
στην κυβέρνησή του, που όχι µόνο τον κράτησε στην εξουσία,
αλλά του έδωσε και κρίσιµους και χρήσιµους θύλακες στήριξης
και ελέγχου στο βαθύ κράτος. 

Σας καλωσορίζουµε στην Ελλάδα, κύριε Τσίπρα. Προσγειωθή-
κατε σήµερα, από ό,τι φαίνεται, διότι µετά από τόσα χρόνια απο-
φασίσατε να ψελλίσετε κάτι για τις ευθύνες της Δεξιάς, της Νέας
Δηµοκρατίας, τώρα βέβαια που βρεθήκατε στην Αντιπολίτευση
και δεν έχετε ανάγκη τη στήριξή τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είµαστε ο µοναδικός προοδευτι-

κός πόλος απέναντι στις δυνάµεις της συντήρησης, ο ιδεολογι-
κοπολιτικός αντίπαλος της Νέας Δηµοκρατίας και η σταθερά
απέναντι στον λαϊκισµό του ΣΥΡΙΖΑ, που, όπως πάρα πολύ κα-
θαρά είδαµε σήµερα, συνεχίζεται. 

Το κριτήριο των επιλογών µας έχει τρεις προτεραιότητες:
Πρώτα η Ελλάδα, η δηµοκρατία και το δικαίωµα του πολίτη. Κάθε
πολιτική που προωθεί εθνικούς στόχους, κάθε πολιτική που ενώ-
νει τους Έλληνες, κάθε πολιτική που δυναµώνει τη θέση της Ελ-
λάδας στην Ευρώπη και την ευρύτερη περιοχή θα µας βρει
συµµάχους και συµπαραστάτες. Κάθε επιλογή που αποδυναµώ-
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νει τη δηµοκρατία µε αυθαιρεσίες της εξουσίας, µε χειραγώγηση
των θεσµών, θα µας βρει στην πρώτη γραµµή της αντίστασης και
κάθε απόφαση που φαλκιδεύει δικαιώµατα, περιστέλλει ελευθε-
ρίες, µεγαλώνει ανισότητες, υψώνει τείχη απέναντι στον πολίτη,
θα µας βρίσκει σταθερά απέναντι. Για εµάς το δικαίωµα στην
αξιοπρέπεια για όλους τους πολίτες είναι προτεραιότητα. Η κοι-
νωνική µας σηµαία είναι η αντιµετώπιση των ανισοτήτων και η
προστασία των πιο αδύναµων.

Το Κίνηµα Αλλαγής, λοιπόν, είναι εδώ. Η Δηµοκρατική Παρά-
ταξη είναι εδώ και δίνει το δικό της στίγµα στην πολιτική και στις
εξελίξεις, το στίγµα της σύγχρονης ευρωπαϊκής σοσιαλδηµοκρα-
τίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Κίνηµα Αλλαγής καταψηφίζει
τις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλείται να

ανέλθει στο Βήµα ο κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας, Γενικός Γραµ-
µατεύς της Κεντρικής Επιτροπής και Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι, κύριε Πρωθυπουργέ, που µόλις αποχωρήσατε,
αλλά ακούνε οι εκπρόσωποι της Κυβέρνησής σας και του κόµ-
µατός σας, τις προγραµµατικές δηλώσεις που αναγνώσατε σή-
µερα τις έχουµε ακούσει από εσάς και τους επιτελείς σας όλη
την προεκλογική περίοδο και τις µέρες φυσικά που ακολούθησαν
την ορκωµοσία της Κυβέρνησής σας.

Με ειλικρίνεια µπροστά στον ελληνικό λαό σάς λέµε ότι δεν
περιµέναµε µε καµµιά αγωνία τις προγραµµατικές δηλώσεις σας,
όπως δεν περίµενε άλλωστε και η Κοµισιόν να σχηµατιστεί η Κυ-
βέρνησή σας για να ανακοινώσει τις συστάσεις της για την Ελ-
λάδα στις 8 Ιουλίου. Γνωρίζαµε, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι µέσα
στη Βουλή δεν θα έχετε µεγάλη δυσκολία να περάσετε την πολι-
τική σας, αφού, εκτός από την κοινοβουλευτική πλειοψηφία που
διαθέτετε, ο ΣΥΡΙΖΑ αλλά και τα υπόλοιπα αστικά κόµµατα στη-
ρίζουν τα προαπαιτούµενα, τις µεταµνηµονιακές δεσµεύσεις και
προβάλλουν µαζί µε εσάς το γνωστό παραµύθι ότι η κοινωνική
ευηµερία σ’ αυτόν τον τόπο θα έρθει µε την ενίσχυση των κερδών
του µεγάλου κεφαλαίου. 

Όλοι µαζί προσπαθείτε να κρύψετε ότι ο κοινός στόχος σας
να γίνει πιο φιλική η χώρα στην επιχειρηµατικότητα ισοδυναµεί
µε πολιτικές και µέτρα που ξεζουµίζουν συνεχώς τους εργαζο-
µένους, αυξάνουν τον βαθµό εκµετάλλευσης, θυσιάζουν κοινω-
νικές ανάγκες, αφαιρούν λαϊκό εισόδηµα για να χρηµατοδο-
τήσουν πλουσιοπάροχα εγχώριους και ξένους οµίλους. 

Όµως, δυστυχώς για εσάς, υπάρχει και στέκει απέναντί σας
και το εργατικό λαϊκό κίνηµα και το ΚΚΕ. Υπάρχει και θα ενισχυ-
θεί παραπέρα η δύναµη της λαϊκής αντιπολίτευσης που αγωνί-
ζεται καθηµερινά για να µην περάσουν νέα αντιλαϊκά µέτρα. Η
δύναµη που πιέζει, οργανώνει αγώνες για να ανακουφιστούν και
να βελτιώσουν τη θέση τους οι εργαζόµενοι, η δύναµη που µπαί-
νει µπροστά για να ανοίξει ο δρόµος της πραγµατικής ανατρο-
πής, που για εµάς βέβαια, όπως όλοι ξέρετε και ο ελληνικός λαός
γνωρίζει, είναι συνώνυµο του σοσιαλισµού. 

Το παραµύθι σας, το οποίο ζητά από τον λαό να συνεχίσει
δήθεν προσωρινά τις θυσίες του και να περιµένει καλύτερες
µέρες πάντοτε στο απώτερο µέλλον, µόλις αυξηθούν δηλαδή τα
κέρδη και οι επενδύσεις των επιχειρηµατικών οµίλων, δεν είναι
καθόλου καινούριο. Μπορεί να ακούγεται ωραία στα αυτιά, όµως
έχει αποδειχθεί στην πράξη ότι δεν έχει καµµία σχέση και µε την
αλήθεια. 

Οι νέες εξαγγελίες σας, οι οποίες αξιοποιούν όλο το οπλοστά-
σιο µε το οποίο σας εφοδίασε ο ΣΥΡΙΖΑ, επιβεβαιώνουν ότι θα
κλιµακωθεί η επίθεση σε βάρος του λαού µας. Το φορολογικό
σας πρόγραµµα φωνάζει για τους στόχους σας. Στην προσπά-
θειά σας να πείσετε το µεγάλο κεφάλαιο για την αποτελεσµατι-
κότητά σας, διαγκωνίζεστε µε τον κ. Τσίπρα για το ποιος είναι ο
φιλικότερος προς τους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους. Για
κάθε µέτρο υπέρ αυτών των οµίλων που πρότεινε ο ΣΥΡΙΖΑ εσείς
βάζετε και κάτι ακόµα: 150% υπεραποσβέσεις ο ΣΥΡΙΖΑ, 200%
εσείς. Μείωση της φορολογίας του κεφαλαίου από το 28% στο

20% σε δυο χρόνια, µείωση της φορολογίας των µερισµάτων στο
5%. 

Σας ρωτάµε, κυρίες και κύριοι. Ξέρουµε όλοι ότι το µεγάλο κε-
φάλαιο πληρώνει µόνο 3 δισεκατοµµύρια ευρώ από τα 55 δισε-
κατοµµύρια ευρώ του προϋπολογισµού σήµερα. Ο λαός
πληρώνει το 95% των φορολογικών εσόδων και το µεγάλο κεφά-
λαιο µόλις βέβαια το 5%. Πόσα θα πληρώνουν αυτοί οι λίγοι, αυ-
τούς που λέµε µεγάλο κεφάλαιο, µε τις νέες ρυθµίσεις σας;
Λιγότερο και από τα ελάχιστα που πληρώνει τώρα.

Υπόσχεστε, για να χρυσώσετε το χάπι, πως θα δουν και οι ερ-
γαζόµενοι µείωση της φορολογίας τους. Μοιράζετε ανέξοδες
υποσχέσεις για δραστική περικοπή του φορολογικού συντελε-
στή. Δεν µας λέτε όµως ένα πράγµα. Ποιος θα πληρώσει τα σπα-
σµένα; Πώς θα γίνει να µειώσετε κατά ενάµισι δισεκατοµµύριο
τη φορολογία των επιχειρήσεων, να µειώσετε ταυτόχρονα και τη
φορολογία των εργαζοµένων και πάλι να βγαίνει το πλεόνασµα
µε το οποίο δεσµεύεστε; 

Η µόνη απάντηση που δίνετε είναι η υπόσχεση για θεαµατική
αύξηση του ρυθµού ανάπτυξης, η οποία όµως, ακόµα και αν επι-
τευχθεί, θα προκύψει µέσα από µισθούς πείνας, από τσάκισµα
των δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Άλλωστε, αποφασίσατε να
αντιγράψετε κι εσείς κάτι από το σύστηµα ΣΥΡΙΖΑ. Θα µειώσετε
την επιβάρυνση από τη µια τσέπη, µόνο και µόνο για την αυξή-
σετε από την άλλη. 

Οι συνεχείς βολιδοσκοπήσεις για µείωση του αφορολόγητου
αποδεικνύουν πως για τον λαό τα λεφτά δεν πέφτουν από τον
ουρανό. Η όποια µείωση των φορολογικών συντελεστών θα συ-
νοδευτεί µε την πολυπόθητη διεύρυνση της φορολογικής βάσης,
τύπου επανεξέταση του αφορολόγητου και των εκπτώσεων
φόρου, δηλαδή απλά και για να εξηγούµαστε µε µια µεταφορά
των φορολογικών βαρών από τη µια τσέπη του λαού στην άλλη.
Σε µια άλλη µάλλον, όχι στην άλλη, για να είµαστε και πιο ακρι-
βείς.

Όµως, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, εάν θέλατε να πρωτοτυ-
πήσετε, θα µπορούσατε να διευρύνετε πραγµατικά τη φορολο-
γική βάση. Φορολογήστε, σας λέµε, τους εφοπλιστές που δεν
πληρώνουν σχεδόν καθόλου φόρο. Αυτό µάλιστα. Θα ήταν
πραγµατικά θετική κωλοτούµπα από εσάς, όπως είπε ο κύριος
Πρωθυπουργός στις δηλώσεις του πριν, αναφερόµενος στον κ.
Τσίπρα.

Κυρίες και κύριοι, κοµπάζετε για τις αλλαγές που θα φέρετε
στη λειτουργία της κρατικής διοίκησης. Μιλήσατε για ηλεκτρο-
νικές υπηρεσίες, για ριζικές αλλαγές στον τρόπο αξιολόγησης
και ελέγχου των επενδυτικών προτάσεων. Αλήθεια, κύριοι της
Κυβέρνησης, η υπονόµευση ακόµα και ενός προσεκτικού ελέγ-
χου στις επενδυτικές προτάσεις των οµίλων και η απαίτηση από
τη διοίκηση να απαντά µέσα σε ασφυκτικά χρονοδιαγράµµατα
πού θεωρείτε ότι οδηγεί ακριβώς; Οδηγεί µήπως έστω στη στοι-
χειώδη προστασία του περιβάλλοντος, όπως είπατε; Οδηγεί
άραγε στην προστασία της υγείας του λαού µας; Οδηγεί στην
αξιολόγηση των πραγµατικών συνεπειών µιας επένδυσης στις
τοπικές οικονοµίες;

Ξέρουµε, έχουµε καταλάβει πλήρως, πως όλα αυτά δεν σας
αφορούν, δεν σας ενδιαφέρουν, ούτε εσάς ούτε τους προκατό-
χους σας, του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί και αυτοί, όπως και εσείς, δεν ασχο-
λούνται µε τη Δευτέρα Παρουσία, λένε, αλλά µε το εφικτό, που
είναι βέβαια να στέλνουν το λαό µας, τους συνταξιούχους πιο
γρήγορα εκεί που θα προσµένουν µε ηρεµία «ανάστασιν νεκρών
και ζωήν του µέλλοντος αιώνος». Για να µην πληρώνονται και οι
συντάξεις, δηλαδή, από την αύξηση που υπάρχει στον µέσο όρο
ζωής. 

Αυτή είναι η λογική σας, αυτό είναι το πρόγραµµά σας. Εσείς,
µάλιστα έχετε φτάσει στο σηµείο να προσπαθείτε να χλευάσετε
ορισµένους κρατικούς υπαλλήλους για την επιστηµονική τους
γνώµη, όπως για παράδειγµα για το τι είναι και τι δεν είναι δάσος,
δασική έκταση και άλλα σχετικά. Αυτό κάνετε και µε την περί-
πτωση του Ελληνικού. Στην προσπάθειά σας να εµφανιστείτε
προς το µεγάλο κεφάλαιο αποτελεσµατικότερος του ΣΥΡΙΖΑ,
φτάνετε µέχρι και να τον ξελασπώνετε πολιτικά, να του φτιάχνετε
και ένα εξ’ αριστερών άλλοθι που του χρειάζεται για να ψαρεύει
αγνούς, τίµιους ψήφους συµπολιτών µας, πως τάχα κυριαρχή-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ’ - 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1249



θηκε από αριστερές ιδεοληψίες, όπως τις λέτε, και γι’ αυτό τάχα
έβαζε φρένο τόσα χρόνια στην ανάπτυξη.

Οι περιβόητες µεταρρυθµίσεις στον τρόπο λειτουργίας του
κράτους µπορούν να περιγραφούν πολύ απλά µε µία φράση:
Υπέρτατος νόµος η διασφάλιση του µέγιστου κέρδους. Σχεδιά-
ζετε ένα νέο επιτελικό κράτος µε ηλεκτρονικές υπηρεσίες, µε
αποκλειστικές και στενές προθεσµίες, στις οποίες πρέπει να
απαντούν οι αρµόδιοι φορείς, µε αλλαγές στο πλαίσιο ελέγχου
των επενδύσεων, µε µοναδικό στόχο να ξηλώσετε όλα τα προ-
σκόµµατα που βρίσκουν οι επενδυτές µπροστά τους. 

Συνεχίζετε την ίδια ενεργειακή πολιτική των προκατόχων σας,
που στο όνοµα της προστασίας του περιβάλλοντος πριµοδοτεί
τα τεράστια κέρδη των επενδυτών στις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας, τα οποία βασίζονται στην αφαίµαξη των λαϊκών στρωµά-
των, µέσα από τους υπέρογκους λογαριασµούς ηλεκτρικής
ενέργειας και παράλληλα, καταστρέφει και βουνά και δασικό
πλούτο.

Αν είχατε πραγµατικό ενδιαφέρον για το περιβάλλον, δεν θα
αυξάνατε την ηλεκτροπαραγωγή από εισαγόµενο φυσικό αέριο
µε τεράστια σπατάλη ενέργειας για να στηρίξετε ιδιωτικούς οµί-
λους που βγάζουν κέρδη στην απελευθερωµένη αγορά. Θα δί-
νατε βάρος στους µεγάλους υδροηλεκτρικούς σταθµούς, για
παράδειγµα, που συµβάλλουν ταυτόχρονα και στην ύδρευση,
στην άρδευση και στην αντιπληµµυρική προστασία.

Αν σας ενδιέφερε το σύνολο των λαϊκών αναγκών, θα στηρί-
ζατε την αξιοποίηση του εγχώριου λιγνίτη µε σύγχρονη τεχνολο-
γία, πιο φιλική στο περιβάλλον, µε µονάδες συνδυασµένου κύκ-
λου υψηλής ενεργειακής απόδοσης. 

Όµως, αυτό που ενδιαφέρει το σηµερινό αντιλαϊκό δίπολο, και
εσάς της Νέας Δηµοκρατίας και εσάς του ΣΥΡΙΖΑ, είναι να ολο-
κληρωθεί η απελευθέρωση της αγοράς, σύµφωνα µε τις κατευ-
θύνσεις και της Κοµισιόν, για να κερδίσουν µια χούφτα όµιλοι.

Οι κατευθύνσεις που προωθείτε δεν προέκυψαν τώρα, µε τα
πρόσφατα αρνητικά οικονοµικά αποτελέσµατα της ΔΕΗ. Πρόκει-
ται για επιλογές προώθησης της απελευθέρωσης που υπάρχουν
στα προγράµµατά σας πολλά χρόνια πριν. Η µείωση δηλαδή της
ηλεκτροπαραγωγής από λιγνίτη, η ιδιωτικοποίηση λιγνιτικών και
υδροηλεκτρικών σταθµών, η µείωση των µισθών και του αριθµού
εργαζοµένων της ΔΕΗ, το κυνήγι των λαϊκών νοικοκυριών που
δεν µπορούν να πληρώσουν τους λογαριασµούς. Δεν είναι νέοι
κυβερνητικοί στόχοι που προέκυψαν τάχα τώρα για τη σωτηρία
της ΔΕΗ.

Εξάλλου, η σηµερινή οικονοµική κατάσταση της ΔΕΗ σχετίζε-
ται άµεσα µε τη µείωση του µεριδίου της στην αγορά λόγω της
απελευθέρωσης, την επιβάρυνση της λιγνιτικής παραγωγής µε
την πράσινη πολιτική εµπορίου ρύπων της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
τη διαφορά στην ύπαρξη κοινωνικού οικογενειακού τιµολογίου
σε σχέση µε τους ανταγωνιστές της και τις δηµοπρασίες µε τις
οποίες η ΔΕΗ πουλά κάτω του κόστους ρεύµα στους ανταγωνι-
στές της και το ξαναγοράζει στη συνέχεια.

Από αυτές τις εξελίξεις δεν ωφελήθηκαν ούτε οι εργαζόµενοι
στη ΔΕΗ και στην ενέργεια, ούτε τα λαϊκά νοικοκυριά που γνώ-
ρισαν απανωτές αυξήσεις στις τιµές του ρεύµατος και χρωστούν
απλήρωτους λογαριασµούς.

Μετά τη ΔΕΗ ετοιµάζεστε να ολοκληρώσετε το έγκληµα των
ιδιωτικοποιήσεων σε οτιδήποτε δεν πρόλαβε να ιδιωτικοποιήσει
ο ΣΥΡΙΖΑ, υλοποιώντας τις κατευθύνσεις των µνηµονίων. Ήδη
ετοιµάζεστε µε την ΕΥΔΑΠ και την ΕΥΔΑΘ.

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει ήδη στρώσει τον δρόµο µε την αναθεώρηση του
πλαισίου τιµολόγησης του νερού και την εφαρµογή των σχετικών
ευρωπαϊκών οδηγιών και τώρα έρχεστε εσείς να ολοκληρώσετε
το έργο, ιδιωτικοποιώντας είτε τις πιο κερδοφόρες πλευρές,
όπως ετοιµαζόταν και ο προκάτοχός σας, είτε προχωρώντας σε
πώληση µετοχικού πακέτου των επιχειρήσεων.

Αλήθεια, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, έτσι θα ελαφρύνετε
τα λαϊκά στρώµατα; Εκτινάσσοντας την επιβάρυνση για τη λαϊκή
οικογένεια; Και έπονται βέβαια τα αεροδρόµια, τα ναυπηγεία, η
ΛΑΡΚΟ, αλλά και µια σειρά από κρατικές υπηρεσίες, αφού φτά-
νετε στο σηµείο να µιλάτε ακόµα και για ανάθεση σε ιδιώτες
µέχρι και της επιστασίας δηµοσίων έργων. Δεν πρωτοτυπείτε φυ-
σικά, τα µνηµόνια έχουν αποτυπώσει τον δρόµο και όλες οι µέχρι

σήµερα κυβερνήσεις ακολουθούν αυτή την πορεία.
Κυρίες και κύριοι, η πολιτική σας για τα κόκκινα δάνεια, επίσης,

δεν δηµιουργεί κανενός είδους εκπλήξεις. Οι τραπεζίτες και οι
βιοµήχανοι φωνάζουν πως χρειάζονται νέα χρηµατοδότηση, νέα
φθηνά δάνεια που θα τροφοδοτήσουν την καπιταλιστική ανά-
πτυξη. Η έκθεση εποπτείας επισηµαίνει το ίδιο πρόβληµα ως
πρόβληµα κόκκινων δανείων. Οι τράπεζες βρίσκονται µε µια
τρύπα πολλών δεκάδων δισεκατοµµυρίων ευρώ. Και τι σκο-
πεύετε να κάνετε; Να αξιοποιήσετε ολόκληρο το σχετικό σύστη-
µα που έφτιαξε ο ΣΥΡΙΖΑ και να προχωρήσετε σε ένα πογκρόµ
πλειστηριασµών, προκειµένου να πειστούν τα υπερχρεωµένα
λαϊκά νοικοκυριά να αποπληρώσουν το µεγαλύτερο δυνατό
τµήµα των δανείων που έχουν λάβει.

Oι ρυθµίσεις, τάχα προστασίας, που έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ, είναι
ρυθµίσεις που εξαναγκάζουν σε αποπληρωµή των δανείων για
να µην πεταχτείς έξω από τη ρύθµιση. Άλλωστε, όλες οι τοποθε-
τήσεις για «κουλτούρα πληρωµών», που επιδιώκετε να φέρετε,
έχουν το ίδιο πρόσηµο: να συνηθίσουν οι εργαζόµενοι, τα λαϊκά
στρώµατα αγόγγυστα να ακουµπάνε τα χρήµατά τους, αυτά που
µε κόπο εξασφαλίζουν, στην εφορία, στην τράπεζα, οπουδήποτε,
να υποταχτούν δηλαδή στη λογική που συσκοτίζει πως στην εφο-
ρία πληρώνουν µόνο λαϊκά στρώµατα και όχι οι εφοπλιστές ή οι
βιοµήχανοι, που συσκοτίζει πως τα δάνεια που πάρθηκαν ήταν
την περίοδο πριν την κρίση, µε άλλους µισθούς, µε άλλα εισοδή-
µατα και ότι από τότε οι µισθοί έχουν κατρακυλήσει, που συσκο-
τίζει πως ευθύνη για την κρίση δεν έχει ο λαός, τα λαϊκά
στρώµατα, αλλά το κράτος του κεφαλαίου και ο ίδιος ο καπιτα-
λιστικός δρόµος ανάπτυξης.

Αυτό σχεδιάζετε να κάνετε και µέσα σε αυτό σχεδιάζετε να
πολλαπλασιάσετε τους πλειστηριασµούς το επόµενο διάστηµα.
Το ΚΚΕ, όµως, θα είναι εδώ και θα µπει µπροστά και µαζί µε τους
εργαζόµενους δεν θα επιτρέψουµε να βγάλετε στο σφυρί το βιός
του λαού µας. Το ίδιο πρόσηµο έχουν και οι εκατόν είκοσι δόσεις.
Έχετε θράσος µάλιστα να εµφανίζετε τις εκατόν είκοσι δόσεις
σαν ελάφρυνση. Αυτό που κάνετε είναι να προσπαθείτε να νοµι-
µοποιήσετε στη συνείδηση των εργαζοµένων άδικους, αντιλαϊ-
κούς φόρους και χρέη, να διαµορφώνετε ένα νοµικό και τεχνικό
πλαίσιο ώστε να διευκολύνετε την αποπληρωµή των χρεών προς
το κράτος. Πραγµατικός σας στόχος είναι, µε την απειλή της
απώλειας της ρύθµισης, να εξαναγκάσετε εκατοντάδες χιλιάδες
λαϊκά νοικοκυριά, που έχουν πλέον «φορολογική κόπωση» -για
να χρησιµοποιήσω τη δική σας σικάτη έκφραση- να αποπληρώ-
σουν τα χρέη τους και να αποκτήσουν φορολογική συνείδηση.

Όχι, κύριε Μητσοτάκη, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν είναι
παροχή να πληρώσουµε σε δόσεις τους υπέρογκους φόρους και
τα κόκκινα δάνεια. Η µοναδική λύση που αντιµετωπίζει το πρό-
βληµα βρίσκεται στις ίδιες τις διεκδικήσεις των εργαζοµένων,
στις προτάσεις νόµου που έχει καταθέσει το ΚΚΕ εδώ µέσα και
προβλέπουν ριζική περικοπή των χρεών λαϊκών οικογενειών,
φορτώνοντας τα βάρη µόνο στο µεγάλο κεφάλαιο.

Κυρίες και κύριοι, πανηγυρίζετε και για την έκδοση του οµο-
λόγου µε το χαµηλότερο επιτόκιο, που όπως λέτε αποτελεί ψήφο
εµπιστοσύνης των αγορών στην ελληνική οικονοµία. Συµφω-
νούµε µαζί σας. Η έκδοση που κάνατε αποτελεί πραγµατικά ψή-
φο εµπιστοσύνης των αγορών. Αποτελεί ψήφο εµπιστοσύνης στο
ότι θα υλοποιήσετε µέχρι κεραίας τα αντιλαϊκά µέτρα, ψήφο εµ-
πιστοσύνης ότι θα πετυχαίνετε µατωµένα πρωτογενή πλεονά-
σµατα για τα επόµενα χρόνια, ψήφο εµπιστοσύνης πως θα
υλοποιήσετε κάθε µεταρρύθµιση που απαιτεί το µεγάλο κεφά-
λαιο. Αποτελεί ψήφο εµπιστοσύνης πως η κατάσταση για τους
εργαζόµενους θα γίνεται ολοένα και χειρότερη. Αποτελεί ψήφο
εµπιστοσύνης όχι µόνο σε σας, αλλά και στον προκάτοχό σας,
τον κ. Τσίπρα.

Οι αγορές πράγµατι επιβεβαιώνουν πως είστε αρκετά ικανοί,
τόσο εσείς όσο και οι προηγούµενοι από σας, στο να τσακίζετε
λαϊκά δικαιώµατα, να αντιµετωπίζετε την αγανάκτηση, να λέτε
στο λαό πως πρέπει να µατώσει για να διασφαλίσει κέρδη για
τους οµίλους, ρυθµούς ανάπτυξης, πρωτογενή πλεονάσµατα.
Γιατί να χαίρονται, όµως, οι εργαζόµενοι; Μας λέτε εσείς, µας
έλεγαν και οι προηγούµενοι: «Εντάξει, µατώσαµε λίγο, θα µατώ-
σουµε λίγο ακόµα, αλλά να ρε παιδιά, έρχεται η ανάπτυξη, έρ-
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χονται οι δουλειές». 
Αλήθεια, ποιον κοροϊδεύετε; Ο κατώτατος µισθός εξακολουθεί

να βρίσκεται πολύ κάτω από τα επίπεδα του 2009 και τώρα ο ΣΕΒ
καταγγέλλει ακόµα και την πενιχρή αύξηση που παραχώρησε
προεκλογικά ο ΣΥΡΙΖΑ. Ο µέσος µισθός µε τη διάλυση ολόκλη-
ρου του συστήµατος των συλλογικών συµβάσεων εργασίας που
υπήρχε πριν την κρίση έχει κατρακυλήσει και συνεχίζει να µει-
ώνεται. Οι εργασιακές σχέσεις έχουν κυριολεκτικά ξεχαρβαλω-
θεί. Για ποιες καλοπληρωµένες θέσεις εργασίας κάνετε λόγο;
Και την ίδια ώρα, έχουν εκτιναχθεί στα ύψη τα κόστη για τη µόρ-
φωση των παιδιών µας, για την υγεία, την περίθαλψη του λαού,
τον πολιτισµό, την ενασχόληση µε τον αθλητισµό -που είναι ανα-
γκαιότητα, δεν είναι πολυτέλεια- τις αναγκαίες διακοπές, επίσης,
για ξεκούραση των λαϊκών οικογενειών.

Φτάνει πια αυτή η «καραµέλα» µιας ανάπτυξης, που τα αποτε-
λέσµατα της θα διαχυθούν τάχα σε όλη την κοινωνία. Την µάθα-
µε, την έχουµε βαρεθεί πλέον, µας κούρασε όλους. Έχουµε
πείρα.

Για παράδειγµα, ο κλάδος του τουρισµού και η ανάπτυξη του
όλο το προηγούµενο διάστηµα, πού οδήγησε; Μήπως σε κατάρ-
γηση των ελαστικών σχέσεων απασχόλησης, του εξαµήνου;
Μήπως σε εργασιακές συνθήκες που να προσεγγίζουν σύγχρο-
νες ανάγκες; 

Στην ίδια κατεύθυνση είναι και οι εξαγγελίες της νέας Κυβέρ-
νησης και για τους χιλιάδες αυτοαπασχολούµενους, για µικρούς
ελεύθερους επαγγελµατίες. Οι προεκλογικές υποσχέσεις και οι
εξαγγελίες για στήριξη της µικροµεσαίας επιχειρηµατικότητας
δεν κρύβουν ότι θα συνεχιστεί µια πολιτική στήριξης µόνο των
µεγάλων καπιταλιστικών επιχειρήσεων, που –όπως και επί κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ- δεν χωρά τις ανάγκες και τα αιτήµατα επιβίωσης
των χιλιάδων µικροµεσαίων εµπόρων, βιοτεχνών, επαγγελµατιών. 

Ο περιορισµός ως έναν βαθµό της υπέρογκης φορολόγησης
των προηγούµενων χρόνων που υπόσχεστε -την οποία να θυµί-
σουµε συνδιαµορφώσατε και εσείς ως κυβέρνηση µε εµβληµα-
τικότερο µέτρο την φορολόγηση από το πρώτο ευρώ για τους
επαγγελµατίες- δεν πρόκειται να αλλάξει ριζικά την κατάσταση
υπερχρέωσης, στην οποία έχουν βρεθεί χιλιάδες απ’ αυτούς µε
την εφορία, µε τις τράπεζες, που τους κυνηγούν καθηµερινά.

Τι προτίθεστε για παράδειγµα να κάνετε για τον Χιώτη µικρο-
επιχειρηµατία, που γνωστή τράπεζα τού βγάζει το σπίτι στο
σφυρί µέσω της διαδικασίας ηλεκτρονικού πλειστηριασµού, που
νοµοθέτησε η κατά τα άλλα αριστερή κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ;
Θα σταµατήσετε εσείς τη διαδικασία του πλειστηριασµού; Θα
διαγράψετε τόκους, πρόστιµα που ξεπερνούν -αν είναι δυνατόν
δηλαδή να το σκεφτεί κανείς άνθρωπος!- ακόµα και το ίδιο αρ-
χικό ποσό του δανείου; Το ΚΚΕ πάντως δεν θα το αφήσει έτσι. 

Αντίστοιχη ερώτηση θα καταθέσουµε άµεσα στη Βουλή και
στον αρµόδιο Υπουργό, ζητώντας να δοθεί λύση άµεσα. Αυτό ζη-
τάνε και οι χίλιοι τετρακόσιοι κάτοικοι του νησιού, που έχουν υπο-
γράψει σχετικό ψήφισµα. Ποια θα είναι ακριβώς η στάση σας;

Οι κατευθύνσεις σας είναι βέβαια γράµµα ανοιχτό. Οι πολιτι-
κές που εξαγγείλατε, είναι πολιτικές στήριξης µόνο µεγάλων κα-
πιταλιστικών επιχειρήσεων και όχι στήριξης των ελεύθερων επαγ-
γελµατιών.

Οι κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη µικροµεσαία
επιχειρηµατικότητα -τις οποίες έχετε και εσείς «Ευαγγέλιο»,
όπως λέτε, όπως και οι προηγούµενες κυβερνήσεις-, τα προ-
γράµµατα χρηµατοδότησης που τις συνοδεύουν, η εργαλει-
οθήκη του ΟΟΣΑ, αφορούν λίγους και εκλεκτούς µόνο, δηλαδή
µεγάλες καπιταλιστικές µονάδες και µεγαλύτερες, πιο δυναµικές
µεσαίες επιχειρήσεις. Αυτών την ανταγωνιστικότητα και την κερ-
δοφορία θέλετε να στηρίξετε και όχι των χιλιάδων αυτοαπασχο-
λούµενων, µικροµεσαίων ελεύθερων επαγγελµατιών, που θα
συνεχίσουν να θεωρούνται διαρθρωτικό πρόβληµα για την ελλη-
νική καπιταλιστική οικονοµία. Όλοι αυτοί θα συνεχίσουν να βα-
σανίζονται για την επιβίωσή τους, περνώντας τις συµπληγάδες
του µονοπωλιακού ανταγωνισµού σε συνθήκες ζωής και εργα-
σίας διαρκώς και πιο δύσκολες.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα στήριξε και θα συνεχίσει να στηρίζει
τα δίκαια αιτήµατα των αυτοαπασχολούµενων, που είναι κυριο-
λεκτικά αιτήµατα επιβίωσης για την πλειοψηφία τους και για τις

οικογένειές τους, όπως είναι η επανένταξή τους άµεσα στο αφο-
ρολόγητο όριο, η διαγραφή µέρους των χρεών τους προς εφο-
ρία και τράπεζες µε άµεση διαγραφή τόκων και προστίµων, αλλά
και του 30% του οφειλόµενου αρχικού ποσού, η διαγραφή τόκων
και προστίµων και του ποσού που αντιστοιχεί στην εισφορά
υγείας και τα χρέη προσωπικής ασφάλισης προς τον ΕΦΚΑ, µε
συντάξεις αξιοπρεπείς, µε ανάκτηση απωλειών προηγούµενων
χρόνων και όχι έρµαια στα «κοράκια» των ιδιωτικών ασφαλιστι-
κών εταιρειών, η κατάργηση των νόµων για την απελευθέρωση
της Κυριακάτικης αργίας. 

Θα στηρίξουµε και θα βρεθούµε στο πλευρό τους για να δυ-
ναµώσουν οι διεκδικήσεις, για να δυναµώσει η κοινή τους δράση,
η συµµαχία τους µε την εργατική τάξη, την αγροτιά. Να παλέ-
ψουµε όλοι µαζί ενάντια στη στρατηγική ενίσχυσης του µεγάλου
κεφαλαίου που και εσείς προωθείτε µαζί µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, όπως και οι προηγούµενοι από εσάς.

Κυρίες και κύριοι, για να περάσει αυτή η αντιλαϊκή πολιτική,
θα χρειαστεί ασφαλώς ένταση της καταστολής. Γι’ αυτό η Νέα
Δηµοκρατία σηκώνει τη σηµαία «νόµος και τάξη» µε πρώτο
στόχο, όπως είπε σήµερα ο κύριος Πρωθυπουργός, την κατάρ-
γηση του ασύλου, αξιοποιώντας προπαγανδιστικά και την του-
λάχιστον περίεργη σε κάποιες περιπτώσεις ανοχή προηγούµε-
νων κυβερνήσεων στη δράση του οργανωµένου εγκλήµατος σε
γειτονιές της Αθήνας και στον περίγυρο πανεπιστηµιακών σχο-
λών.

Σε αυτήν την προσπάθεια η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
δεν µπορεί παρά να ευχαριστήσει και την προηγούµενη Κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ που έκανε τη µισή δουλειά. Γιατί η πρόθεση
της Νέας Δηµοκρατίας να προχωρήσει σε περιορισµένες αλλα-
γές στον νέο Ποινικό Κώδικα αφήνει στο απυρόβλητο το βασικό
αντιδραστικό του περιεχόµενο που νοµοθέτησε η Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ, όπως είναι αφ’ ενός η νοµοθέτηση αµερικανόπνευστων θε-
σµών, που παραβιάζουν κατάφορα τα δικαιώµατα των κατηγο-
ρουµένων και καθιερώνουν ένα παζάρι ποινών που θα λειτουργεί
εκβιαστικά σε βάρος φτωχών, ακόµη και αθώων κατηγορουµέ-
νων, και ευνοϊκά υπέρ διαφόρων οικονοµικά ισχυρών και αφ’ ετέ-
ρου η διατήρηση και ενίσχυση διατάξεων και ποινών σε βάρος
λαϊκών κινητοποιήσεων, σε βάρος λαϊκών ελευθεριών και δικαιω-
µάτων. 

Γιατί, επίσης, η Νέα Δηµοκρατία, όπως και ο ΣΥΡΙΖΑ, µε αφορ-
µή την οριακή κατάσταση στις φυλακές δεν προχωρά σε µια
σειρά αναγκαία µέτρα, όπως η πρόσληψη του απαραίτητου προ-
σωπικού, η ποιοτική και ποσοτική αναβάθµιση των υποδοµών, η
λήψη ολοκληρωµένων µέτρων για την ουσιαστική επανένταξη
των φυλακισµένων; 

Αντίθετα, µετά τις πολιτικές ανακύκλωσης του προβλήµατος
επί ΣΥΡΙΖΑ, η Νέα Δηµοκρατία προχωρά ένα βήµα παραπέρα,
στην επαναφορά των φυλακών υψίστης ασφαλείας τύπου Γ’, στη
µεταφορά της Γενικής Γραµµατείας Αντεγκληµατικής Πολιτικής
του Σώµατος Επιθεώρησης και Ελέγχου Καταστηµάτων Κράτη-
σης και µια σειρά άλλα –να µην τα αναφέρω, τα ξέρετε- στην αρ-
µοδιότητα του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη. Δηλαδή,
µεταφέρονται στον κατασταλτικό µηχανισµό µια σειρά υπηρε-
σίες, που δεν αφορούν την καταστολή του εγκλήµατος, αλλά την
απονοµή δικαιοσύνης, τη διαπαιδαγώγηση και τελικά την επα-
νένταξη των καταδικασθέντων. 

Είναι χαρακτηριστική η τοποθέτηση των ιατροδικαστών για το
απαράδεκτο αυτής της ενέργειας, καθώς επισηµαίνουν ότι µε
αυτόν τον τρόπο τα θύµατα αστυνοµικής αυθαιρεσίας, για πα-
ράδειγµα, θα προσέρχονται σε µια υπηρεσία όπου η αστυνοµία
θα είναι ο προϊστάµενός της.

Κυρίες και κύριοι, αντίστοιχος είναι και ο προσανατολισµός
της Κυβέρνησης στην εξωτερική πολιτική. Συνεχίζει την πολιτική
σηµαιοφόρου του ΝΑΤΟ, δηλαδή της Κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ,
και εµφανίζει το ΝΑΤΟ και ιδιαίτερα τη συνεργασία µε τις Ηνω-
µένες Πολιτείες και το Ισραήλ ως ασπίδα για τα κυριαρχικά δι-
καιώµατα και για τη διαφύλαξη της ειρήνης στην περιοχή. 

Αυτά λέγονται την ίδια ώρα που η τουρκική Κυβέρνηση κλιµα-
κώνει ανεµπόδιστα τις παράνοµες γεωτρήσεις στην Κύπρο, τις
συνεχείς παραβιάσεις στο Αιγαίο και αµφισβητεί ανοιχτά, µε
τους χάρτες της γαλάζιας πατρίδας, την ελληνική και την κυ-
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πριακή ΑΟΖ. Παρ’ όλα αυτά η Κυβέρνηση µε τη στήριξη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ επιµένει στην ενδυνάµωση των θεσµών της χώρας µε
ΝΑΤΟ, ΗΠΑ, Ευρωπαϊκή Ένωση και προετοιµάζει νέα συµφωνία
µακροχρόνιας συνεργασίας µε τις ΗΠΑ.

Ο ελληνικός λαός πρέπει να ξέρει την αλήθεια και για τον ρόλο
των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής και του ΝΑΤΟ στις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις. Ελλάδα και Τουρκία είναι µέλη του ΝΑΤΟ από
το 1952, αλλά τα προβλήµατα παραµένουν και οξύνονται. Μην
αναφέρω και τρώω χρόνο διάφορα διαχρονικά παραδείγµατα.

Η αστική τάξη της Τουρκίας είναι σε συνεργασία και ανταγω-
νισµό µε την αστική τάξη της Ελλάδας κατά των λαών και των
δύο χωρών –για να εξηγούµαστε. Καθοδηγούνται από τη γραµµή
της γεωστρατηγικής αναβάθµισης και πολύ περισσότερο σή-
µερα, λόγω των κοιτασµάτων υδρογονανθράκων στην περιοχή,
ο ανταγωνισµός µεταξύ τους γίνεται ακόµα πιο επικίνδυνος.

Η στρατηγική της περιβόητης «γαλάζιας πατρίδας» προβάλλει
διεκδικήσεις στην ανατολική Μεσόγειο, στο Αιγαίο, στα Βαλκά-
νια, τη Μαύρη Θάλασσα και αλλού και συνδέεται µε τις σχετικές
στρατιωτικές ασκήσεις. Στην ανατολική Μεσόγειο και στο Αιγαίο
έχουν διαµορφωθεί όροι ακόµα και για «θερµό» επεισόδιο, γεγο-
νός, που θα ενεργοποιήσει την αµερικανονατοϊκή και ευρωπαϊκή
διαµεσολάβηση, όπως λέγεται, επιδιαιτησία καλύτερα, µε επι-
δίωξη την προώθηση των σχεδίων για τη συνεκµετάλλευση, τη
συνδιαχείριση του Αιγαίου σε βάρος κυριαρχικών δικαιωµάτων
και της Ελλάδας και της Κύπρου.

Στο έδαφος των επικίνδυνων εξελίξεων στην περιοχή επιση-
µαίνουµε για µια ακόµη φορά ότι είναι επικίνδυνη η πρακτική του
εφησυχασµού που ακολούθησαν και η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ και
άλλα κόµµατα, ποντάροντας στην παρέµβαση των δήθεν προ-
στατών, οι οποίοι είναι µόνο µέρος του προβλήµατος και είναι
βέβαια βασική αιτία όξυνσης των προβληµάτων.

Στην πράξη, επίσης, έχει καταρριφθεί και αυτός ο µύθος των
µέτρων οικοδόµησης εµπιστοσύνης, τα οποία ανασύρονται σε
κάθε φάση όξυνσης των σχέσεων µεταξύ των δυο χωρών, αλλά
επί της ουσίας έχουν αποδειχθεί όχι µόνο αναποτελεσµατικά,
αλλά χρησιµοποιούνται και ως µηχανισµός διαπραγµάτευσης επί
διεκδικήσεων. 

Την ώρα που συγκλήθηκε το ΚΥΣΕΑ τον Ιούνη του 2019 και
πάρθηκαν πρόσθετα µέτρα επιφυλακής για την παρεµπόδιση
τουρκικών γεωτρύπανων σε ελληνικής ευθύνης θαλάσσιες ζώ-
νες, όπως το Καστελόριζο, συνεχίστηκε ο διάλογος για τα µέτρα
οικοδόµησης εµπιστοσύνης και είναι εύλογο το ερώτηµα του
κάθε Έλληνα πολίτη: Τι συζητήθηκε σ’ αυτές τις ελληνοτουρκι-
κές διαπραγµατεύσεις; 

Μέρος των παραπάνω εξελίξεων είναι και αυτές, που αφορούν
την Κύπρο, το Κυπριακό. Η κατοχή διατηρείται για δεκαετίες και
αποδείχθηκαν µύθος οι καθησυχαστικές παρεµβάσεις για τον
ρόλο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για παράδειγµα. 

Αποδείχθηκαν ψεύτικες οι προσδοκίες για την επίλυση του Κυ-
πριακού, µε κριτήριο ότι η Κύπρος είναι µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Οι διαρκείς διακοινοτικές διαπραγµατεύσεις κάτω από
την οµπρέλα του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών αλλά και των εγγυητριών δυνάµεων, Βρετανίας,
Τουρκίας, Ελλάδας, όχι µόνο δεν έφεραν δίκαιη και βιώσιµη λύση
στο Κυπριακό, όχι µόνο δεν οδήγησαν στην αποµάκρυνση των
κατοχικών στρατευµάτων, αλλά στο πλαίσιό τους δηµιουργήθη-
καν και επικίνδυνα τετελεσµένα για διχοτοµική λύση σ’ αυτήν την
πορεία δυο κρατών. 

Η Τουρκία ξεπερνά και αφοµοιώνει τις επικριτικές παρεµβά-
σεις και των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και όλο το τελευταίο διάστηµα παραβιάζει ωµά κυριαρ-
χικά δικαιώµατα της Κύπρου, όπως δείχνουν οι γεωτρήσεις του
«Πορθητή» στα δυτικά του νησιού, στην κυπριακή ΑΟΖ, αλλά και
η ενεργοποίηση του γεωτρύπανου «Γιαβούζ» ανατολικά, στη χερ-
σόνησο της Καρπασίας. 

Οι προηγούµενες φραστικές καταγγελίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης ή ακόµα και οι αποφάσεις που πάρθηκαν στο Συµβούλιο
Εξωτερικών Υποθέσεων τη Δευτέρα, 15 Ιουλίου συνυπάρχουν µε
τη βασική θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης που αντιµετωπίζει την
Τουρκία ως στρατηγικό εταίρο, µε ισχυρές εµπορικές και οικο-
νοµικές σχέσεις και βεβαίως συµβαδίζουν µε την προώθηση οι-

κονοµικών συµφερόντων ισχυρών κρατών-µελών της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, όπως είναι η Γερµανία, η Γαλλία, µε τις επενδύσεις
τους και άλλα. Οι σχέσεις αυτές αναδεικνύονται στην πράξη κα-
θοριστικές και συντελούν στην κάλυψη των τουρκικών ενεργειών
στην πορεία του χρόνου. 

Όλα αυτά έχουν τη σηµασία τους να τα αναλογιζόµαστε σή-
µερα ειδικά, που είναι η τεσσαρακοστή πέµπτη επέτειος της
τουρκικής εισβολής στην Κύπρο. Να αναστοχαζόµαστε, όχι απ-
λώς συµµετέχοντας σε µνηµόσυνα για τους ηρωικούς νεκρούς
και σε επετειακούς λόγους, αλλά για να βγάζουµε χρήσιµα συµ-
περάσµατα για το παρόν και το µέλλον.

Με αυτό το ζήτηµα θα ήθελα να κλείσω την οµιλία µου πάνω
στις Προγραµµατικές Δηλώσεις της Κυβέρνησης του κ. Μητσο-
τάκη, µιας και δεν υπάρχει κι άλλος χρόνος. Άλλωστε, θα τοπο-
θετηθούν για όλα αυτά και για όσα δεν µπορέσαµε να πούµε
εδώ, όπως για την υγεία, για την παιδεία, που είναι τεράστια θέ-
µατα, µαζί µε τα υπόλοιπα που αναφέρθηκαν, οι Βουλευτές του
ΚΚΕ αυτό το τριήµερο.

Τέλος, θα ήθελα να δηλώσω εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΚΚΕ το αυτονόητο, ότι δεν δίνουµε ψήφο εµπιστο-
σύνης στην Κυβέρνηση. Καταψηφίζουµε µια ακόµη αντιλαϊκή κυ-
βέρνηση, από αυτές που έχει γνωρίσει ο τόπος µας όλα αυτά τα
χρόνια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Καλείται στο Βήµα ο

κ. Κυριάκος Βελόπουλος, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δος Ελληνική Λύση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα ξεκινώντας να πω
ότι στεναχωρήθηκα, γιατί τουλάχιστον σήµερα έπρεπε να κρα-
τήσουµε ενός λεπτού σιγή για την Κύπρο µας. Ενός λεπτού σιγή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν το πράξαµε. Ίσως να ήταν µια αστοχία όλων, αλλά έπρεπε

να το σκεφτούµε. Αναφέροµαι, γιατί η ιστορία είναι ένα σπιράλ,
ξέρετε, η οποία επαναλαµβάνεται. Σήµερα τα ίδια συµβαίνουν.
Σήµερα ο Ερντογάν δήλωσε ότι µπορεί να πάει και πιο κάτω από
εκεί που είναι είναι ο τουρκικός στρατός. Άρα πρέπει να είµαστε
προετοιµασµένοι για πολλά πράγµατα.

Θα ήθελα ξεκινώντας να πω στον κύριο Πρωθυπουργό ότι
ίσως προεκλογικά να µην µας γνώριζε. Θα του πω, λοιπόν, ότι εί-
µαστε αυτοί που θα του κάνουµε εποικοδοµητική κριτική. Θα
προσπαθήσουµε να βοηθήσουµε µια κυβέρνηση να καταλάβει
ότι η ρότα που τραβάει δεν είναι σωστή και να αλλάξει κατεύ-
θυνση.

Θέλω να του πω, επίσης, ότι είµαστε άνθρωποι οι οποίοι ερ-
γαζόµαστε καθηµερινά κι έχουµε επιχειρήσεις, έχουµε δουλειές
και δεν είµαστε επαγγελµατίες πολιτικοί και δεν είναι καµµία µοµ-
φή για κανέναν αυτό. Είµαστε άνθρωποι που αγαπάµε την πα-
τρίδα, που λέµε «πρώτα η Ελλάδα, πρώτα οι Έλληνες», δεν µι-
σούµε κανέναν λαό, κανέναν κόσµο, αλλά κυρίως δεν διαπραγ-
µατευόµαστε τα εθνικά κυριαρχικά µας δικαιώµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ξεκινώ έτσι, γιατί είχε µια στρεβλή αντίληψη ο κύριος Πρωθυ-

πουργός, φαντάζοµαι, προεκλογικά. Έκανε µερικές λεκτικές
αστοχίες. Αναφέρθηκε πολλές φορές µε έναν τρόπο µη πολιτικά
κοµψό στην Ελληνική Λύση.

Θα του πούµε ένα πράγµα: Ποιος αγαπάει τη δηµοκρατία και
ποιος σέβεται τους θεσµούς, θα αποδειχθεί εδώ στο Κοινοβού-
λιο. Όποιος δουλεύει περισσότερο για το καλό του ελληνικού
λαού κι όχι λέγοντας λόγια και υποσχόµενος ένα σωρό πράγ-
µατα, να τον κοροϊδεύει όπως άκουσα και σήµερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα σας το αποδείξω µε αυτό που θα πω. Ένα λεπτό για τα

εθνικά θέµατα, κύριε Πρωθυπουργέ. Ξέρω ότι είστε λίγο αδύνα-
τος, ότι είστε fit, αλλά τόσο λιτός µε τα εθνικά θέµατα δεν περί-
µενα να είστε. Σαράντα λεπτά οµιλίας, ένα λεπτό για τα
ελληνοτουρκικά, ένα λεπτό για το Σκοπιανό, ένα λεπτό για τη Βό-
ρειο Ήπειρο ή τον Κατσίφα και όλα αυτά που κάνει ο Ράµα ο ναρ-
κέµπορος και τριάντα εννέα λεπτά παροχολογίας. Παροχολο-
γίας!

1252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Και θα πω εδώ κάτι περίεργο, γιατί εγώ θα το πω ευθέως: Ξε-
κίνησε στραβά η Νέα Δηµοκρατία.

Κύριε Πρωθυπουργέ, επειδή είστε τεχνοκράτης στο µυαλό και
στην αντίληψη, πείτε µου: Κυβέρνηση µε πενήντα έναν Υπουρ-
γούς και Υφυπουργούς υπάρχει; Εσείς το λέγατε προεκλογικά
ότι θα είχατε δεκαπέντε Υπουργούς. Ξαφνικά µας προέκυψαν πε-
νήντα ένας! Γιατί; Αφού ο ίδιος το λέγατε προεκλογικά ότι θέλετε
ολιγοµελές κυβερνητικό σχήµα. Ή λέγατε ψέµατα προεκλογικά
ή δεν µπορούν οι δεκαπέντε δικοί σας να κάνουν τη δουλειά τους
σωστά. Ας διαλέξετε, λοιπόν, τι από τα δύο ισχύει. Ό,τι και να
ισχύει είστε εκτεθειµένος πολιτικά τουλάχιστον. Αν το έργο είναι
σωστό, η δεύτερη επιλογή σας θα είναι αξιέπαινη. Θα το δούµε
στην πορεία. Γι’ αυτό λέω «εποικοδοµητική κριτική».

Κύριε Πρωθυπουργέ, µου βάλατε τον λύκο να φυλάει τα πρό-
βατα. Υπάλληλο της «LAMDA DEVELOPMENT» τον βάζετε Υφυ-
πουργό αρµόδιο για το Ελληνικό; Αυτό θεωρώ ότι είναι και
ασυµβίβαστο ως έναν βαθµό, είναι ανήθικο. Δηλαδή εγώ που
είµαι ο υπάλληλος µιας εταιρείας, έρχοµαι εκ των υστέρων σε
µια κυβέρνηση ως Υπουργός να διαπραγµατευτώ το δηµόσιο
συµφέρον. Ξέρετε, δεν µου δένει καλά αυτό το πράγµα. Μέσα
στο µυαλό το δικό µου µπορεί εγώ να κάνω λάθος, αλλά κάτι δεν
πηγαίνει καλά. Δεν λέω ότι είναι δουλειά της Κυβέρνησης απέ-
ναντι στον κ. Λάτση. Προς Θεού! Μην το πούµε αυτό. Η σπουδή,
όµως, του φίλου µου του Άδωνι, ο οποίος δεν είναι εδώ, να καλ-
πάσει στο Ελληνικό την επένδυση µε προβληµατίζει. 

Και ξέρετε, επένδυση µε καζίνο δεν υπάρχει. Όταν στήνεις
στον αστικό ιστό ένα καζίνο µε κουλοχέρηδες, µε ρουλέτες, θα
φτωχοποιήσεις όλη την Αθήνα. Σε καµµία χώρα του κόσµου δεν
συµβαίνει αυτό. Στις Ηνωµένες Πολιτείες τα καζίνο είναι στο At-
lantic City. Πού το βάζετε το καζίνο; Το έχετε καταλάβει αυτό;
Έχετε καταλάβει ότι βάζετε τη ρουλέτα µέσα στα σπίτια των αν-
θρώπων; Είναι λάθος.

Δεν θα πω τα υπόλοιπα. Διότι για εµένα το Ελληνικό είναι ένα
πολεοδοµικό έγκληµα. Θα στήσετε ουρανοξύστες στο παρα-
λιακό µέτωπο; Έχετε καταλάβει τι θα κάνετε; Τα µελτέµια από
κάτω δεν θα περνούν. Θα στήσετε ουρανοξύστη στο παραλιακό
µέτωπο σε σεισµογενή περιοχή, όπως είναι η Αθήνα; Πού το
έχετε δει αυτό; Χθες έγινε σεισµός. Πού πάµε; 

Τώρα θα µου πείτε για αντισεισµικά κτήρια κ.λπ.. Δεν µε απα-
σχολούν αυτά, διότι δεν εξαρτάται από εσάς, κύριε Μητσοτάκη,
αυτό. Αυτό εξαρτάται από τον ιδιώτη ο οποίος κοιτάει το κέρδος.
Δεν θα κάνει µία πολυδάπανη επένδυση στους ουρανοξύστες για
να είναι αντισεισµικοί. Θα τα δούµε µπροστά µας όλα αυτά.

Πάµε στα υπόλοιπα. Είστε –λέει- υπεύθυνος του ΑΠΕ; Λογο-
κρίνατε το ΑΠΕ εσείς; Πείτε το! Το λογοκρίνατε λόγω της κ. Μέι;
Είστε ο πολιτικός προϊστάµενος πλέον της ΕΥΠ, της ΕΡΤ και
όπου αλλού είστε. Λογοκρίνατε τη Μέι. Αυτό είναι απίστευτο. Δεν
υπήρξε αυτό, άλλη φορά σε Έλληνα Πρωθυπουργό…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): …(δεν
ακούστηκε)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Ναι, στο Βόρεια Μακεδονία αναφέροµαι, κύριε Τσιάρα. 

Αν δεν το κάνατε, πείτε το. Διότι γράφεται και λέγεται στον
Τύπο και συζητιούνται διάφορα πράγµατα. 

Βάλατε Γενικό Γραµµατέα στο Υπουργείο τον κ. Τσουβάλα.
Δεν τον ξέρω τον άνθρωπο. Υπάρχουν, όµως, δύο ενδεχόµενα:
Ή προεκλογικά λέγατε ψέµατα και κάνατε σπέκουλα, κύριε Πρω-
θυπουργέ, πάνω σε νεκρούς -ατυχές- ή λέγατε –θα το πω ευ-
θέως- όλα όσα λέγατε για να γίνετε Κυβέρνηση. Αποφασίστε. 

Σήµερα, τι κάνατε; Βάλατε αυτόν που καταγγέλλατε ότι έφται-
γε και ότι ήταν ο υπεύθυνος προϊστάµενος και όλα αυτά, Γενικό
Γραµµατέα του Υπουργείου. Πότε λέγατε ψέµατα; Αν λέγατε ψέ-
µατα πριν, πείτε «κάναµε λάθος, δεν έφταιγε ο Τσουβάλας, τον
βάζουµε γραµµατέα». Δεν το είπατε, όµως. Κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, δεν το είπατε. 

Να µην πω για τον κ. Μαυρωτά, του οποίου το κόµµα διέρρεε
-ως δηµοσιογράφος το λέω- ότι ο Θεοδωράκης, ο Πρόεδρος,
έλεγε ότι υπήρχαν Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, που πα-
ρακαλούσαν να ψηφίσει το Ποτάµι τη Συµφωνία των Πρεσπών.
Όπερ και εγένετο. Ξαφνικά παίρνετε τον Μαυρωτά και τον βά-
ζετε γραµµατέα και αυτόν. Κάπου τον τοποθετήσατε. Για ποιον

λόγο; Εσείς δεν λέγατε ότι είναι προδοτική, κακή, εγκληµατική η
Συµφωνία των Πρεσπών; Επιδοκιµάζετε τον εγκληµατία ή τον
ηθικό αυτουργό της ψήφου; Είναι λίγο αντιφατικά. 

Διέκρινα πολλές αντιφάσεις, κύριε Πρωθυπουργέ. Είναι πρώτη
φορά που παρακολουθώ ελληνικό Κοινοβούλιο -γιατί ήµουν και
πεντέµισι χρόνια Βουλευτής- όπου ο Πρωθυπουργός τάζει πε-
ρισσότερα σήµερα, στις προγραµµατικές του δηλώσεις, απ’ ό,τι
είχε πει προεκλογικά. Σήµερα πλειοδοτήσατε. Εγώ ήµουν έτοι-
µος να σας χειροκροτήσω από κάτω. Αυτά που είπατε είναι τόσο
ωραία. Ακούστε, όµως. Είναι πολύ όµορφο το όνειρο για να είναι
αληθινό. Και αυτό θα σας το αποδείξω τώρα. Διότι είναι καλό να
λες πράγµατα, να µιλάς για φοροελαφρύνσεις και φοροαπαλλα-
γές. Αυτά ακούγονται ωραία στα αυτιά. 

Θυµάµαι, όµως, τον κύριο Πρωθυπουργό, τον κ. Μητσοτάκη,
όταν ήταν αξιωµατική αντιπολίτευση να λέει στον κ. Τσίπρα -ο
οποίος λείπει ως συνήθως, απών είναι συνήθως- το εξής: «Πή-
ρατε τις συντάξεις για να δώσετε το σκοπιανό».

Έρχοµαι εγώ, λοιπόν, ο καχύποπτος και λέω: Για να δώσετε
όλα αυτά και να πάρετε το πράσινο φως των δανειστών, τι µπο-
ρείτε να δώσετε εσείς για να είστε ικανοποιηµένοι και εσείς και
οι δανειστές; Χρησιµοποιώ τη δική σας φρασεολογία. 

Θα σας πω σε λίγο τι µπορείτε να δώσετε. 
Λέτε το εξής απίστευτο: «Είµαστε υπέρ της ιδιωτικής πρωτο-

βουλίας». Κι εγώ είµαι επιχειρηµατίας, κύριε Μητσοτάκη. Έχω
επιχειρήσεις δικές µου. Δεν µπορώ, όµως, να καταλάβω την εµ-
µονή των αποκρατικοποιήσεων. Μιλάτε για αποκρατικοποιήσεις.
Είστε οπαδοί όλων των αποκρατικοποιήσεων. Λέτε ότι το κράτος
δεν µπορεί να είναι επιχειρηµατίας. Το αντιλαµβάνοµαι.

Κύριοι, πρέπει να ντρεπόµαστε. Το γερµανικό κράτος, η «FRA-
PORT», η γερµανική κρατική εταιρεία …

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριε Σιµόπουλε, µη µου κάνετε έτσι. Δεν είναι κρατική; Η

«COSCO» δεν είναι κρατική; Η αυστριακή εταιρεία που πήρε τα
τρένα δεν είναι κρατική; Αυτοί µπορούν µε κρατικές εταιρείες και
δεν µπορούν οι Έλληνες να έχουν κρατικές εταιρείες, κύριε; Τι
είναι αυτά που λέτε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ (ΣΤΡΑΤΟΣ) ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Παλιά είναι αυτά!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Δεν είναι παλιά, είναι καινούργια, γιατί τώρα µιλάτε για
τη ΔΕΗ, µιλάτε για το νερό, µιλάτε για το ρεύµα. Μιλάτε για όλα
αυτά, να τα δώσουµε όλα πάλι. Γι’ αυτό λέω ότι θα δούµε σε λίγο
τι θα δώσετε για να πάρετε αυτό που θέλετε να πάρετε. Θα το
δούµε σε λίγο και εύχοµαι να κάνω λάθος εγώ και θα ζητήσω από
εδώ συγγνώµη γι’ αυτά που θα πω σήµερα. Θα σας δω σε λίγο,
κύριε Σιµόπουλε.

Πάµε στην ουσία. Κανείς δεν έχει µιλήσει εδώ µέσα για τις επι-
χειρήσεις στη Βουλγαρία. Βάλτε τους τεχνοκράτες σας. Οι ελ-
ληνικές εταιρείες στη Βουλγαρία τζιράρουν 6 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Βρείτε έναν φορολογικό τρόπο να φύγουν από εκεί. Αφού
θα κάνετε φοροελαφρύνσεις, κάντε µια υπέρβαση και πηγαίνετε
στο 15% γι’ αυτές τις εταιρείες. 

Ψάχνετε επενδυτές από το εξωτερικό. Λοιπόν, έχετε ένα πα-
ράθυρο να φέρετε πίσω σε δύο-τρεις µήνες τα 6 δισεκατοµµύρια
ευρώ των Ελλήνων, που έχουν επιχειρήσεις εκεί. Βρείτε έναν
τρόπο, 6 δισεκατοµµύρια είναι. 

Το βουλγαρικό Υπουργείο Οικονοµίας τα λέει αυτά. Κύριε Λο-
βέρδο, 6 δισεκατοµµύρια είναι ο τζίρος των ελληνικών επιχειρή-
σεων στη Βουλγαρία. Δεν µπορούµε να τις φέρουµε εδώ; Δεν
µπορούµε να τους πούµε «ελάτε» µε κίνητρο; Ο επιχειρηµατίας
είναι επιχειρηµατίας. Το λέω ως πρόταση. Κρατήστε το αυτό.

Είπατε για τη ΔΕΘ. Καλά, εσείς οι Θεσσαλονικείς δεν ακούτε
τι λέει ο κ. Μητσοτάκης; Δεν ξέρετε ότι υπάρχει πρόβληµα µε το
πού θα πάει; Τι είναι αυτά που λέτε εδώ µέσα; Πού θα πάει; Δυ-
τικά; ανατολικά; βόρεια; Στη θάλασσα; Πού θα πάει; Άντε, θα κά-
νουµε τη ΔΕΘ. Ειλικρινά το λέω αυτό, ενοχλούµαι από τη µισή
αλήθεια, γιατί αν ανακοινώνεις κάτι τέτοιο, λες: Η ΔΕΘ θα πάει
εκεί και έχω σχέδιο για να πάει εκεί», όχι ότι «Η ΔΕΘ θα γίνει».
Γιατί αν νοµίζουν κάποιοι ότι η ΔΕΘ µπορεί να µείνει στο κέντρο
της πόλεως, λανθάνουν. 

Πάµε στο επόµενο: Κανείς Υπουργός από την Α’ Θεσσαλονί-
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κης. Η Κυβέρνηση έχει πενήντα ένα άτοµα, αλλά έναν από τη
Θεσσαλονίκη δεν έχει για να βάλει ο κ. Μητσοτάκης, την ώρα
που διαδραµατίζονται εξελίξεις σε σχέση µε το µακεδονικό. Και
δεν είναι τοπικιστικό, αλλά είναι αληθινό. Έναν Θεσσαλονικιό,
έναν από την Α’ Θεσσαλονίκης! Δεν έχουµε κανέναν άξιο στη
Νέα Δηµοκρατία από την Α’ Θεσσαλονίκης, κύριε Μητσοτάκη;
Ούτε έναν; 

Πάµε στα σοβαρά τώρα. Είπατε για τις εκατόν είκοσι δόσεις.
Εγώ να πω ότι το άκουσα θετικά. Δεν µου άρεσε, όµως, κάτι που
είπατε: «Είναι η τελευταία φορά που το κράτος παίρνει αυτό το
µέτρο».

Κύριε Μητσοτάκη, έχω µια καλύτερη πρόταση, πολύ καλύ-
τερη, πιστέψτε µε. Το κόµµα σας έχει πετυχηµένους τεχνοκρά-
τες, πολύ πετυχηµένους και τους χειροκροτώ. Πέτυχαν για ένα
δάνειο του κόµµατος σας 4 εκατοµµυρίων ευρώ αποπληρωµή σε
εξήντα χρόνια. Τέσσερα εκατοµµύρια ευρώ δάνειο, 5.500 ευρώ
η δόση και σε εξήντα χρόνια η αποπληρωµή. Βάλτε, λοιπόν, γι’
αυτούς που έχουν κατασχέσεις σπιτιών να έχουν εξήντα χρόνια
για να πληρώσουν το δάνειό τους. Γιατί µόνο η Νέα Δηµοκρατία
να µπορεί να κάνει συµφωνίες µε τις τράπεζες και να παίρνει
αυτή την απαλλαγή; Τι θα πει «τελευταία φορά»; Δεν το κατά-
λαβα.

Και ξέρετε, όταν εσύ δηµιουργείς την πεποίθηση στον Έλληνα
ότι για τα δικά σου συµπεριφέρεσαι διαφορετικά, τότε κι αυτός
καταλαβαίνει ότι είναι άδικο το κράτος. Δεν µπορεί να του παίρ-
νεις το σπίτι, όταν εσύ ως κόµµα έχεις κάνει την καλύτερη δυ-
νατή συµφωνία. Δεν γίνονται αυτά. Πρέπει εµείς να δώσουµε το
παράδειγµα ότι είµαστε ακριβοδίκαιοι, σωστοί και µετά να ζητή-
σουµε από όλους τους άλλους, τους Έλληνες πολίτες που πτώ-
χευσαν και τα ρέστα. Γιατί αυτό ζητάµε από τον Έλληνα, τα
ρέστα. 

Πάµε στα υπόλοιπα. Δεν θα σας πω για τα copy-paste, κόπι-
πάστε του κ. Πολάκη. Έτσι είχε πει. Είδα το πρόγραµµά σας, το
κανονικό πρόγραµµά σας. Είναι είκοσι πέντε µε τριάντα σελίδες.
Το ξετίναξα. Πουθενά δεν είδα για βότανα φαρµακευτικά. Που-
θενά δεν είδα για τα ναυπηγεία. Πουθενά δεν είδα για τη µείωση
του ΕΝΦΙΑ µε ενεργειακά κριτήρια. Πουθενά δεν είδα για όλα
αυτά. Τώρα τα ανακαλύψατε. 

Αλλά, δυστυχώς, όλα αυτά έχουν προταθεί από την Ελληνική
Λύση. Το πρόγραµµά της, διακοσίων ενενήντα σελίδων, το έχω
εδώ και θα το καταθέσω στα Πρακτικά σε λίγο. Όλα όσα είπατε,
κύριε Μητσοτάκη, για τα φαρµακευτικά βότανα κ.λπ., είναι εδώ
µέσα γραµµένα. Συµπτωµατικό είναι. Κάποιοι δικοί σας άνθρωποι
το διάβασαν, τους άρεσε και το πήραν και το ξαναέκαναν copy-
paste. Δεν είναι κακό, καλό είναι. Τα καλά να τα παίρνουµε. Έτσι
κι αλλιώς οι κλεµµένες ιδέες είναι οι καλύτερες ιδέες. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
πρόγραµµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Πάµε για τα πανεπιστήµια τώρα. Είµαι υπέρ, το ξεκαθαρίζω.
Ιδιωτικά πανεπιστήµια, γιατί; Δεν ανακαλύψαµε εµείς την Αµερική
ούτε την πυρίτιδα. Το έκαναν οι Κύπριοι και αυξάνουν 5% το Ακα-
θάριστο Εθνικό Προϊόν τους κάθε χρόνο. Αν µπορώ να αυξήσω
το ΑΕΠ µου κατά 5%, σηµαίνει ότι του χρόνου θα έχω έσοδα. Τι
πιο απλό από αυτό; Αυτό είναι το επιχειρείν, κύριε Μητσοτάκη. 

Το κράτος µπορεί, κύριε Μητσοτάκη, να είναι και επιχειρηµα-
τίας, γιατί εδώ µπορεί. Γιατί να µην µπορεί, ας πούµε, στη «FRA-
PORT», η οποία είναι κρατική εταιρεία; Γιατί να µην µπορεί στην
«COSCO» που είναι κρατική κινεζική εταιρεία; Γιατί να µην µπορεί
µε τα τρένα, που είναι αυστριακή κρατική εταιρεία; Γιατί σώνει
και καλά πρέπει να τα ξεπουλήσουµε όλα και για ποιο λόγο;

Δεν είναι κακή η ιδιωτικοποίηση, αλλά λέτε ψέµατα ή λέτε τη
µισή αλήθεια όλοι σας. Δεν είναι ιδιωτικοποίηση. Είναι κρατικο-
ποίηση υπό άλλη σηµαία, γιατί αποκρατικοποίηση σηµαίνει ότι
φεύγει από το κράτος και πηγαίνει στον ιδιώτη. Εδώ φεύγει από
το κράτος και πάει πάλι στο κράτος, αλλά µε άλλη σηµαία. Το
ξέχασα. Δεν είναι ελληνική η σηµαία. Έχει µια διαφορά.

Πάµε στα ελληνοτουρκικά. Το 2007, το 2008 -δεν είναι ο κ.
Μπούρας, το λέω γιατί ο Αντιπρόεδρος, ο κ. Μπούρας αντιδρού-

σε από κάτω τότε- έλεγα για τα πετρέλαια.
Εδώ µέσα, κύριε Μητσοτάκη, όλοι µε κοροϊδεύατε. Όλοι! Κι

εσείς. Όχι µε την έννοια της κοροϊδίας και του κοµπασµού, αλλά
δεν το πιστεύατε οι περισσότεροι. Σας έλεγα ότι υπάρχει πετρέ-
λαιο, υπάρχει φυσικό αέριο, υπάρχουν ορυκτά. Κάντε κάτι! Κάντε
κάτι! Κάντε κάτι πριν πτωχεύσουµε. Ήµουν ο γραφικός. Σήµερα
είµαι περιγραφικός µε την κατάσταση. Την περιγράφετε εσείς.
Σήµερα κινδυνεύει η Ελλάς να εµπλακεί σε µια πολεµική περιδί-
νηση -δυστυχώς, γιατί κανείς δεν θέλει τον πόλεµο- λόγω αυτών
των κοιτασµάτων. Επιβεβαιωθήκαµε ως Ελληνική Λύση. Το φώ-
ναζα! 

Εδώ, λοιπόν, γεννάται ένα ερώτηµα: Μπορούµε να συµφωνή-
σουµε όλοι µαζί ποια είναι η κόκκινη γραµµή µας; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου της Ελληνικής Λύσης)

Είναι σηµαντικό, κύριε Μητσοτάκη. Κάντε το εσείς προσωπικά.
Καλέστε όλους τους Αρχηγούς και πείτε τους: «Ελάτε εδώ, ρε
παιδιά. Ποια είναι η κόκκινη γραµµή στην Ελλάδα; Πού σταµατάει
η τρέλα της Τουρκίας; Πού σταµατάει ο παραλογισµός της; Στη
Τζια; Στο Σούνιο; Στη Ζάκυνθο; Πού θα σταµατήσει;». Σήµερα
είναι στην Κύπρο, αύριο στο Καστελόριζο. Πού σταµατάει; Ερώ-
τηµα είναι.

Κάποια στιγµή πρέπει να πούµε ποιες είναι οι κόκκινες γραµ-
µές της Ελλάδας, κύριε Μητσοτάκη, να ξέρουµε κι εµείς, να ξέρει
και ο ελληνικός λαός. Δεν γίνεται αυτό, δηλαδή µε το που λέµε
κάτι, να λένε: «Τι θέλετε; Πόλεµο;».

Ωραία. Θα έρθουν στο Σούνιο, θα βάλουν το γεωτρύπανο και
θα λέω εγώ: Τι θέλετε, κύριοι; Πόλεµο; Αφήστε να κάνουν οι άν-
θρωποι τη δουλειά τους. Δεν είναι λογική. Ειλικρινά δεν είναι λο-
γική αυτό το πράγµα. Είναι παραλογισµός. Αυτή η καλλιέργεια
φοβικού συνδρόµου στον Έλληνα µε τον συνεχή κατευνασµό
οδηγεί σε ηττοπάθεια και η καλλιέργεια της ηττοπάθειας οδηγεί
µαθηµατικά σε ήττα. Είναι δεδοµένο. 

Τώρα πάµε στον κ. Δένδια. Τι έγινε σήµερα στο «Bloomberg»;
Το διαβάσατε; Θα σας το διαβάσω εγώ από τα Πρακτικά. Το διά-
βασα και έµεινα άφωνος. Νέος Κατρούγκαλος ο κ. Δένδιας, νέος
Κοτζιάς. Διαβάζω τη δήλωση, η οποία θέλει ερµηνεία. Ας τη δια-
ψεύσει ότι δεν ισχύει. Δήλωσε ότι η χώρα του, η Ελλάδα δηλαδή,
θα µπορούσε να συνεργαστεί µε την Τουρκία για να εκµεταλλευ-
θεί φυσικούς πόρους. Αυτό σηµαίνει συνεκµετάλλευση; 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-

κος Βελόπουλος, καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω απάντηση στη δευτερολογία σας ή να έρθει ο κ. Δένδιας
να τη διαψεύσει ότι δεν ισχύει. Σηµαίνει συνεκµετάλλευση; Πάµε
σε συνδιαχείριση; Αυτό θα κάνει η Κυβέρνησή σας; Ρωτώ, γιατί
είναι τραγικό και µόνο που το συζητάµε. Αυτό είναι εγκληµατικό.
Είναι εθνικό έγκληµα. Αν ισχύει –επαναλαµβάνω-, θέλω διά-
ψευση, θέλουµε διάψευση. 

Πάµε στη Θράκη. Ένα θέµα το οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ το υλοποίησε,
ο κ. Δηµοσχάκης το ξέρει. 

Για πρώτη φορά στα χρονικά εξέλεξαν µουφτήδες, κύριε Μη-
τσοτάκη. Καθαίρεσαν τους νόµιµους για να εκλέξουν µουφτήδες
κατ’ επιταγήν της Τουρκίας, του Ερντογάν. 

Ρωτώ, λοιπόν, εσάς: Σε καµµία µουσουλµανική χώρα δεν διο-
ρίζονται οι ιµάµηδες. Πουθενά, µόνο εδώ. Το έκαναν το έγκληµα,
κύριε Τσακαλώτο, το κάνατε εσείς. Δεν ξέρω αν ήταν λάθος. Πά-
ντως, ήταν έγκληµα, γιατί πουθενά, ακόµη και στην Τουρκία, δεν
διορίζονται.

Τι θα κάνει η Κυβέρνηση; Θα το διορθώσει; Θα το αφήσει έτσι;
Δεν βλέπουµε τι γίνεται µε το τουρκικό κόµµα, που παρανόµως
λειτουργεί; Δεν υπάρχει τουρκικό κόµµα. Κι όµως, αυτό δηλώ-
νουν. 

Δεν βλέπουµε τι γίνεται µε το προξενείο, που πρέπει να φύγει,
κύριε Μητσοτάκη; Λειτουργεί ως σφηκοφωλιά δυστυχώς. Δεν
χρειαζόµαστε προξενείο στην Κοµοτηνή. Δεν το χρειάζεται η
Τουρκία. Τι να κάνουµε τώρα; Αφού λειτουργεί έτσι.

Σας λέω για τους µουφτήδες. Τι θα κάνετε; Θέλω στη δευτε-
ρολογία µια απάντηση, γιατί οι νόµιµοι µουφτήδες έχουν προ-
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σφύγει στο Συµβούλιο της Επικρατείας και περιµένουν απάντηση
νόµιµη και έχουµε παράνοµους µουφτήδες στη Θράκη να αλω-
νίζουν.

Είναι θέµατα τα οποία δεν τα συζητήσατε και ούτε ως λιτή ανα-
φορά δεν λέχθηκαν από το στόµα σας.

Πάω στα υπόλοιπα. Τον εκλογικό νόµο τον συνδέω µε τη Θρά-
κη.

Κύριε Μητσοτάκη, ότι και να φέρετε, να ξέρετε ένα πράγµα.
Δεν µας ενδιαφέρει το προσωπικό µας συµφέρον. Δεν µας εν-
διαφέρει αν θα το πάτε στο 1% ή στο 2%, γιατί θα είµαστε στη
Βουλή. Εάν δω µε τα µάτια µου τουρκικό κόµµα µέσα στη Βουλή,
να µην είναι ποτέ η Ελληνική Λύση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Βάλτε το όριο, τον φραγµό, γιατί πρέπει να κοιτάµε τη Θράκη.

Αυτό σηµαίνει σύνεση. Δεν σηµαίνει συναίνεση, σηµαίνει σύνεση
εθνική. Είναι σηµαντικό. Προσέξτε, όχι παιχνίδια µε εκλογικούς
νόµους, όχι απλή αναλογική για να µπούµε στη Βουλή και να
παίρνουµε επιχορηγήσεις. Το εθνικό είναι πάνω από οποιοδή-
ποτε άλλο θέµα.

Πάµε στο επόµενο. Σκοπιανό: Θα µου επιτρέψουν οι καλοί συ-
νάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί µε πιέζει και ο χρόνος.
Σιωπή, κύριοι συνάδελφοι! Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, κύριε
Σιµόπουλε, εσείς ξιφουλκούσατε! Δεν απευθύνοµαι σε εσάς,
αλλά σε όλους. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Γιατί συνέχεια τον κ. Σιµόπουλο; 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Είναι φίλος ο Σιµόπουλος, ξέρει γιατί το λέω. Θεσσαλονι-
κιός γαρ!

Για το σκοπιανό απευθύνοµαι στους Μακεδόνες! Πού είναι οι
Μακεδόνες, οι µακεδονοµάχοι που µου λέγατε ότι η Συµφωνία
των Πρεσπών είναι εγκληµατική; Έβγαινε στο ραδιόφωνο µου,
στο «FOCUS», ο φίλος µου ο Σιµόπουλος και άλλοι Βουλευτές
και έλεγαν «θα την αλλάξουµε, θα την ανατρέψουµε». Πού είστε;
Πού είστε; Πού είστε οι Μακεδόνες; Τώρα θα σας δω!

Υπάρχει µια µηνυτήρια αναφορά για εσχάτη προδοσία στον κ.
Κοτζιά. Την ξέρει κάποιος εδώ µέσα; Είναι οι Παµµακεδονικές
Ενώσεις. Εδώ είναι. Έχετε δέκα Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης
δίπλα σας. Θέλω είκοσι υπογραφές από εσάς, της Νέας Δηµο-
κρατίας, για να µάθουµε γιατί προδόθηκε η Μακεδονία και τι
έκανε ο Κοτζιάς κρυφά από τους Έλληνες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα βάλει κάποιος υπογραφή; Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-

κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω την υπογραφή σας, τουλάχιστον να µάθουµε, µε Προ-
ανακριτική. Κύριε Μητσοτάκη, είναι κρυµµένη στα συρτάρια του
Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Την έχει από εκεί κάτω. Εύχοµαι να τη
βγάλετε πιο πάνω εσείς τώρα, για να δούµε τελικά τι έχει γίνει.
Και το λέω αυτό γιατί περιµένω από εσάς τους Μακεδόνες, του-
λάχιστον να µάθουµε για ποιον λόγο έγινε αυτό το έγκληµα. Από
όλους τους Μακεδόνες και τους υπόλοιπους Έλληνες.

Πάµε στο επόµενο το οποίο είναι πολύ σοβαρό. Φίλες και
φίλοι, υπάρχει µια επιστολή από καθηγητές προς τον κ. Μητσο-
τάκη. Την έχω εδώ. Σας επιχειρηµατολογούν µε πάρα πολλά επι-
χειρήµατα, ότι αυτή η Συµφωνία είναι άκυρη. Καταθέτω την επι-
στολή.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα
επιστολή, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Συµφωνία των Πρεσπών είναι άκυρη. Όταν λέω άκυρη,
άκυρη! Πραγµατικά άκυρη! Έπρεπε να τελειώσει 31 Δεκεµβρίου
και το δηµοψήφισµα και όλα και δεν τελείωσαν. Κλείστε την προ-
δοτική Συµφωνία των Πρεσπών. Διαγράψτε αυτήν την προδοτική
συµφωνία, γιατί ανοίγει ο ασκός του Αιόλου. 

Και επειδή θα πουν κάποιοι ότι µπορεί να είµαι και πατριδοκά-
πηλος, θα τους πω το εξής: Ξέρετε τι περιλαµβάνει η συµφωνία
για το σκοπιανό, κύριε Μητσοτάκη; Το γνωρίζουν οι Έλληνες;

Περιλαµβάνει ως περίκλειστο κράτος τη δυνατότητα των Σκο-
πίων να βγαίνουν από τον Αξιό και να έχουν λιµενικό στο Θερ-
µαϊκό κόλπο. Το περίκλειστο κράτος -πού είναι ο κ. Συρίγος;-
δικαιούται µε βάση την ενδιάµεση συµφωνία που υπέγραψε το
ΠΑΣΟΚ κατά το παρελθόν, που είναι συνέχεια η σηµερινή Συµ-
φωνία των Πρεσπών, να έχουν ναυτικό στο Θερµαϊκό κόλπο,
κύριε Λοβέρδο. Είναι το άρθρο 5, κύριε Λοβέρδο! Τους επιτρέ-
πουν να έχουν ΑΟΖ, κύριε Μητσοτάκη!

Ακούστε λίγο. Δεν είναι κακό να µην ξέρει κάποιος. Κακό είναι
να κάνει πως δεν ξέρει αυτό που έρχεται. Εµείς θα είµαστε εδώ
για να κρούουµε καµπανάκια, να σας λέµε ότι κάτι δεν πάει καλά.
Η Συµφωνία των Πρεσπών ανοίγει ασκό Αιόλου. Εγώ δεν θέλω
έξω από το Λευκό Πύργο, στα έξι ναυτικά µίλια, να βλέπω σκά-
φος των Σκοπίων, του Λιµενικού, µε τον ήλιο της Μακεδονίας
πάνω στο σκάφος αυτό. Δεν το θέλουµε, κύριε Μητσοτάκη! Δεν
το θέλουµε! Ακυρώστε τη συµφωνία επιτέλους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στο επόµενο θέµα. Πιέζει ο χρόνος, αλλά πήραν και

οι υπόλοιποι παραπάνω χρόνο. Θα πάρω κι εγώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Βελόπουλε,

επειδή έχουµε πει να τελειώσουµε στις 00.00’ και ακολουθεί ο
κύριος Αρχηγός του ΜέΡΑ25, θα εκτιµούσαµε αν συντοµεύατε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Κύριε Πρόεδρε, οι άλλοι µίλησαν 35 λεπτά. Να µιλήσω
τουλάχιστον 25 λεπτά. Έχει δίκιο ο κ. Βαρουφάκης που περιµένει
υποµονετικά. Οι άλλοι όµως, µίλησαν 35 λεπτά. Γιατί εµείς; Τε-
λικά θα πείτε και σε εκείνον να κλείσει στα δεκαπέντε, στα είκοσι.
Είµαστε µικροί, αλλά αφήστε µας να µιλήσουµε. Δεν είναι κακό.

Πάµε σε ένα θέµα που κανείς δεν τόλµησε να αγγίξει εδώ µέ-
σα. Γιατί φοβάστε να µιλήσετε για τους Βορειοηπειρώτες; Γιατί
φοβάστε να δείξετε αυτές τις εικόνες, αυτές τις εικόνες της ντρο-
πής, που όταν τις βλέπω εγώ, ντρέποµαι; Να γκρεµίζουν ελληνι-
κές περιουσίες στη Χειµάρρα, ο ναρκέµπορος ο Ράµα, και να µη
µιλάει η ελληνική κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, να µην λέει το παραµι-
κρό! Τίποτα!

Σας θέλω εσάς τους πατριώτες, τους νεοδηµοκράτες και την
Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη, να κάνει παρέµβαση στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, οπουδήποτε. Βέβαια να του υπενθυµίσω ότι το
2009, όταν ήµουν Βουλευτής και φώναζα στην κ. Μπακογιάννη
«Μην τους συνδέετε µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν θα µας δώ-
σουν το παραµικρό ως αντίδωρο οι Αλβανοί, δεν θα το κάνουν
ποτέ», γελούσε και έλεγε «Πήραµε την ΑΟΖ, που τόσο πολύ θέ-
λεις εσύ».

Όχι µόνο δεν πήραµε ΑΟΖ, µςας παίρνουν και την περιουσία.
Χτυπούν τους Χειµαρριώτες, δολοφονούν τον Κατσίφα και βγαί-
νει Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ και τον λέει τρελό! Βγήκε Βουλευτής
του ΣΥΡΙΖΑ και τον είπε τρελό, ήρθε η δικογραφία στη Βουλή και
την κάνανε «γαργάρα» οι Βουλευτές. Δεν ψήφισαν υπέρ της ασυ-
λίας του κ. Φίλη. Να λες έναν νεκρό τρελό; Και παλαβός να ήταν
και τρελός να ήταν! Εξάλλου, και το 1821 για την καθεστηκυία
τάξη των πλουσίων εκείνης της εποχής ήταν τρελοί οι επαναστά-
τες. Τρελοί, παλαβοί! 

Γιατί το κάνουµε αυτό; Δεν καταλαβαίνω, κύριε Λοβέρδο, για
ποιον λόγο γίνονται όλα αυτά. Γιατί να είµαστε τόσο υποτονικοί
στα εθνικά θέµατα;

Για εµένα, κύριε Μητσοτάκη, για να κλείσω εδώ, το θέµα του
ασύλου είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Όµως, γιατί δεν τολµάτε να
µιλήσετε για τα αυτονόητα; Εµείς είπαµε για το άσυλο και πολι-
τοφυλακή να κάνουµε και εθνοφυλακή. Πιέζει ο χρόνος και δεν
µπορώ να το αναλύσω. 

Όµως, κανείς δεν µιλάει εδώ µέσα για τους καθηγητές στα πα-
νεπιστήµια οι οποίοι έχουν κάνει εργολαβίες. Μεταπτυχιακούς
και διδακτορικούς φοιτητές τούς χρησιµοποιούν για εργασίες.
Λέω ψέµατα; Και κονοµάνε χρήµατα οι καθηγητές! Αυτό δεν είναι
παραεµπόριο ή εµπόριο µέσα στο πανεπιστήµιο; Γιατί δεν λέει
κάποιος ότι µε πόρους του πανεπιστηµίου χρησιµοποιούν τους
φοιτητές τους για να κάνουν δουλειές; Γιατί δεν µιλάει κάποιος
για την κοµµατικοποίηση των πανεπιστηµίων; «Θα κάνουµε ιδιω-
τικά πανεπιστήµια». Κι εγώ υπέρ είµαι. Ας λύσουµε το πρόβληµα
των δηµοσίων. 

Σταµατήστε τις κοµµατικές παρατάξεις από τα πανεπιστήµια.
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Κλείστε τις επιτέλους! Τι δουλειά έχει το πανεπιστήµιο µε τα κόµ-
µατα; Που παίρνει ένας µια µπατανόβουρτσα και βάφει! Όλοι πε-
ράσαµε από εκεί. Ο ένας γράφει ΠΑΣΠ, ο άλλος γράφει ΟΝΝΕΔ,
ό,τι θέλει ο καθένας. Σταµατήστε αυτή την ιστορία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, ξε-

περνάµε το εικοστό πέµπτο λεπτό.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Κλείνω εδώ για να µην ξεπερνάµε τον χρόνο, αν και ξε-
περάσατε εσείς, κύριε Τασούλα, την ευγένεια. Είστε ευγενικός
άνθρωπος. Δεν πειράζει, θα τα πούµε την επόµενη φορά.

Κύριε Μητσοτάκη, κάντε µου µια χάρη. Ένα λεπτό στα σα-
ράντα είναι λίγο. Δεν πειράζει. Όµως, τη Συµφωνία των Πρεσπών
ακυρώστε την. Κάντε τα πάντα να ακυρωθεί. Θα σας ευγνωµονεί
η Μακεδονία. Σας το λέω από τώρα και το προσυπογράφω. Το
λένε και οι Βουλευτές σας. Ντρέπονται πολλοί εξ αυτών να πουν
ότι δεν θα ακυρωθεί η Συµφωνία. 

Για να µην ντρέπονται όλοι οι Έλληνες, λοιπόν, ακυρώσετε τη
Συµφωνία των Πρεσπών και φωνάξτε µας να δούµε ποιες είναι
οι κόκκινες γραµµές. Για όλους µας είναι πρώτα η Ελλάδα,
πρώτα οι Έλληνες, πρώτα η πατρίδα, πρώτα το έθνος!

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Καλείται στο Βήµα ο

κ. Γιάνης Βαρουφάκης, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας ΜέΡΑ25.

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ποτέ στην ιστορία της Βουλής των Ελλή-
νων -ίσως από την περίοδο της αποστασίας- δεν έχει πληγωθεί
το κύρος του Κοινοβουλίου τόσο πολύ όσο τα τελευταία µνηµο-
νιακά χρόνια, ιδίως τα τελευταία τέσσερα χρόνια.

Οι πολίτες παρακολουθούν για χρόνια τώρα µια φαρσοκωµω-
δία. Οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης να υπερψηφίζουν νοµο-
σχέδια µε τα οποία διαφωνούσαν και εσείς της τότε αντιπολί-
τευσης συχνά να καταψηφίζετε νοµοσχέδια µε τα οποία κατά
βάθος συµφωνούσατε. Πρόκειται για έναν πρωτόγνωρο εξευτε-
λισµό της κοινοβουλευτικής διαδικασίας που ρίχνει τη σκιά του
ακόµα και στη σηµερινή Βουλή. Ποιες είναι οι προοπτικές αυτής
της Βουλής να επουλώσει αυτήν την πληγή; 

Ακούγοντας κάποιος τις προγραµµατικές σας δηλώσεις, κύριε
Μητσοτάκη, διακρίνει µια ευχάριστη ευθυγράµµιση ιδεολογίας
και εξαγγελιών. Πράγµατι, ο χείµαρρος των εξαγγελιών, των νο-
µοσχεδίων που προετοιµάζετε, µοιάζουν να συνάδουν µε τις πε-
ποιθήσεις σας και αυτό το χαιρετίζω. Αυτό που, όµως, είναι
σίγουρο είναι ότι δεν συνάδουν µε τις δεσµεύσεις σας.

Άκουσα µε χαρά να εξαγγέλλετε τη µείωση των φορολογικών
συντελεστών των επιχειρήσεων και παράλληλα, τη µείωση ου-
σιαστικά του αφορολόγητου, ιδιαίτερα των φτωχότερων ανθρώ-
πων. Ναι, αλλά πριν από αυτό είχατε δεσµευτεί στο 3,5% πρωτο-
γενές πλεόνασµα και αυτά τα δύο φάσκουν και αντιφάσκουν. Δί-
νετε υποσχέσεις που απαιτούν ρήξη µε τους δανειστές που ταυ-
τόχρονα υπόσχεστε ότι δεν θα κάνετε. Πρόκειται για µια ιδιόρ-
ρυθµη και ιδιότυπη µορφή µνηµονιακού λαϊκισµού. 

Κύριε Πρωθυπουργέ, ποιος είναι ο υπ’ αριθµόν ένας κατα-
στροφέας των επιχειρήσεων σήµερα; Νοµίζω ότι, αν βγούµε έξω
και ρωτήσουµε επιχειρηµατίες, θα µας πουν για την 100% προ-
πληρωµή του φόρου που έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ και για την οποία, δυ-
στυχώς, δεν άκουσα τίποτα από εσάς σήµερα. Είναι ο ελέφαντας
στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου η παντελής έλλειψη αναφοράς
σ’ αυτό το όνειδος, που βάζει «λουκέτα» στις επιχειρήσεις και
που στέλνει τα παιδιά µας στο εξωτερικό.

Εµείς, ως ΜέΡΑ25, θα κατεβάσουµε τροπολογία σε οποιοδή-
ποτε φορολογικό νοµοσχέδιο, προτείνοντας την κατάργηση της
100% προπληρωµής του φόρου. Είναι µια τροπολογία που εσείς
θα απορρίψετε όχι γιατί διαφωνείτε, αλλά λόγω των δεσµεύσεών
σας στους δανειστές.

Κύριε Πρωθυπουργέ, κύριοι Βουλευτές, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, το τέταρτο µνηµόνιο το οποίο έφερε τον περασµένο
Αύγουστο ο ΣΥΡΙΖΑ θα σας αναγκάζει καθηµερινά να αυτοκα-
ταργείστε, όπως ανάγκαζε τους συντρόφους του ΣΥΡΙΖΑ να αυ-

τοκαταργούνται εδώ και τέσσερα χρόνια. Θα σας σέρνει σε ανα-
ποτελεσµατικές, ολοένα αντιλαϊκότερες, αυταρχικότερες πολιτι-
κές. Βρισκόµαστε ακόµα στη δίνη των µνηµονίων, βρισκόµαστε
ακόµα σε µια πολύ δυσάρεστη θέση, που η εφαρµογή του προ-
γράµµατός σας, η εφαρµογή του προγράµµατος του ΣΥΡΙΖΑ, το
δικό µας πρόγραµµα απαιτούν ρήξη µε τις πολιτικές των δανει-
στών.

Ο κύριος Πρωθυπουργός µάς λέει ότι δεν ισχύει αυτό, ότι θα
πάει στις Βρυξέλλες και θα καταπλήξει τους δανειστές µε την
αξιοπιστία του και έτσι θα πετύχει τη µείωση του στόχου του
πρωτογενούς πλεονάσµατος.

Κύριε Μητσοτάκη, έχω νέα για σας: Την αξιοπιστία του κ. Τσί-
πρα στα µάτια των δανειστών δεν θα τη φτάσετε ποτέ. Όσο και
να προσπαθήσετε, όσο κατακλυσµική και να είναι η λαίλαπα νο-
µοσχεδίων των πρώτων εκατό ηµερών σας, η κ. Μέρκελ, ο κ.
Σολτς, η κ. Λαγκάρντ, ο κ. Ντράγκι θα παραµείνουν πιο εντυπω-
σιασµένοι από την αποτελεσµατικότητα µε την οποία ο µεταλ-
λαγµένος ΣΥΡΙΖΑ έκοψε το ΕΚΑΣ, παρήγαγε υπερπλεονάσµατα,
χάρισε τα αεροδρόµια ουσιαστικά, τα τρένα.

Στην καλύτερη περίπτωση για σας, να σας θεωρήσουν άξιο
συνεχιστή του κ. Τσίπρα. Πιο αξιόπιστο από εκείνον ποτέ, όπερ
µεθερµηνευόµενον, όπως λέει και το ΚΚΕ πολύ σωστά, τα µατω-
µένα πλεονάσµατα που επέβαλαν στον κ. Τσίπρα θα παραµεί-
νουν και θα παραµείνουν λόγω της άρνησης της γερµανικής
κυβέρνησης για αναδιάρθρωση χρέους µε συναινετικά µέσα.
Αυτά τα πλεονάσµατα θα παραµείνουν εγγυητές της αναπαρα-
γωγής της χρεοδουλοπαροικίας, βασικός λόγος που θα φεύγουν
και άλλα παιδιά µας στο εξωτερικό τα επόµενα χρόνια.

Ας δούµε κάποιες από τις εξαγγελίες σας. Πάρτε τα κόκκινα
δάνεια, για παράδειγµα. Τι προτείνετε; Αντί να µεταφερθούν,
όπως προτείνει το ΜέΡΑ25, σε µια δηµόσια εταιρεία διαχείρισης
ιδιωτικού χρέους, προτείνετε επίσπευση των πωλήσεών τους στα
funds, στα αρπακτικά ταµεία, επίσπευση των εξώσεων και των
πλειστηριασµών, επιτάχυνση του φαύλου κύκλου, όπου µειώνον-
ται οι αξίες των ακινήτων δίπλα στα ακίνητα που βγήκαν στον
πλειστηριασµό, αύξηση της πίεσης είτε για ανακεφαλαιοποίηση
των συστηµικών τραπεζών από το «µαξιλαράκι» που σας κληρο-
δότησε ο κ. Τσίπρας είτε για κατευθείαν επιδότηση των αρπακτι-
κών funds για να πληρώνουν στις τράπεζες ένα µεγαλύτερο
ποσοστό.

Προτείνετε, µε άλλα λόγια, µεγέθυνση της χρεοκοπίας τόσο
των νοικοκυριών όσο και του κράτους, µε µόνους κερδισµένους
τα αρπακτικά ταµεία και τους εγχώριους ατζέντηδές τους, που
βεβαίως εύλογα ζητωκραυγάζουν τη Νέα Δηµοκρατία και τη νίκη
σας.

Αν δούµε όλα τα άλλα στοιχεία του παζλ που σχηµατίζεται -
ιδιωτικοποιήσεις, εργασιακά, το ασφαλιστικό, στο οποίο δεν ανα-
φερθήκατε, αλλά γνωρίζουµε τη ροπή σας προς ιδιωτικοποίηση-
βλέπουµε µια τάση όχι προς φιλελεύθερη κατεύθυνση, αλλά βλέ-
πουµε µια τάση προς ολιγοπωλιακές ρυθµίσεις υπέρ συγκεκρι-
µένων προσοδοφόρων συµφερόντων.

Να πάρουµε τη δηµόσια περιουσία; Αντί για τη µετατροπή του
ΤΑΙΠΕΔ και του Υπερταµείου σε µια δηµόσια αναπτυξιακή τρά-
πεζα, όπως προτείνει το ΜέΡΑ25, που θα µπορούσε να χρησιµο-
ποιήσει τη δηµόσια περιουσία όχι για να την πουλήσει, αλλά ως
εχέγγυο για να δηµιουργήσει επενδυτικές ροές στον ιδιωτικό και
δηµόσιο τοµέα -µε τις µετοχές αυτής της αναπτυξιακής τράπε-
ζας να περνούν, για παράδειγµα, στο ΙΚΑ, έτσι ώστε να αποζη-
µιωθεί για την αποµείωση της κεφαλαιοποίησης επί PSI- προτεί-
νετε περαιτέρω ξεπούληµα υπέρ της προσοδοφορίας συγκεκρι-
µένων «ηµετέρων» ολιγαρχών και κατά της κοινωνίας.

Μιλήσατε για την ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ και κάνετε µία άσ-
τοχη, πιστεύω, σύγκριση µε τον ΟΤΕ. Είναι άλλο µία εταιρεία τη-
λεπικοινωνιών και άλλο ένα φυσικό µονοπώλιο, όπως είναι η
ΔΕΗ. Τα τελευταία χρόνια, υπό την πίεση των δανειστών και µε
τη συµµετοχή σε αυτήν τη διαδικασία της κυβέρνησης Τσίπρα,
η ΔΕΗ απαξιώθηκε, λόγω της έρπουσας ιδιωτικοποίησης επί ΣΥ-
ΡΙΖΑ, λόγω των συµβάσεων µε ιδιώτες, που ήταν ιδιαίτερα επι-
ζήµιες για τη ΔΕΗ, και λόγω της αφαίµαξης του τζίρου της ΔΕΗ
από την κυβέρνηση για λόγους αποπληρωµής διαφόρων υπο-
χρεώσεων. Περισσότερη ιδιωτικοποίηση θα είναι τόσο θεραπευ-
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τική όσο το να δίνεις λίγο περισσότερο δηλητήριο στον δηλητη-
ριασµένο.

Ας πάρουµε το θέµα του κατώτατου µισθού, τα εργασιακά και
τη σχέση µε τη φορολόγηση των επιχειρήσεων.

Θα θέλαµε εµείς στο ΜέΡΑ25 να σας ακούσουµε -και θα το
χειροκροτούσαµε- να µας µιλάτε για µία κατάργηση της προπλη-
ρωµής του φόρου επιχειρήσεων, µία µείωση του συντελεστή φο-
ρολόγησης των πολύ µικρών επιχειρήσεων, θα έλεγα και στο
15%, αλλά σε καµµία περίπτωση για τις ολιγοπωλιακές αλυσίδες
κάτω από το 26%, µε µία ταυτόχρονη γενναία αύξηση στον κα-
τώτατο µισθό, µία τέτοια αντιστάθµιση. Δεν το βλέπουµε, όµως,
αυτό. Διαβάζουµε τις προτάσεις του ΣΕΒ για ακόµα περισσότερη
ελαστικότητα στην αγορά εργασίας, κωδικός για τη µεγαλύτερη
εξαθλίωση, για χαµηλότερους κατώτατους µισθούς. Και σαν να
θέλατε να επιβεβαιώσετε αυτή τη ροπή σας καταργήσατε την
Επιθεώρηση Εργασίας.

Φαίνεται ότι δεν έχετε κατανοήσει ότι στον βωµό της ενίσχυ-
σης της εργοδοσίας, η περαιτέρω εξαθλίωση των εργαζοµένων
του ιδιωτικού τοµέα συµπιέζει την ενεργό ζήτηση, τους τζίρους
και εντέλει τα δηµόσια έσοδα.

Κύριε Πρωθυπουργέ, αναρωτιέµαι αν αντιλαµβάνεστε ότι είστε
ο τυχερότερος Πρωθυπουργός της µνηµονιακής Ελλάδας. Θυ-
µάµαι την έκδηλη ανακούφιση στο πρόσωπο του καλού συναδέλ-
φου, που δεν είναι εδώ, του κ. Σταϊκούρα, όταν µαζί µε τον κ.
Χαρδούβελη µού παρέδιδαν το άδειο ταµείο, τον Γενάρη του
2015, από το οποίο έπρεπε να αποπληρώσω εντός του 2015 το
εξωφρενικό ποσό των 22 δισεκατοµµυρίων στην τρόικα και
στους δανειστές.

Αντίθετα µε τότε, αντίθετα µε τις συνθήκες υπό τις οποίες ανέ-
λαβε Πρωθυπουργός ο κ. Σαµαράς, αντίθετα µε τις συνθήκες
υπό τις οποίες ανέλαβε Πρωθυπουργός ο κ. Παπανδρέου, αν και
η χώρα σήµερα είναι πιο πτωχευµένη από ποτέ, εσείς αναλάβατε
χωρίς καµµία αγωνία για το πώς θα αποπληρώνετε τους δανει-
στές τα επόµενα δέκα χρόνια. Αυτό το χρωστάτε στον κ. Τσίπρα,
στον κ. Δραγασάκη, στον κ. Τσακαλώτο, οι οποίοι όχι µόνο ανέ-
συραν τη Νέα Δηµοκρατία από τον πάτο µιας τεράστιας ήττας
το βράδυ του δηµοψηφίσµατος του Ιουλίου του 2015, ζητώντας
την ψήφο σας έτσι ώστε από κοινού να ανατρέψετε το «όχι» του
ελληνικού λαού, αλλά τρία χρόνια µετά, τον περασµένο Αύγου-
στο, η κυβέρνηση Τσίπρα εξασφάλισε νέα δάνεια, στο πλαίσιο
του τέταρτου µνηµονίου, από τα οποία θα προσποιείται ότι απο-
πληρώνετε τους δανειστές µέχρι το 2021. Και το πιο σηµαντικό
είναι ότι πήραν 100 δισεκατοµµύρια αποπληρωµών, που ήταν να
γίνουν µεταξύ του 2021 και του 2030, τα µετέφεραν µετά το
2032, τοκιζόµενα βεβαίως, και επιβαρύνοντας έτσι το χρέος, κάτι
το οποίο, σε µία γλώσσα όπου ο Τζορτζ Όργουελ θα καταλά-
βαινε πάρα πολύ καλά, το ονόµασαν «ελάφρυνση χρέους».

Δυστυχώς, η προσωπική σας τύχη συµπορεύεται µε τη δυστυ-
χία των πολλών. Το κράτος µας είναι πιο πτωχευµένο από ποτέ,
αλλά παράλληλα όσοι αγοράζουν κρατικά οµόλογα κερδίζουν
αστρονοµικά για την εποχή ποσοστά κέρδους. Τα έχετε δει. Αυτό
δεν είναι ψήφος εµπιστοσύνης σε κανέναν µας.

Απλά, τι συµβαίνει; Πώς γίνεται να κερδίζουν οι κερδοσκόποι
αγοράζοντας δηµόσιο χρέος µιας πτωχευµένης χώρας; Είναι
απλό. Όταν το 85% και πάνω του δηµόσιου χρέους έχει περάσει
στην τρόικα και όσο καλά κρατεί ο µνηµονιακός δικοµµατισµός,
το µικρό ποσοστό αυτού του χρέους, που εξακολουθεί να δια-
πραγµατεύεται η αγορά, εξασφαλίζεται από την τρόικα και έτσι
µοσχοπουλιέται σε µία παγκόσµια αγορά οµολόγων µε αρνητικά
επιτόκια.

Το ίδιο, όµως, συµβαίνει και µε το ιδιωτικό χρέος. Κάθε κόκκινο
δάνειο που πουλιέται σε ξένο αρπακτικό ταµείο από το Delaware,
από το New Jersey -και το αγοράζει µε ένα ευτελές ποσοστό 8%
επί της ονοµαστικής του αξίας- καταστρέφει συµπολίτες µας,
µειώνει κι άλλο την κεφαλαιοποίηση των τραπεζών, ρίχνει ακόµα
µεγαλύτερη σκοτοδίνη στην αγορά ακινήτων. Το ότι τα όρνια πα-
χαίνουν από το κουφάρι της κοινωνίας µας, δεν σηµαίνει ότι η
κοινωνία µας ανανήπτει. Αυτό είναι το πρώτο µέγα παράδοξο της
σηµερινής ιστορικής συγκυρίας. Ποτέ τόσοι λίγοι δεν πλούτισαν
τόσο γρήγορα την ώρα που οι πολλοί καταβαραθρώνονται.

Το δεύτερο µεγάλο παράδοξο αφορά την αγαστή συνύπαρξη

στην Κυβέρνησή σας αυτοαποκαλούµενων φιλελεύθερων και
ακροδεξιών. Κάποτε ο εκ των γκουρού του οικονοµικού φιλελευ-
θερισµού, ο πολύ σπουδαίος Friedrich Von Hayek, είχε πει µία
αλήθεια για µας τους αριστερούς, που πόναγε. Είχε πει –φαντά-
ζοµαι το θυµάστε- ότι το πρόβληµα µε τον σοσιαλισµό είναι ότι
για να τον εφαρµόσουν οι σοσιαλιστές πρέπει να κάνουν πράγ-
µατα τα οποία παραβιάζουν τις βασικές αρχές των σοσιαλιστών.
Κάτι αντίστοιχο αντιµετωπίζετε κι εσείς σήµερα.

Η εφαρµογή αυτών που ονοµάζετε «φιλελεύθερες πολιτικές»,
αλλά ουσιαστικά ενισχύουν τις ολιγοπωλιακές δυνάµεις -που
στόχο έχουν τη συλλογή προσόδων- ιδίως σε συνθήκες τέταρτου
µνηµονίου απαιτούν πράξεις από εσάς, που παραβιάζουν βασι-
κές αρχές του φιλελευθερισµού. Η καταστολή, ο «νόµος και
τάξη», πάνε χέρι-χέρι µε τις πολιτικές τις οποίες θα ακούµε και
θα βλέπουµε να έρχονται σε αυτήν την Αίθουσα του Κοινοβου-
λίου τις επόµενες εβδοµάδες.

Το έχετε ήδη σηµατοδοτήσει µε έναν ιδιαίτερα συµβολικό
τρόπο, κύριε Μητσοτάκη, επιλέγοντας ως Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη τέως Υπουργό, που θα έπρεπε όχι να υπουργοποι-
ηθεί, αλλά να λογοδοτήσει για τη µεγαλύτερη παραβίαση ανθρω-
πίνων δικαιωµάτων στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όταν το 2012 ως
Υπουργός του ΠΑΣΟΚ δίωξε και διαπόµπευσε οροθετικές γυναί-
κες. Το µόνο που αναρωτιέµαι είναι γιατί τον χωρίσατε από το
έτερό του ήµισυ, τον κ. Λοβέρδο. Κρίµα δεν είναι;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την 7η Ιουλίου έκλεισε ένα κε-
φάλαιο της µνηµονιακής Ελλάδας και άνοιξε ένα άλλο. Όπου και
να κοιτάξουµε βλέπουµε αυτή τη συνέχεια µεταξύ της προηγού-
µενης διακυβέρνησης και της σηµερινής. Το 2015 µε τον ειδικό
γραµµατέα του ΣΔΟΕ, τον Παναγιώτη Δάνη, επαναφέραµε στο
ΣΔΟΕ το καθήκον για έλεγχο της αγοράς -κάτι το οποίο είναι
προαπαιτούµενο για τον υγιή ανταγωνισµό- και ξεκινήσαµε µαζί
τους αλγοριθµικούς ελέγχους για τη φοροδιαφυγή. Μετά τον
Ιούλιο η τρόικα επέβαλε και η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ αποδέχθηκε
την απορρόφηση του ΣΔΟΕ στην Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, που
βρίσκεται υπό τον άµεσο έλεγχο της τρόικας, της πιστότερης
φίλης των εγχώριων µεγαλοφυγάδων.

Με εκείνη την µονοκοντυλιά επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ το κράτος
έχασε πολλά δισεκατοµµύρια διαφυγόντων εσόδων. Τώρα, απλά
εσείς, η Νέα Δηµοκρατία, έρχεστε να υπογράψετε τη ληξιαρχική
πράξη θανάτου του ΣΔΟΕ. Και οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, που το
καλοκαίρι του 2015 το αυτί τους δεν ίδρωνε για τις καταγγελίες
του Παναγιώτη Δάνη για την κατάργηση επί της ουσίας του
ΣΔΟΕ, σήµερα εξανίστανται.

Τα ίδια βλέπουµε και στο µεταναστευτικό. Στο όνοµα της Αρι-
στεράς η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ κανονικοποίησε το κολαστήριο της
Μόριας, δίνοντας την ευκαιρία σε µία νέα Κυβέρνηση της Δεξιάς
να υιοθετήσει πιο εύκολα την τακτική, τη στρατηγική, την ιδεο-
λογία του Σαλβίνι. Παραδίδει το Υπουργείο Μεταναστευτικής Πο-
λιτικής στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, καταργεί την
απόδοση ΑΜΚΑ και συνεπώς την πρόσβαση στις δοµές υγείας
σε πρόσφυγες, καλλιεργεί ακόµα πιο εχθρικό κλίµα απέναντι
στον ξένο. Εκτός, βέβαια, αν ο ξένος έχει 250 χιλιάρικα και οπότε
του δίνουµε µία Golden Visa, έτσι ώστε από το Βερολίνο ή από
το Παρίσι να µπορεί να αρµέγει τις προσόδους από δύο-τρία δια-
µερίσµατα που θα έχει και θα νοικιάζει µέσω Airbnb στο Κουκάκι
ή στα Χανιά ή σε κάποιο νησί.

Τα ίδια βλέπουµε και στο µακεδονικό. Δεν θέλω να επαναλάβω
πράγµατα που έχουν πει άλλοι. Αντίθετα, µε το ΜέΡΑ25, κύριε
Πρωθυπουργέ, που είχαµε το σθένος να εισπράξουµε το πολι-
τικό κόστος, υποστηρίζοντας τη Συµφωνία των Πρεσπών, εσείς
εξαπατάτε τους ψηφοφόρους σας, αγκαλιάζοντας κυνικά τη Συµ-
φωνία των Πρεσπών µετά την αποµάκρυνση από τις κάλπες. 

Τέλος -και αυτό έχει πολύ µεγάλη σηµασία– τα ίδια βλέπουµε
στο µείζον θέµα της ενεργειακής και εξωτερικής πολιτικής. Ο
αναπάντεχος ακραίος ατλαντισµός της προηγούµενης Κυβέρνη-
σης σάς δηµιουργεί πρόβληµα, καθώς σας είναι αδύνατον να
τους ανταγωνιστείτε, να τους προφτάσετε. 

Έδεσαν τη χώρα στο άρµα των πολυεθνικών πετρελαίων και
στο όραµα µιας Ελλάδας που θα τη διαπερνούν αγωγοί φυσικού
αερίου, στη βόρειο Ελλάδα, µε την Ήπειρο σκαµµένη µε fracking,
µε το υπέδαφός της κατεστραµµένο, έτσι ώστε να πλουτίζουν

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Δ’ - 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1257



κάποιοι ελάχιστοι ολιγάρχες, µιας Ελλάδας που αγκαλιά µε τον
κ. Νετανιάχου και τις αµερικανικές πολυεθνικές θα νέµονται την
ανατολική Μεσόγειο, δίνοντας εξαιρετική ευκαιρία στον τουρκικό
επεκτατισµό να πυροδοτεί εντάσεις στο Αιγαίο. 

Κάπως έτσι έρχοµαι στο τρίτο µέγα παράδοξο της εποχής
µας. Αυτοπαρουσιάζεστε ως ευρωπαϊστές, κι όµως έχετε ήδη
προσδεθεί στο άρµα που οδηγούν ο κ. Νετανιάχου, ο µεγαλύτε-
ρος υποστηρικτής του κ. Νετανιάχου, ο κ. Τραµπ, και βεβαίως
τώρα ο κ. Σαλβίνι, του οποίου τη φορολογική και ξενοφοβική
ατζέντα αναπαράγετε. 

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, συνειδητοποιείτε
πως οι κύριοι αυτοί είναι οι µεγαλύτεροι εχθροί της Ευρώπης,
είναι οι δυνάµεις που εργάζονται για µία διαλυµένη, διαιρεµένη,
αντιδραστική Ευρώπη; Είστε Κυβέρνηση ηµερών, αλλά προλά-
βατε ήδη να δείξετε έτοιµοι να αυτοϋπονοµευτείτε, κινούµενοι
από µια αγωνία για το πώς θα ικανοποιήσετε τους ισχυρούς. 

Άκουσα ότι υπερθεµατίσατε, λέγοντας ότι οι Βρυξέλλες, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, επ’ ουδενί δεν πρέπει να επαναδιαπραγµατευ-
θούν µε τον νέο Βρετανό Πρωθυπουργό τη Συµφωνία του Brexit.
Το σκεφτήκατε καλά πριν το κάνετε αυτό, όταν υποτίθεται ότι
εσείς ζητάτε επαναδιαπραγµάτευση των µατωµένων πλεονασµά-
των µε την ίδια Ευρωπαϊκή Ένωση; 

Σκεφτήκατε καλά, κύριε Πρωθυπουργέ, την επιλογή του επό-
µενου Επιτρόπου µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στη Κοµισιόν;
Επιλέξατε έναν κύριο του οποίου το µόνο κατόρθωµα ήταν δου-
λικά να αναµασά, ως εκπρόσωπος της Κοµισιόν, την προπα-
γάνδα µε την οποία η τρόικα επένδυε ηχητικά το καταστροφικό
της έργο σε αυτή τη χώρα τόσα χρόνια, έµµεσα, οδηγώντας στην
αποδόµηση που βλέπουµε σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Αδυνατώ να πιστέψω ότι από όλους τους πολιτικούς και τεχνο-
κράτες της Νέας Δηµοκρατίας αυτός ο συγκεκριµένος κύριος
ήταν ο καλύτερος που µπορούσατε να επιλέξετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2019, ανεξάρτητα από τις
δικές µας κοµµατικές αντεγκλήσεις και διαµάχες, για λόγους που
έχουν να κάνουν µε τη συνολική οικονοµία της Ευρώπης και γε-
νικότερα, θα είναι χρονιά νέας επιδείνωσης της ατελείωτης κρί-
σης της Ευρωζώνης. Η Ελλάδα θα συνεχίσει να ασφυκτιά σε µία
Ευρώπη που αποδοµείται. Και όσο λαοί, όπως ο δικός µας,
ασφυκτιούν, τόσο η Ευρώπη θα αποδοµείται. 

Σε αυτό το σκηνικό οι δανειστές, η τρόικα, δεν πρόκειται να
σας δώσει ούτε τα ελάχιστα από αυτά που απαιτούνται έτσι ώστε
η εφαρµογή του προγράµµατός σας να ευοδωθεί, χωρίς να βα-
θύνει η πτώχευση κράτους, τραπεζών, ανθρώπων, επιχειρήσεων. 

Να ξέρετε ότι οι δανειστές δεν ενδιαφέρονται καν να πάρουν
τα χρήµατά τους πίσω. Άλλο τους ενδιαφέρει. Όσο Βερολίνο και
Παρίσι εµπλέκονται σε µία τιτάνια διαµάχη η οποία ακυρώνει τις
ελάχιστες µεταρρυθµίσεις της Ευρωζώνης, που ίσως την καθι-
στούσαν κάπως βιώσιµη, το µόνο που ενδιαφέρει τους δανειστές
είναι η Ελλάδα να µην τους ενοχλεί, η Ελλάδα να αποσυρθεί στη
γωνιά της να αργοπεθαίνει χωρίς φωνές και φασαρίες, µε τα παι-
διά µας να ψηφίζουν µε τα πόδια τους, µεταναστεύοντας. 

Ε, λοιπόν, όχι. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς στο Μέ-
ΡΑ25 δεν θα τους κάνουµε το χατίρι. Προτεραιότητά µας, µέρα
νύχτα, εντός και εκτός της Βουλής, είναι να καταδεικνύουµε τόσο
την τοξικότητα όσο και την ταξικότητα του µη βιώσιµου χρέους
που λειτουργεί ως µέσο υποταγής. 

Προτεραιότητά µας είναι να θυµίζουµε ότι ενώ έως πέρυσι, µε
εξαίρεση πολύ λίγους ολιγάρχες, όλες οι κοινωνικές τάξεις στην
Ελλάδα έχαναν από την κρίση, άλλες περισσότερο και άλλες λι-

γότερο, από τότε που πέρασε το τέταρτο µνηµόνιο, πέρυσι τον
Αύγουστο, δηµιουργήθηκαν νέες κερδοσκοπικές ευκαιρίες για
µία παρασιτική τάξη, που στηρίζει τώρα τη νέα Κυβέρνηση και η
οποία πλουτίζει, την ώρα που ο λαός βουλιάζει όλο και βαθύτερα
στη χρεοκοπία και στην αναξιοπρέπεια. 

Ως το µόνο ενιαίο πανευρωπαϊκό κόµµα σ’ αυτό το Κοινοβού-
λιο το ΜέΡΑ25 επιφυλάσσεται να επιστρέφει ξανά και ξανά στην
υποχρέωση όλων των πραγµατικά ευρωπαϊστών να τερµατί-
σουµε την ανεύθυνη υπακοή, το «ναι» σε όλα, που σκοτώνει την
ελπίδα µιας κοινής ευρωπαϊκής ευηµερίας και έτσι ενισχύει τον
ευρωσκεπτικισµό πανευρωπαϊκά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πώς θα αποδράσει η χώρα
µας από τη φυλακή χρέους είναι η πρώτη βασική προτεραιότητα
του ΜέΡΑ25. Υπάρχει, όµως, και µία δεύτερη βασική προτεραι-
ότητα: Η αποσόβηση της κλιµατικής καταστροφής που συνάδει
–ευτυχώς!- µε το αποτελεσµατικό αναπτυξιακό µοντέλο του µέλ-
λοντος. Δεν έχουµε πλέον να επιλέξουµε µεταξύ µιας οικολογι-
κής πολιτικής και µιας οικονοµικά ορθολογικής επιλογής. Ευτυ-
χώς, η τεχνολογία έχει εξελιχθεί αρκετά, για να µας επιτρέψει
ένα νέο αναπτυξιακό µοντέλο, το οποίο συνάδει µε την καταπο-
λέµηση της µεγάλης αυτής απειλής για τα παιδιά µας. Γι’ αυτό,
το ΜέΡΑ25 προτείνει αυτή η Βουλή άµεσα να ανακηρύξει ως
κύρια προτεραιότητά της τη µετάβαση έως το 2030 σε οικονοµία
µηδενικής εξάρτησης από ορυκτά καύσιµα, ακύρωση των εξο-
ρύξεων στον ελλαδικό χώρο και στην Ανατολική Μεσόγειο. Αντί
για εξορύξεις και αγωγούς, αντί για µία ιδιωτικοποιηµένη ΔΕΗ,
πρόγραµµα επενδύσεων στην καθολική ηλεκτροκίνηση, όχι µόνο
στα νησιά, αλλά και σ’ ένα αποκεντρωµένο, δηµόσιο µεν, αλλά
όχι κρατικοδίαιτο, κοινοτικό σύστηµα παραγωγής και διανοµής
ανανεώσιµης ηλεκτρικής ενέργειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη χαµένη τιµή του Κοινοβου-
λίου µας δεν θα την επιστρέψουν όσοι τρέµουν τη ρήξη µε τους
δανειστές, την «EXXON MOBIL» ή τον κ. Τραµπ. Εµείς δεν θέ-
λουµε ρήξη, αλλά δεν τη φοβόµαστε τη ρήξη. Γιατί η ευηµερία
των πολλών θέλει αρετή και τόλµη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν κηρύξω τη λήξη της συνεδριάσεως, επιτρέψτε
µου να ενηµερώσω το Σώµα για ορισµένα ζητήµατα που έφθα-
σαν στο Προεδρείο και αφορούν σε συναδέλφους.

Ο συνάδελφος κ. Βασίλειος Γιόγιακας ζητεί άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό, από την 1η Αυγούστου 2019 έως
τις 5 Αυγούστου 2019. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Βαρουφάκης, Πρόεδρος

της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του κόµµατος ΜέΡΑ25, υπέβαλε
την εξής ενηµέρωση µε την ακόλουθη επιστολή: «Με την πα-
ρούσα θα ήθελα να σας γνωρίσω πως σύµφωνα µε το άρθρο 17
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, ως αναπληρωτές-
εκπρόσωποι της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΜέΡΑ25 ορίζον-
ται οι Βουλευτές Β1 Βόρειου Τοµέα Αθηνών κ. Κλέωνας Γρηγο-
ριάδης και Α’ Αθηνών κ. Αγγελική Αδαµοπούλου.

Επιπλέον, ως Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας ορί-
ζεται η Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. Φωτεινή Μπακαδήµα.».

Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:

1258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Επίσης, η κ. Αλεξο-
πούλου Χριστίνα, Βουλευτής Αχαΐας, υπέβαλε στο Προεδρείο
της Βουλής δήλωση, µε την οποία ανεπιφύλακτα δηλώνει πως
επιλέγει το βουλευτικό αξίωµα ως Βουλευτής Αχαΐας έναντι οι-

ασδήποτε άλλης ασυµβίβαστης ιδιότητας ή έργου.
Η προαναφερθείσα δήλωση καταχωρίζεται στα Πρακτικά και

έχει ως εξής:

1260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 0.01’ λύεται η συνεδρίαση για σήµερα Κυριακή
21 Ιουλίου 2019 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος: συνέχιση της συζητήσεως επί των Προγραµµατικών Δη-
λώσεων της Κυβερνήσεως, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                            ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


